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πολλή 
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για το τίποτα

EDITORIAL
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Νότης Μαριάς, Αλέξιος Ντόνας,
Aλέξιος Παναγόπουλος, 
Ηλίας Γιαννακόπουλος

Πόσα φύλα
υπάρχουν;

Politically Incorrect 

Mε την υπογραφή του Νίκου Καραμανλή, 
εκδότη της «Political» 

Ο κόκκινος Πάνος που 
δεν πέρασε ούτε απέξω από την
ορκωμοσία Τραμπ - Ο θεσμικός

που ρουφιανεύει τους υπουργούς 
και ο... νέος 63 ετών με 
προϋπηρεσία γιατρού, 

δημάρχου και 
περιφερειάρχη που 

ψάχνει δουλειά
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Πρώην υπουργός, μέλος της Κεντρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

«οι προοδευτικές
δυνάμεις οφείλουν
να συνεργαστούν»

Σ Υ Ν Ε Ν Τ Ε Υ Ξ E I Σ
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ΝΑΝΤΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ
Βουλευτής Β2’ Δυτικού Τομέα Αθηνών ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

«Η συζήτηση για 
συνεργασίες δημιούργησε 

μια αναίτια σύγχυση»
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Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

Υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ

«Η χώρα μας πλέον έχει 
ρόλο στο διεθνές περιβάλλον»

ΘΑΝΑΣηΣ ΚΟΝΤΟΓΕΩΡΓηΣ
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Ενωτικός και με αίσθημα προσφοράς 
ο επόμενος Πρόεδρος της Δημοκρατίας
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Ο μ Ι Λ Ο Σ  A Κ Τ Ο R

ΣΕΛ. 6

ΣΕΛ. 42

«ΦΟΥΡΤΟΥΝΕΣ» 
ΣΤΟ ΠΑΣΟΚ

Αυστηρή 
προειδοποίηση 

Ανδρουλάκη σε όσους
«σηκώνουν μπαϊράκι»

Α Π Ο Κ Α Λ Υ Ψ η

Τα κενά των ανακοινώσεων 
της Fairfax και του πραγματικού 

ποσοστού της στη Eurobank

ΣΕΛ. 18

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΕΣ 
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ ΣΤηΝ «Ρ» 

Εικόνες-σοκ με μασάζ
μαθητών σε καθηγητή

δημΟΣ μΕΤΣΟβΟΥ 

οι «γνωστές άγνωστες» δεξαμενές 

ΕΔΕ για την… πρωτότυπη μέθοδο 
διδασκαλίας σε ΕΠΑΛ της Εύβοιας

ΣΕΛ. 24-25

Ο  Γ Ρ Ι Φ Ο Σ  Τ Ω Ν  Ε Κ Λ Ο Γ Ω Ν

2+1 σενAρια συνεργασIασ Με φOντο τισ κAλπεσ του 2027

ΣΕΛ. 34

ΕΚΛΟΓΗ ΠΡΟΕΔΡΟΥ ΤΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

Ο διπλOς 
ςΤOχΟς
Μητσοτάκη με 

την επιλογή Τασούλα
Τα μυστικά της σημερινής πρώτης ψηφοφορίας

ΣΕΛ. 4

ΣΕΛ. 16

ΤΟ ΠΡΩΤΟ CRASH TEST ΤΟΥ 2025 

ΣΕΛ. 13 ΣΕΛ.12

Υπερκαλύφθηκε
η αύξηση μετοχικού 

κεφαλαίου ύψους 
200 εκατ. ευρώ

Ο κερδισμένος και ο ηττημένος
στο μπρα ντε φερ 

Μητσοτάκη - Ανδρουλάκη στη Βουλή 

προπανίουστο κέντρο 
του Μετσόβου 
και η ενόχληση 
της δημάρχου
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Υ
ποτίθεται ότι ο Κυριάκος Μητσοτάκης έκανε «κω-
λοτούμπα» δηλώνοντας σκωπτικά ότι «τυχαίνει να
πιστεύω ότι υπάρχουν δύο φύλα, το αρσενικό και το

θηλυκό. Αυτή είναι η προσωπική μου άποψη, αυτό υπαγο-
ρεύει η βιολογία». 

Υποτίθεται ότι ο Κυριάκος Μητσοτάκης εξαναγκάστηκε
σε αλλαγή στάσης, φοβούμενος την ορμή (και οργή…)
Τραμπ, ο οποίος επιχειρεί να σβήσει με μονοκονδυλιά τη
woke ατζέντα στις ΗΠΑ.

Αλλά για ποια αλλαγή πολιτικής στάσης (αλλά και
ζωής…) μιλάμε; 

Είδαμε ποτέ τον πρωθυπουργό να υπερασπίζεται την
ακρότητα του φαινομένου που είχε κατακλύσει τις ΗΠΑ,
όπου ο καθένας αξίωνε να αυτοπροσδιορίζεται όπως ήθε-
λε, από κουνέλι μέχρι κότα και από καναπέ μέχρι κομοδίνο; 

Είδαμε ποτέ τον πρωθυπουργό να χαιρετίζει «παρελά-
σεις υπερηφάνειας» ή να παρευρίσκεται σε εκδηλώσεις
της ΛΟΑΤΚΙ κοινότητας;

Αυτό που όλοι βλέπουν είναι να μοιράζεται τις προσωπι-
κές στιγμές του με τη σύζυγο και τα παιδιά του και να είναι
από τους λιγοστούς Έλληνες που διαθέτουν το προνόμιο

μιας πολυμελούς οικογένειας. Θα μπορούσε κάλλιστα να
πει κανείς ότι είναι πρότυπο παραδοσιακού οικογενειάρ-
χη. Εξού και το σκωπτικό «τυχαίνει» στη δήλωσή του.
Όποιος έχει μάτια βλέπει…

Προφανώς, όσοι θέλουν να βλέπουν δεξιότερα, ή ακρο-
δεξιότερα και σίγουρα γραφικότερα, σκοπίμως ή ανοήτως
επιδιώκουν να αλλοιώσουν την πρωθυπουργική εικόνα,
προφασιζόμενοι την εισήγηση και ψήφιση μιας διάταξης η
οποία περισσότερο άπτεται της άσκησης ενός ατομικού δι-
καιώματος, αλλά που πάντως ουδεμία σχέση έχει με την
ακρότητα της εν λόγω ατζέντας. 

Είναι προφανές ότι μια αποδεδειγμένη πρωτοβουλία
κοινωνικού φιλελευθερισμού έγινε πολιτικό πρόταγμα του
λαϊκισμού. Κι όμως… Ο Κυριάκος Μητσοτάκης μπορεί να
είναι ταυτόχρονα και κοινωνικά φιλελεύθερος για να δέ-
χεται και να ψηφίζει τον γάμο των ομόφυλων ζευγαριών
και παραδοσιακός οικογενειάρχης που με το προσωπικό
του παράδειγμα προάγει την πυρηνική οικογένεια.

Εξίσου προφανές είναι ότι σε ένα απλοϊκό (και άρα

επιρρεπές στον λαϊκισμό) μυαλό τέτοιου είδους διαχω-
ρισμοί είναι δυσνόητοι. Ευτυχώς, είναι κατανοητοί σε
μυαλά ανθρώπων της μετριοπάθειας και της κοινής λογι-
κής, οι οποίοι είναι σε θέση να διαχωρίζουν γεγονότα και
νοήματα. 

Όλοι αυτοί οι άνθρωποι λοιπόν, στους οποίους κατά κύ-
ριο λόγο απευθύνεται ο πρωθυπουργός, αντιλαμβάνονται
ότι οι ακραίες θέσεις που διατυπώνονται στην αμερικανική
woke ατζέντα είναι μειοψηφικές στην Ευρώπη και μηδα-
μινές στην Ελλάδα. Και πάντως δεν συνιστούν πολιτικό ζή-
τημα -πολύ δε περισσότερο ταυτοτικό. 

Κατά συνέπεια, πολλή φασαρία για το τίποτα. Ή καλύτε-
ρα, φασαρία για την «προοπτική» της ανερμάτιστης ακρο-
δεξιάς στην Ελλάδα με την οποία φυσικά ουδεμία σχέση
έχει (ούτε θέλει να έχει) ο Κυριάκος Μητσοτάκης. 

Καλού κακού όμως και προς αποτροπή πολιτικά ιδιοτε-
λών παρεξηγήσεων μελλοντικά, ο πρωθυπουργός το ξε-
καθάρισε και αυτό. Ό,τι αποκαλούμε «σκληρή» Δεξιά ή
«εξτρεμιστική» Δεξιά «δεν αποτελούν μέρος και δεν θα
αποτελέσουν μέρος οποιασδήποτε δυνητικής άσκησης οι-
κοδόμησης συνασπισμού στο μέλλον».

Ιδιοκτησία: POLITICAL PUBLISHING IKE
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Ούτε με τη woke 
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την «εξτρεμιστική» Δεξιά

Γράφει ο Πάνος Μαυρίδης 

Πολλή φασαρία για το τίποτα
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E
να ισχυρό παραταξιακό μήνυμα στέλνει ο πρωθυ-
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης με την ανάδειξη του
Κώστα Τασούλα στο ύπατο πολιτειακό αξίωμα. Οι ψη-

φοφορίες για την εκλογή του στην Προεδρία της Δημοκρα-
τίας ξεκινούν σήμερα και αναμένεται να ολοκληρωθούν

στις 9 Φεβρουαρίου, οπότε και θα σημάνει η
αλλαγή φρουράς στο Προεδρικό Μέγαρο.

Ο Κώστας Τασούλας, ιστορικό στέλεχος
«από τα σπλάχνα» της κεντροδεξιάς παρά-
ταξης, τρεις φορές εκλεγμένος πρόεδρος
της Βουλής, με την ισχυρότερη πλειοψηφία
στη Μεταπολίτευση, χαίρει της εμπιστοσύ-
νης της «γαλάζιας» Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας αλλά και δεκάδων άλλων βουλευτών

κομμάτων της αντιπολίτευσης, οι οποίοι ωστόσο δεν θα τον
υπερψηφίσουν αποκλειστικά για πολιτικούς λόγους. Μάλι-
στα, καλά ενημερωμένες κυβερνητικές πηγές συνδέουν τις
επιλογές του κ. Τασούλα για το ύπατο πολιτειακό αξίωμα και
του κ. Κακλαμάνη για την προεδρία της Βουλής με τη βελ-
τίωση της δημοσκοπικής εικόνας της ΝΔ την τελευταία
εβδομάδα. «Η εκλογική μας βάση χαιρετίζει την απόφαση
του Κυριάκου Μητσοτάκη», λένε οι παραπάνω πηγές.

Διττή σημασία
Η επιλογή του από τον Κ. Μητσοτάκη για τη διαδοχή της

Κατερίνας Σακελλαροπούλου στο Προεδρικό Μέγαρο έχει
διττή σημασία, καθώς από τη μία ικανοποιεί απόλυτα τους
βουλευτές, τα στελέχη αλλά και τους ψηφοφόρους της ΝΔ
και ταυτοχρόνως διαθέτει τη συμπυκνωμένη πολιτική εμ-
πειρία που απαιτείται για την άσκηση των καθηκόντων του
Προέδρου της Δημοκρατίας σε μια συγκυρία ταραγμένη,
με πολλαπλές παγκόσμιες γεωπολιτικές προσκλήσεις αλ-
λά και μεγάλα εσωτερικά ορόσημα.

Ταυτοχρόνως δείχνει και κάτι άλλο. Πως με τη συγκεκρι-
μένη επιλογή, ο Κυριάκος Μητσοτάκης, έχοντας μετρήσει
τα στοιχεία που διαθέτει από τις δημοσκοπήσεις ότι ο κ.
Τασούλας έχει ικανή διείσδυση στον χώρο του Κέντρου με
ποσοστό υψηλό, θα κινηθεί στο πεδίο της πολιτικής του
έχοντας κατεύθυνση όχι μόνο προς τα δεξιά της κοινω-
νίας, αλλά και προς το Κέντρο. Άλλωστε γνωρίζει πολύ κα-
λά πως όποιος αρχηγός κόμματος δεν έχει κοντά του τους
κεντρώους ψηφοφόρους, δύσκολα μπορεί να κερδίσει τις
εκλογές. Κάτι τέτοιο ο πρωθυπουργός έχει αποδείξει με
τις τρεις συνεχόμενες εκλογικές νίκες της ΝΔ και δεν πρό-
κειται να αλλάξει την πετυχημένη συνταγή που εφαρμόζει
στην πολιτική του.

Σαφή χαρακτηριστικά 
Υπενθυμίζεται ότι στη δήλωση με την οποία δημοσιοποί-

ησε την απόφασή του για τη διαδοχή της κ. Σακελλαρο-
πούλου, ο πρωθυπουργός έσπευσε να υπογραμμίσει ότι
«κατά το επόμενο διάστημα και σε ένα ταραγμένο διεθνές
περιβάλλον, η πατρίδα χρειάζεται Πρόεδρο της Δημοκρα-
τίας με μακρά διαδρομή στα κοινά και με σαφή πολιτικά
χαρακτηριστικά».

Στο κυβερνητικό στρατόπεδο απορρίπτουν την κριτική
της αντιπολίτευσης για το γεγονός ότι ο κ. Τασούλας προ-
έρχεται από το κυβερνών κόμμα και όχι από αντίπαλη πο-
λιτική δύναμη με το σκεπτικό ότι η «ευρύτερη αποδοχή
δεν σημαίνει αναγκαστικά κάποια πρόταση πέραν της εκά-
στοτε κυβερνητικής πλειοψηφίας. Άλλωστε, είναι μύθος
ότι σε κάθε εκλογή Προέδρου της Δημοκρατίας ακολου-
θήθηκε αυτή η συνταγή».

Όπως τονίζουν υψηλόβαθμα κυβερνητικά στελέχη, ο Κ.
Τασούλας εμπνέει εμπιστοσύνη στην κοινωνία και αποδε-
δειγμένα έχει τη δυνατότητα να συνθέτει και να ενώνει.

Αυλαία για την εκλογή Προέδρου
Η αυλαία για την εκλογή του νέου Προέδρου της Δημο-

κρατίας σηκώνεται σήμερα στις 11.00 το μεσημέρι στην
Ολομέλεια της Βουλής, οπότε και θα πραγματοποιηθεί η
πρώτη ψηφοφορία.

Με βάση τις προβλέψεις του Συντάγματος, Πρόεδρος
της Δημοκρατίας εκλέγεται εκείνος που συγκέντρωσε την
πλειοψηφία των δύο τρίτων του συνολικού αριθμού των
βουλευτών. Εάν δεν συγκεντρωθεί η πλειοψηφία αυτή, η
ψηφοφορία επαναλαμβάνεται ύστερα από πέντε ημέρες.
Εάν δεν επιτευχθεί ούτε στη δεύτερη ψηφοφορία η οριζό-
μενη πλειοψηφία, η διαδικασία επαναλαμβάνεται ακόμα
μία φορά ύστερα από πέντε ημέρες, οπότε εκλέγεται Πρό-
εδρος της Δημοκρατίας το πρόσωπο που συγκέντρωσε την
πλειοψηφία των τριών πέμπτων του όλου αριθμού των
βουλευτών. Αν και τότε δεν εκλεγεί Πρόεδρος της Δημο-
κρατίας, τότε μετά από ακόμα πέντε μέρες θα πραγματο-
ποιηθεί η τέταρτη ψηφοφορία. Σε αυτή, Πρόεδρος της Δη-

μοκρατίας (σε νέα διαδικασία) εκλέγεται εκείνη ή εκείνος
που συγκέντρωσε την απόλυτη πλειοψηφία του όλου αριθ-
μού των βουλευτών. Εάν δεν επιτευχθεί ούτε αυτή η πλει-
οψηφία, η ψηφοφορία επαναλαμβάνεται ύστερα από πέν-
τε ημέρες και εκλέγεται Πρόεδρος της Δημοκρατίας το
πρόσωπο που συγκέντρωσε τη σχετική πλειοψηφία.

Οι τέσσερις υποψηφιότητες
Οι 300 της Βουλής θα κληθούν να επιλέξουν μεταξύ των

τεσσάρων προτάσεων που έχουν κατατεθεί στο προεδρείο
της Βουλής και συγκεκριμένα μεταξύ του τέως προέδρου
της Βουλής Κ. Τασούλα που προτάθηκε από τη ΝΔ, του
πρώην υπουργού Τάσου Γιαννίτση που προτάθηκε από το
ΠΑΣΟΚ, της πρώην υπουργού Λούκας Κατσέλη που προ-
τάθηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ και του συγγραφέα Κώστα Κυρια-
κού που προτάθηκε από τη Νίκη.

Σύμφωνα με τα σημερινά δεδομένα, η εκλογή του νέου
Προέδρου της Δημοκρατίας αναμένεται να πραγματοποι-
ηθεί στην τέταρτη ψηφοφορία, που θα διεξαχθεί στις 12
Φεβρουαρίου. Η υποψηφιότητα που συγκεντρώνει τη με-
γαλύτερη υποστήριξη είναι αυτή του κ. Τασούλα, ο οποίος
αναμένεται να ψηφιστεί από περισσότερους από 160 βου-
λευτές και συγκεκριμένα, από τους 156 βουλευτές της ΝΔ,
από ορισμένους ανεξάρτητους βουλευτές, όπως ο Αντώ-
νης Σαμαράς και ο Μάριος Σαλμάς, αλλά και οι τρεις προ-
ερχόμενοι από το κόμμα των Σπαρτιατών που είχαν υπερ-
ψηφίσει και τον προϋπολογισμό του 2025.

Η θητεία της νυν προέδρου κ. Σακελλαροπούλου λήγει
στις 13 Μαρτίου, οπότε και θα γίνει η διαδοχή στο ύπατο
πολιτειακό αξίωμα. 

ΕΚΛΟΓΗ ΠΡΟΕΔΡΟΥ ΤΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ 

Τι ψάχνει ο Μητσοτάκης 
με την επιλογή Τασούλα 

Οι ψηφοφορίες για την εκλογή του 
στην Προεδρία της Δημοκρατίας ξεκινούν 
σήμερα και αναμένεται να ολοκληρωθούν 

στις 9 Φεβρουαρίου

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 
political.karamanlis@

gmail.com

Ο κόκκινος Πάνος που δεν πέρασε 
ούτε απέξω από την ορκωμοσία Τραμπ

Όλοι θαυμάσαμε το νέο λουκ του «κόκκινου» Πάνου Καμμένου που δια-
τυμπάνιζε παντού μέσα από φωτογραφίες και δημοσιεύσεις φίλων

του ότι ήταν καλεσμένος στην ορκωμοσία του προέδρου Τραμπ!
Ο τύπος δεν πέρασε ούτε απέξω από την ορκωμοσία του νέου
προέδρου των Ηνωμένων Πολιτειών. Μαζί με τον γερουσιαστή
Γκας Μπιλιράκη παρευρέθηκε στην εκδήλωση που διοργάνω-

σαν οι ομογενείς επιχειρηματίες προς τιμήν της νέας πρέσβεως
των ΗΠΑ στην Ελλάδα Κίμπερλι Γκίλφοϊλ. Ο άνθρωπος είναι πρύτα-

νης στην «εξαπάτηση»! Όπως τότε που βούλιαξε και χρεοκόπησε τη χώρα με τον
συνέταιρό του τον Τσίπρα και έλεγε ότι θα φέρει λεφτά από το «ξανθό γένος», ενώ
ο Πούτιν δεν τους έδινε ούτε ρούβλι.

Μάθαμε όμως και κάτι ακόμα. Στην Αμερική πήγε μήπως βρει άκρες στο περι-
βάλλον του νέου προέδρου Τραμπ, προκειμένου να έρθει στην Ελλάδα και να το
«πουλήσει» σε μεγάλο Έλληνα επιχειρηματία. Ο συγκεκριμένος, όπως μου λένε,
έχει ρίξει δίχτυα παντού και ψάχνει άκρες με το περιβάλλον του προέδρου Τραμπ.
Πάνο, καλό το παραμύθι, αλλά δεν έχει δράκο… Στο νέο περιβάλλον του Ντόναλντ
Τραμπ δεν έχεις καμία τύχη, ούτε εσύ ούτε και ο επιχειρηματίας…

Παναγιωτόπουλος - 
Μηταράκης: Τα στερνά 
τιμούν τα πρώτα 

Παρ’ όλα όσα γράφτηκαν κατά καιρούς από τον πληρω-
μένο κονδυλοφόρο, κοντό δημοσιογράφο/εκδότη για τον
πρώην υπουργό Μετανάστευσης και Ασύλου Νότη Μητα-
ράκη και τη θητεία του στο συγκεκριμένο πόστο, ο νυν
υπουργός Νίκος Παναγιωτόπουλος παρευρέθηκε στην
κοπή της πρωτοχρονιάτικης πίτας που πραγματοποίησε ο
βουλευτής Χίου στο ξενοδοχείο Χανδρής στο νησί. Όπως
μάλιστα είμαστε σε θέση να γνωρίζουμε, οι σχέσεις των
δύο ανδρών είναι άριστες. 

Με ρωτούν αρκετοί αναγνώστες της στήλης πού είναι εξαφανι-
σμένος ο πολιτικός ογκόλιθος που ακούει στο όνομα Γιώργος Πα-
τούλης. Μαθαίνω ότι είναι πολύ busy τελευταία, αλλά δεν έχει στα-
ματήσει να κάνει όνειρα… Άλλωστε τα όνειρα είναι τζάμπα, δεν κο-
στίζουν κάτι. Ο πρώην «πετυχημένος» περιφερειάρχης Αττικής
προσλήφθηκε σε δύο ιατρικά κέντρα ως σύμβουλος διοίκησης, αλ-

λά ο George δεν χωρά στα στενά παπούτσια ενός απλού τίτλου
«consultant». Είναι γεννημένος για μεγάλα πράγματα. Κάθε βράδυ
που πάει για ύπνο, βάζει κάτω από το μαξιλάρι του ένα ψηφοδέλτιο
της ΝΔ και μια εικονίτσα του Αϊ-Γιώργη του Τροπαιοφόρου με την
ελπίδα να κατέβει βουλευτής ή έστω δήμαρχος στο Μαρούσι. Γιώρ-
γο, μη φας πολύ, έχουμε γλαρόσουπα…

ΓΙΩΡΓΟ ΠΑΤΟΥΛΗ, Η ΔΟΥΛΕΙΑ ΔΕΝ ΕΙΝΑΙ ΝΤΡΟΠΗ 
Νέος 63 ετών με προϋπηρεσία γιατρού, δημάρχου, 

περιφερειάρχη και προέδρου ιατρικού συλλόγου ζητεί εργασία…

Ο θεσμικός που ρουφιανεύει 
τους υπουργούς 

Πολλή γκρίνια υπάρχει σε μεγάλη μερίδα υπουργών και βουλευ-
τών της κυβέρνησης για τον τρόπο που λειτουργεί θεσμικός υφυ-

πουργός που βρίσκεται κοντά στον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη.
Σε συνάντηση που είχα χθες με κορυφαίο υπουργό της κυβέρνησης ήταν χείμαρρος κα-
τά του θεσμικού υφυπουργού. Είναι χαρακτηριστική η ατάκα που μου είπε: «Ο τύπος αυ-
τός δεν υπάρχει… Προσπαθεί με δόλιους τρόπους να μαθαίνει τι συμβαίνει στο υπουρ-
γείο για να με ρουφιανεύει στον πρόεδρο! Αυτά είναι πρωτόγνωρα πράγματα. Είμαι πολ-
λά χρόνια στην πολιτική, αλλά τέτοια κατάντια δεν την έχω ξανασυναντήσει. Αντί να
ασχολείται με τα θεσμικά του καθήκοντα, να διευκολύνει το έργο του προέδρου και της
κυβέρνησης, χρησιμοποιεί πρακτορικούς τρόπους να μαθαίνει τι γίνεται στο υπουργείο
μου για να τα μεταφέρει στον πρωθυπουργό». Καταλάβατε τώρα για τι περίπτωση μιλά-
με; Αρχή άνδρα δείκνυσι…

Κλείνει στην Α’ ο Μπακογιάννης, 
θέλει όμως ξανά τον δήμο

Συνεχίζω το ρεπορτάζ των προηγούμενων ημερών. Σε ένα τηλε-
φώνημα που δέχτηκα, άκουσα τον φίλο μου να μου λέει για τον Κώ-
στα Μπακογιάννη και τις προθέσεις της οικογένειας. Δεν θέλησα να τον
σταματήσω. Μου είπε λοιπόν ότι ο γιος της Ντόρας Μπακογιάννη δεν πρόκειται να πολι-
τευτεί στο Καρπενήσι, προτιμά την Α’ Αθηνών και εκεί ήδη δίνει βάρος, αφού έχει μάθει
πλέον σχεδόν όλες τις γειτονιές. Βέβαια, στο τέλος, πριν κλείσουμε, μου πέταξε και το
«κράτα και τον δήμο της Αθήνας στο μυαλό σου, ποτέ δεν ξέρεις». Και τα δύο δεν γίνεται,
Κώστα μου… 

Έρχεται νέα εφημερίδα
Πληροφορούμαι ότι γνωστός δημοσιογραφικός ορ-

γανισμός ετοιμάζεται να εκδώσει μεγάλη εφημερίδα
στην Αττική. Θα επιστρέψω με περισσότερες λεπτομέ-
ρειες για το εγχείρημα. 

10.000 ευρώ για… 
απομαγνητοφωνήσεις;

Βρε, τι βρίσκει κανείς… Ξέρετε ότι ψάχνω,
ψάχνω πολύ. Και βρήκα μια απόφαση για στέλε-
χος της κυβέρνησης που έδωσε 10.000 ευρώ
για… απομαγνητοφωνήσεις! Ναι, για τις συνεν-
τεύξεις που παραχωρεί στα ΜΜΕ. Έλα όμως
που το συγκεκριμένο στέλεχος δεν είναι και πο-
λύ των συνεντεύξεων. Είναι όπως λέμε ακριβο-
θώρητο!

100 ξίφη αναζητούν…
απαντήσεις

Έχω κι ένα μήνυμα-ερώτηση προς το υπουρ-
γείο Ναυτιλίας: Αλήθεια, τι συνέβη με την απόρ-
ριψη 100 ξιφών Α/Ξ Λ.Σ.-ΕΛ.ΑΚΤ; Γιατί μαθαίνω
ότι η εταιρεία που έχει αναλάβει την προμήθεια
δεν τήρησε τις «προδιαγραφές» και τα πήρε πί-
σω. Και μάλιστα δέχθηκε και πρόστιμο. Και κάτι
άλλο. Έχει σχέση αυτή η εταιρεία με ηλεκτρικά
λεωφορεία; Ήρεμα ρωτάω…

Πόσο κοστίζει ένα περίπτερο;
Θέλω να ρωτήσω με ψυχραιμία να μας πει κάποιος ειδι-

κός αν ένα περίπτερο σε μια διεθνή έκθεση (στο Βερολίνο,
για παράδειγμα) μπορεί να κοστίζει 650.000 ευρώ! Όταν το
είδα με τα μάτια μου, πήγα να πνιγώ, πίνοντας τον πρωινό
καφέ μου. Δεν γνωρίζω, για να είμαι απόλυτα ειλικρινής,
εάν αυτά τα χρήματα είναι… φυσιολογικά, αλλά ένα σοκ το
έπαθα. Με 650 χιλιάδες πάντως φτιάχνεις και σπίτι…

Ο επαρχιώτης 
απατεώνας που 
το παίζει παράγοντας

Επαρχιώτης νταλαβεριτζής απατεώνας
με διασυνδέσεις στην Greek Mafia προσπα-
θεί μέσω πολιτικών γνωριμιών που έχει κά-
νει από τρίτους να ξεπλύνει το παρελθόν και
το παρόν του και το παίζει παράγοντας. Για
τον συγκεκριμένο απατεώνα έχουν ενημε-
ρωθεί οι αρχές, πολιτικοί, επιχειρηματίες
και γελάνε μαζί του από τον Κορυδαλλό
μέχρι το χωριό… Σύντομα θα εκ-
δώσουμε τη βιογραφία του…



Τ
ο ομολογώ, κάθισα και
διάβασα τη συνέντευξη
του Αλέξη Τσίπρα στη

«Libération». Και μάλιστα δέκα
χρόνια μετά την καταστροφική
«πρώτη φορά Αριστερά». Το ομο-
λογώ ξανά, εντυπωσιάστηκα από
τις απαντήσεις που έδωσε, σε
ορισμένες ωστόσο γέλασα, γιατί
θυμόμουν τα παλιά. Είπε κάποια
στιγμή: «…Βρισκόμαστε σε μία
δυστοπία. Για παράδειγμα: ο
πρόεδρος των Ηνωμένων Πολι-
τειών εκφράζει την επιθυμία του
να εισβάλει στον Καναδά ή στη
Γροιλανδία, αλλά κανείς δεν αντι-
δρά! Όλοι αντέδρασαν, και δι-
καιολογημένα, όταν ο Πούτιν μπήκε στην Ουκρανία…». Και μου ήρθαν στο
μυαλό οι φωτογραφίες του Αλέξη με τον Τραμπ στον Λευκό Οίκο! Ναι, φυσι-
κά, εκεί… αντέδρασε ο πρώην πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ! Γελούσε, πολύ! Και το
τηλεγράφημα του Γερμανικού Πρακτορείου Ειδήσεων, τότε, είχε ως τίτλο
«Αμοιβαίες φιλοφρονήσεις Τραμπ και Τσίπρα». Σας το έχω γράψει, διαβάζω
πολύ, θυμάμαι πολλά! Βέβαια ο Αλέξης ξέχασε να πει κάτι για την αποφράδα
ημέρα αφού πέρασαν δέκα χρόνια από την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ με τις
κλειστές τράπεζες, τους συνταξιούχους να στέκονται στις ουρές και τους χι-
λιάδες νέους ανθρώπους να εγκαταλείπουν την Ελλάδα.

Πρώην υποψήφια του Νό-
τιου Τομέα Αθηνών με τη

Νέα Δημοκρατία, άνθρωπος της
ενέργειας, που «συγκρούστηκε» με την παρά-
ταξή της προεκλογικά στις εθνικές εκλογές του
2023 παρότι ήταν υποψήφια και διέδιδε μετά
ότι θα κατέβει σε άλλη περιφέρεια για πολλούς
και διαφόρους λόγους, μαθαίνω ότι προσπαθεί
να αναθερμάνει τις σχέσεις της με τη «γαλά-
ζια» παράταξη για να κατέλθει ξανά υποψήφια
το 2027… Βλέπετε, όποιον πάει να φύγει από το
μαντρί στο τέλος τον τρώει ο λύκος.
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«Γαλάζια» επέλαση 
στην επαρχία

Λοιπόν, άκουσα ότι σύντομα και οι βουλευτές της
Νέας Δημοκρατίας ετοιμάζουν περιοδείες στους
αγροτικούς νομούς, αφού πρώτα περάσουν από τα…
κομματικά φροντιστήρια. Η κυβέρνηση θέλει να δεί-
ξει αυτοπεποίθηση και όχι φόβο στα αγροτικά θέμα-
τα, προβάλλοντας την πρόοδο που θεωρεί πως έχει
επιτευχθεί μέχρι τώρα. Όπως ακούγεται, οι φετινές
αγροτικές κινητοποιήσεις δεν πρόκειται να διαφέ-
ρουν από τις προηγούμενες χρονιές. Οι αγρότες σχε-
διάζουν τα κλασικά μπλόκα και ίσως δούμε ξανά τα
τρακτέρ να κατεβαίνουν στην Αθήνα, με μια μεγάλη
συγκέντρωση στην πλατεία Συντάγματος, παρόμοια
με την περσινή. Πάντως στην κυβέρνηση φαίνεται
πως θεωρούν ότι οι αντιδράσεις θα υποχωρήσουν
σύντομα, καθώς για πολλά από τα αιτήματα των
αγροτών έχουν ήδη προγραμματιστεί λύσεις.

Όρεξη να έχουμε 
να ψηφίζουμε…

Όσοι γνωρίζουν καλά τον πρωθυπουργό διαβεβαι-
ώνουν ότι ο Κυριάκος Μητσοτάκης δεν πιστεύει καθό-
λου στις κυβερνήσεις συνεργασίας και θεωρεί μονό-
δρομο την κατάκτηση της αυτοδυναμίας. Το επανέλαβε
τουλάχιστον δύο φορές τις τελευταίες μέρες και το εν-
νοεί. Αυτό σημαίνει ότι οι πρώτες εκλογές θα πρέπει
να γίνουν τον Μάρτιο του 2027, ώστε να υπάρχει η δυ-
νατότητα να στηθούν δεύτερες, ακόμα και τρίτες κάλ-
πες, αν χρειαστεί, μέχρι τα μέσα Ιουνίου, διότι την 1η
Ιουλίου η Ελλάδα αναλαμβάνει την προεδρία της ΕΕ για
το β’ εξάμηνο του 2027 και δεν μπορεί να βρίσκεται η
χώρα σε προεκλογική περίοδο.

Στο περίμενε
ο Κατσιβαρδάς

Με ρωτούν φίλοι αναγνώστες τι θα γίνει με έναν εκ
των ανεξάρτητων βουλευτών, προερχόμενο από τους
Σπαρτιάτες και συντασσόμενο με την κυβερνητική
πλειοψηφία στις ψηφοφορίες στην Ολομέλεια τον
τελευταίο καιρό. Αναφέρομαι βεβαίως στον Χάρη
Κατσιβαρδά, που όπως μαθαίνω καλοβλέπει μια
υποψηφιότητά του με τη Νέα Δημοκρατία στη Βόρεια
Αθήνα. Από το «καλοβλέπει ο ίδιος» μέχρι το «θα γί-
νει» είναι μεγάλος ο δρόμος. Τα παραπάνω για να μη
δημιουργούνται εντυπώσεις.

Κοπή πίτας
της παράταξης του ΔΣΑ
«Με Το Δικηγόρο» 
με επικεφαλής  
τον Δημήτρη
Αναστασόπουλο

Στα μέσα της εβδομάδας πραγματο-
ποιήθηκε η κοπή της πρωτοχρονιάτικης
πίτας της παράταξης του Δικηγορικού
Συλλόγου Αθηνών «Με Το Δικηγόρο»,
με επικεφαλής τον Δημήτρη Αναστασό-
πουλο. Η εκδήλωση πραγματοποιήθηκε
στα Public Café Συντάγματος, με τη συμ-
μετοχή εκατοντάδων δικηγόρων, από
όλους τους τομείς της δικηγορίας και
από όλες τις ηλικιακές ομάδες. Η αθρόα
συμμετοχή, που είχε ως αποτέλεσμα να
γεμίσει ασφυκτικά όλος ο χώρος της εκ-
δήλωσης, έστειλε ένα μήνυμα αισιοδο-
ξίας για το νέο έτος που έχει ήδη ξεκινή-
σει. Ο επικεφαλής της παράταξης και
υποψήφιος πρόεδρος ΔΣΑ Δημήτρης
Αναστασόπουλος ευχήθηκε να έχουν
όλοι οι δικηγόροι μια καλή και παραγω-
γική χρονιά χωρίς αρνητικές εκπλήξεις
και εμπόδια. Επισήμανε επίσης ότι πρό-
κειται για μια προεκλογική χρονιά για
τον ΔΣΑ και εξέφρασε την αισιοδοξία
του ότι, με τη στήριξη της μεγάλης πλει-
οψηφίας του δικηγορικού σώματος, ως
επόμενη διοίκηση του συλλόγου θα πά-
ρει όλες τις αναγκαίες πρωτοβουλίες,
ώστε να επανέλθουν η δικηγορία και οι
δικηγόροι εκεί που τους αξίζει. Τόνισε,
δε, ότι και ο ίδιος προσωπικά και όλοι οι
συνεργάτες του θα είναι δίπλα τόσο πριν
όσο και, κυρίως, μετά σε κάθε δικηγόρο
που θα έχει ανάγκη.

Μεγαλεία στη Γαλλία δέκα
χρόνια μετά το φιάσκο 

της πρώτη φορά Αριστεράς

Πριγκιπικός γάμος σε «στενό κύκλο»
Το σύντομο ειδύλλιο του πρίγκιπα Νικόλαου ντε Γκρες και της Χρυσής Βαρδινογιάν-

νη επισημοποιείται με γάμο, στις 7 Φεβρουαρίου. Ο γαλαζοαίματος εργένης και η γό-
νος της εφοπλιστικής οικογένειας του Γιώργου και της Αγάπης Βαρδινογιάννη φημο-
λογείται πως θα ανταλλάξουν όρκους πίστης και αγάπης σε μια λιτή τελετή παρουσία
καλεσμένων από τον στενό οικογενειακό τους κύκλο.

Με ένα διαζύγιο ο καθένας στο ενεργητικό του, ο Νικόλαος από την Τατιάνα Μπλάτ-
νικ και η μέλλουσα νύφη από τον τραγουδιστή Νίνο Ξυπολιτά, και την απόκτηση δύο
παιδιών, το αριστοκρατικό ζευγάρι θα γυρίσει σελίδα στη ζωή του τον επόμενο μήνα.
Το love story έγινε γνωστό στην πρώτη κοινή τους εμφάνιση στις 19 Ιανουαρίου στο Τα-
τόι, στο μνημόσυνο για τα δύο χρόνια από τον θάνατο του τέως βασιλιά Κωνσταντίνου.

Ο Δένδιας και… μπασκετμπολίστας 
Ευτυχώς που είναι

πάντα σε φόρμα ο
υπουργός Άμυνας
Νίκος Δένδιας, διότι
κλήθηκε να το απο-
δείξει και μάλιστα
μπροστά στους πιο
αυστηρούς κριτές.
Τους 200 μαθητές
του ομογενειακού
σχολείου Κοραής στο Σικάγο που του ζήτησαν να δείξει πώς εκτελεί ελεύ-
θερες βολές στο καλάθι του μπάσκετ! Ο υπουργός ανταποκρίθηκε πάραυ-
τα. Δεν μάθαμε πάντως αν έβαλε και τρίποντο…
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Έρχεται
«ηλεκτρονικός
κόφτης» λόγω Ζωής

O
ι αναφορές και κυρίως τα υπονοούμενα της

Ζωής Κωνσταντοπούλου προς τον βουλευ-

τή Νίκο Βλαχάκο για τον θάνατο του αδελ-

φού του στα Ίμια ξεχείλισε, όπως φαίνεται, το ποτή-

ρι της ΝΔ ως προς την ανοχή που επιδεικνύεται

στην πρόεδρο της Πλεύσης Ελευθερίας σχετικά με

τη κατάχρηση του χρόνου. 

Ήδη ο νέος πρόεδρος της Βουλής Νικήτας Κα-

κλαμάνης έχει έρθει σε επικοινωνία και με τον

πρωθυπουργό και με τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ προ-

κειμένου να βρεθεί φόρμουλα ώστε να μην ξεφεύ-

γουν χρονικά οι ομιλίες τους, δίνοντας το παράδειγ-

μα και στους υπολοίπους. Θα ακολουθήσει επικοι-

νωνία με όλους τους πολιτικούς αρχηγούς. Πάντως,

για ορισμένους, επειδή ξέρουμε από τώρα το απο-

τέλεσμα, καλό θα ήταν να βγάλει από το συρτάρι την

πρόταση που είχε κάνει ο κ. Τασούλας για την προ-

μήθεια «ηλεκτρονικού κόφτη» που θα κλείνει αυ-

τόματα το μικρόφωνο σε όσους ξεπερνούν τον κοι-

νοβουλευτικό χρόνο.

Η επόμενη ομιλία 
του Τσίπρα
Το αν ο Τσίπρας θα επιλέξει να μιλήσει στη

συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής του

ΣΥΡΙΖΑ για να... αποθεώσει την κυβέρνησή

του και να ευλογήσει τα ίδια του τα γένια -

αφού κανείς άλλος δεν το κάνει- μένει να

φανεί. Η επόμενη προγραμματισμένη ομι-

λία του πάντως «κλείδωσε» και θα είναι

στις 12 Φεβρουαρίου στο Πανεπιστήμιο

Μακεδονίας. Εκεί θα απονείμει τα Βραβεία

Ειρήνης και Συνεργασίας των Βαλκανικών

Λαών, ενώ στη συνέχεια θα απευθύνει ομι-

λία με θέμα «Η αξία της ειρηνικής επίλυ-

σης διαφορών σε έναν κόσμο αστάθειας

και πολλαπλών κρίσεων».

Ξανά υποψήφιος 
ο Μπαντής στον Βύρωνα;
Ο υποψήφιος που στή-
ριξε ο Νίκος Χαρδαλιάς
για δήμαρχο το 2023, ο
Μίλτος Μπαντής, έκοψε
την πρωτοχρονιάτικη
πίτα του την περασμένη
Κυριακή στο Δημαρχείο
του Βύρωνα και, όπως
έμαθα, είχε πολύ κόσμο.
Υπήρχε γενικά ένα κλίμα «πάμε δυνατά για το
2028», που υποδηλώνει μια πιθανή εκ νέου
υποψηφιότητα του Μίλτου Μπαντή για τον δή-
μο. Μου είπαν μάλιστα ότι στην εκδήλωση
βρέθηκε και ο υφυπουργός Ψηφιακής Διακυ-
βέρνησης Κωνσταντίνος Κυρανάκης.

Ευτυχώς μετά είχε φαΐ
Σουρεαλιστικές ήταν οι σκηνές που έζησαν

όσοι έσπευσαν να παρακολουθήσουν τη συζή-
τηση μεταξύ του Στέφανου Κασσελάκη, ενός
ανθρώπου που από... ατύχημα βρέθηκε επικε-
φαλής της αξιωματικής αντιπολίτευσης στην
Ελλάδα, και του Φειδία Παναγιώτου, που το ίδιο
«ατύχημα» τον έστειλε στην Ευρωβουλή, στο
Πανεπιστήμιο Λευκωσίας. «Βοήθησες να δια-
λυθεί το (sic) ΣΥΡΙΖΑ;», τον ρώτησε ο Φειδίας,
με τον Στέφανο να τα μασάει: «Δεν ισχύει, αυτά
τα λένε οι αναλυτές που...». Ο ευρωβουλευτής
τον διακόπτει: «Όχι, αυτά τα λένε τα polls» και ο
πρόεδρος του Κινήματος Δημοκρατίας βρίσκει
ευκαιρία να πουλήσει ακόμη μια κόπια του βι-
βλίου του: «Να διαβάσεις το βιβλίο μου». «Άρα
λέω μαλ@@@;», αναρωτιέται ο Φειδίας, με τον
Στέφανο Κασσελάκη να του απαντά: «Μπορείς
να το πεις όπως θες, δεν θα σε λογοκρίνω. Αλλά
θα πρότεινα να χρησιμοποιείς λίγο πιο καλές
λέξεις». Τουλάχιστον στο τέλος είχε φαΐ, όπως
είχε υποσχεθεί ο Κύπριος ευρωβουλευτής.

Ο... κουτσομπόλης
Βελόπουλος
Κουτσομπόλης και
αγενής αποδει-
κνύεται για ακόμη
μια φορά ο αγαπη-
μένος μας τηλεπω-
λητής Κυριάκος
Βελόπουλος, ο
οποίος άφησε για
λίγο το κοινοβου-
λευτικό έργο και τις
πωλήσεις επιστο-
λών του Ιησού και ασχολήθηκε με την ελ-
ληνική showbiz. Μίλησε για την παρου-
σιάστρια Ελένη Βουλγαράκη χαρακτηρί-
ζοντάς την «κοπελίτσα» και μάλιστα έκανε
ακόμη μια ανεπιβεβαίωτη αποκάλυψη: ότι
παντρεύεται τον ποδοσφαιριστή Φώτη
Ιωαννίδη. Πάντως, μέχρι και η παρουσιά-
στρια τον έβαλε στη θέση του. «Φαντάζε-
στε να είχα αρραβωνιαστεί και να το ήξερε
ο Κυριάκος Βελόπουλος. Αν είχα τις ίδιες
θέσεις με εκείνον, θα ήξερε το όνομά
μου», σχολίασε.

Χ
ρο

νι
κό

 τ
ο

υ
Χ
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νο

υ

Φάουλ από τη Μόνιμη Ελληνική
Αντιπροσωπεία στις Βρυξέλλες

Έμαθα ότι η πρεσβεία
της Αιγύπτου, στην τε-
λευταία συνεδρίαση
στο Στρασβούργο, κά-
λεσε όλους τους Έλλη-
νες ευρωβουλευτές σε
συνάντηση. Όμως, η
μόνιμη ελληνική αντι-
προσωπεία στην ΕΕ,
στην οποία κατέθεσε το αίτημα η πρεσβεία της Αιγύπτου,
επέλεξε να μην καλέσει τους ευρωβουλευτές από τα μικρά
κόμματα αλλά μόνο από τα τρία μεγαλύτερα: το ΕΛΚ, τους Σο-
σιαλιστές και την Αριστερά.

Δεν αναφέρει το όνομα
του κόμματός του
Ευρωβουλευτής, αρκετά γνωστός πλέον στον χώρο,
δεν αναγράφει στα κείμενα των δελτίων Τύπου του το
κόμμα από το οποίο προέρχεται, αλλά λέει χαρακτηρι-
στικά «ευρωβουλευτής της Αριστεράς». Λέτε να φταί-
νε η κατάσταση στον ΣΥΡΙΖΑ και όλο αυτό το πανηγύρι
που σίγουρα δεν κάνει περήφανο κάποιο στέλεχος του
κόμματος;
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Θα σωθεί 
με το βιβλίο;
Μαθαίνω ότι ο Στέφανος Κασσελά-

κης ψάχνει χώρο στη Θεσσαλονίκη

για να κάνει τη δεύτερη παρουσία-

ση του βιβλίου του. Τον θέλει... κά-

πως αυτό τον χώρο και σίγουρα να

είναι οικονομικός, γιατί είναι δύ-

σκολα οικονομικά τώρα τελευταία ο

πρόεδρος… Ζορίζεται πολύ. Τα
..

. 
Π

ρό
σ

ω
πα Η πολυαναμενόμενη σύγκληση του Ανώτατου Συμβουλίου Στρατηγικής Συνερ-

γασίας Ελλάδας - Τουρκίας, που είχε προγραμματιστεί για τις αρχές του 2025 στην
Άγκυρα, παίρνει παράταση για την άνοιξη, χωρίς να υπάρχει προς το παρόν συγκε-
κριμένη ημερομηνία. Διπλωματικοί κύκλοι αναφέρουν ότι οι δύο πλευρές συμφώ-
νησαν πως μια επίσκεψη του πρωθυπουργού Κ. Μητσοτάκη στην Τουρκία αυτήν τη
χρονική στιγμή δεν θα είχε ιδιαίτερο νόημα. Αιτία της αναβολής είναι η μεταβατική
φάση που έχει προκαλέσει η ανάληψη των καθηκόντων του νέου προέδρου των
ΗΠΑ. Η στρατηγική των ελληνοτουρκικών σχέσεων φαίνεται να εξαρτάται σε με-
γάλο βαθμό από τη στάση που θα ακολουθήσει η νέα αμερικανική διοίκηση. Έτσι,
η συνάντηση Μητσοτάκη - Ερντογάν μετατίθεται για αργότερα, όταν οι ΗΠΑ θα
έχουν ξεκαθαρίσει τη θέση τους παίρνοντας τον ρόλο του «μεγάλου διαιτητή».

Γιατί αναβάλλεται η συνάντηση Μητσοτάκη - Ερντογάν;

Θέλησα να ενημερωθώ για τις εξελίξεις στην Ένωση Ελλήνων Εφοπλι-

στών, καθώς σε λίγες μέρες έχουν προγραμματιστεί εκλογές. Έμαθα λοι-

πόν ότι η κατάσταση είναι «ήρεμα νερά» και ότι δεν θα υπάρξουν αλλαγές

στην πυραμίδα. Δηλαδή, η σημερινή πρόεδρος Μελίνα Τραυλού είναι και

θεωρείται το μεγάλο φαβορί για να είναι εκ νέου πρόεδρος. Άλλωστε, μι-

λάει και με Μαξίμου και έχει δείξει ότι η Ένωση Ελλήνων Εφοπλιστών

κερδίζει συνεχώς έδαφος και ακούγεται περισσότερο σε όλο τον κόσμο.

Α
νώνυμος φαρ-
σέρ κυκλοφορεί
στην Αττική, κα-

λεί σε καταστήματα και
κάνει παραγγελίες χρεώ-
νοντας τους αντίστοιχους
δημάρχους των περιο-
χών. Πρώτα το έκανε στον
Δήμο Νέας Ιωνίας χρεώ-
νοντας τον δήμαρχο Πα-
ναγιώτη Μανούρη και στη
συνέχεια στον Δήμο Νέ-
ας Φιλαδελφείας-Νέας
Χαλκηδόνας χρεώνοντας
τον δήμαρχο Γιάννη Τομ-
πούλογλου. 

Φυσικά ξεκίνησαν
όλες οι νόμιμες ενέργει-
ες και από τους δύο δη-
μάρχους. Την είδηση
έκανε γνωστή με ανάρτη-
ση στο Facebook ο ίδιος
ο Γιάννης Τομπούλογλου
γράφοντας τα εξής: «Προσοχή! Ο ανώνυμος φαρσέρ που
τηλεφωνεί και δίνει παραγγελίες σε καταστήματα χρεώνον-
τας δήμους της Αττικής ξαναχτύπησε. Όπως συνέβη με τον
δήμαρχο Νέας Ιωνίας Παναγιώτη Μανούρη, τηλεφώνησε σε
πολλά καταστήματα της περιοχής μας, δίνοντας παραγγε-
λίες για λογαριασμό μου. Εφιστώ με τη σειρά μου την προ-

σοχή όλων των επαγγελματιών για τα κρούσματα εξαπάτη-
σης μέσω ανώνυμων τηλεφωνημάτων. Συνήθως ζητούν και
δύο προπληρωμένες κάρτες pay safe εξ ονόματός μου.
Όπως ο δήμαρχος Νέας Ιωνίας, προσέφυγα κι εγώ ήδη στις
αρχές για τις δέουσες ενέργειες. Το τηλέφωνο από το οποίο
συνήθως καλούν είναι το 6948...». 

Τραυλού ξανά για president

Γιατί έφυγε τελικά 
ο Καραγιαννακίδης

Πρόσφατα ο υποψήφιος με τη ΝΔ στη Θεσσαλονί-
κη Νίκος Καραγιαννακίδης αποχώρησε από τη ΝΔ
με αιχμές για την κυβερνητική πολι-
τική. Οι κακές οι γλώσσες βέβαια
στη συμπρωτεύουσα μου κατα-
μαρτυρούν πως η αποχώρηση
έγινε πιο πολύ γιατί βλέπει ο
ίδιος ως ευκαιρία την προσχώ-
ρησή του σε κάποιο κόμμα δε-
ξιότερα της ΝΔ (στους Θεσσαλο-
νικείς Βελόπουλο ή Λατινοπούλου)
ώστε να μπορέσει να εκλεγεί επιτέλους βουλευτής
το 2027 (έπειτα από δύο αποτυχημένες προσπάθειες
το 2019 και το 2023), καθώς «η πίτα μικραίνει στο ψη-
φοδέλτιο της ΝΔ», όπως μου λένε χαρακτηριστικά.

Με άγριες διαθέσεις 
η Θεοπίστη

Με total leather look επέλεξε να εμφανιστεί χθες
στη Βουλή η Θεοπίστη Πέρκα, βουλευτής της Νέας
Αριστεράς, η οποία μάλιστα ήταν ιδιαίτερα μαχητική
απέναντι στον Χρίστο Δήμα, ο οποίος κλήθηκε να
απαντήσει σε σχετική ερώτηση που είχε καταθέσει!

Ακόμη ψάχνει γραφεία
Στο κέντρο της Αθήνας θα μεταφέρει, σύμφωνα με

πληροφορίες μας, τα γραφεία του Κινήματος Δημοκρα-
τίας ο Στέφανος Κασσελάκης. Αφού δεν κατάφερε να
πετύχει την παραμονή τους στο κτήριο του Ταύρου, που
πολύ του άρεσε, πήγε για λίγο την έδρα του κόμματος
στο δυάρι του Παγκρατίου και αυτές τις μέρες υπογρά-
φει το ενοικιαστήριο για τα νέα γραφεία. Μου λένε πάν-
τως ότι δεν θα θυμίζουν τίποτε από την αίγλη που ο πρό-
εδρος Στέφανος αρεσκόταν να τον περιβάλλει πριν από
κάποιο διάστημα…

Απατεώνας «χρεώνει» παραγγελίες 
σε δημάρχους
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Όταν φεύγουν οι Μεγάλοι… 
Σε τέτοιες μεγάλες απώλειες, η σιωπή είναι το πιο σεμνό κατευόδιο. Δεν

χρειάζονται πολλές κουβέντες. Αρκεί ένα «καλό ταξίδι, Μίμη Δομάζο». 
Το ελληνικό ποδόσφαιρο σ’ ευχαριστεί!
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Μ ου έκανε εντύπωση η πρόσφατη τοποθέτηση του Κυριάκου Μητσοτά-

κη, ότι «τα φύλα είναι δύο, το λέει και η βιολογία». Μου έκανε εντύπω-

ση κυρίως διότι είναι μορφωμένος άνθρωπος και, ως τέτοιος, θα

έπρεπε να ξέρει ότι δεν είναι σε καμία περίπτωση δική του δουλειά να μας πει πόσα

φύλα υπάρχουν, αλλά δουλειά της επιστήμης.

Όσες φορές στο παρελθόν η πολιτική μπλέχτηκε με τις επιστήμες -ειδικότερα δε με

τη βιολογία- αυτό δεν πήγε καθόλου

καλά. Και δεν χρειάζεται να είσαι

πρωθυπουργός για να το γνωρίζεις.

Πολιτική και επιστήμη:
Ποια προηγείται;

Είναι κατανοητό ότι ο πρωθυπουρ-

γός θέλει να επαναπροσεγγίσει το

συντηρητικό κοινό του αλλά και να

εναρμονιστεί με τη διεθνή συντηρη-

τικοποίηση της πολιτικής σκηνής,

αλλά μπορεί να το κάνει στον τομέα

του. Στη χάραξη πολιτικών δηλαδή.

Αν δεν θέλει να έχει πολιτικές φιλι-

κές προς τα ΛΟΑΤΚΙ άτομα, ας μην

έχει, δεν τον υποχρεώνει κανείς,

εκτός ίσως από το ελληνικό Κοινο-

βούλιο, το οποίο έτσι κι αλλιώς ελέγ-

χει. Αυτό όμως δεν μπορεί να γίνει

στη βάση καμίας επιστημονικοφά-

νειας. Όλο το φάσμα: επιστημονικό,

κοινωνικό και θεολογικό ακόμη. Κα-

θένας λέει τα δικά του. Το ζήτημα δεν είναι όμως τι λέει καθένας, αλλά να ακού-

με εκείνους που ξέρουν τι λένε και μπορούν να το στηρίξουν με δεδομένα. 

Ατυχώς για όλους τους άλλους, αυτό μπορούν να το κάνουν μόνο οι επιστή-

μονες.

Οι επιστήμονες τώρα, πλην εκείνων που είναι πιο πολύ στα σόσιαλ παρά στην

επιστήμη τους (την οποία απορώ πότε προλαβαίνουν να ασκούν), αποφεύγουν

γενικά να πάρουν τόσο ακλόνητες θέσεις. Οι επιστήμες -ιδιαίτερα οι θετικές-

το έχουν αυτό βέβαια: μέχρι να αποδείξουν πειραματικά και πέραν πάσης αμ-

φιβολίας την κάθε θεωρία, δεν σερβίρουν βεβαιότητες.

Πέρα απ’ αυτό, καθένας πιστεύει ό,τι θέλει. Άλλος, για παράδειγμα, πιστεύει ότι δεν

υπήρξε ποτέ κορονοϊός και μας έβαλαν τσιπάκια. Άλλος ότι η κλιματική αλλαγή είναι

μύθος. Δεν γίνεται όμως να δημιουργούμε πολιτικές στη βάση θεωριών και προσωπι-

κών απόψεων.

Επί αιώνες ο κόσμος το έκανε αυτό με τις θρησκείες˙σε αρκετά μέρη του κόσμου

το κάνει ακόμη. Οι άνθρωποι διοικούνται με κανόνες που δεν αφορούν τους ίδιους,

αλλά το τι θέλει κάποιο φαντασιωσικό ον. Το οποίο, από μέρος σε μέρος, θέλει εντε-

λώς άλλα πράγματα, γεγονός που συχνά οδηγεί σε επίγειες σφαγές, για να επικρατή-

σει του καθενός το «καλύτερο» φαντασιωσικό ον.

«Πιστεύω ότι υπάρχει Θεός», είναι μια προσωπική άποψη. «Θα σου επιβάλω να ζεις

με βάση την πίστη μου αυτή», είναι άλλο θέμα όμως. Μας ενοχλεί δε όταν βλέπουμε

να το κάνουν οι «άλλοι», να επιβάλλουν για παράδειγμα τον ισλαμικό νόμο οι μουλά-

δες, αλλά όταν πρόκειται για απόψεις που επιβάλλει η δική μας θρησκεία, τις θεω-

ρούμε λογικές.

Φυσικά, το θέμα των φύλων δεν έχει να κάνει με καμία βιολογία, αλλά είναι στην

ουσία του θέμα ανθρωπίνων δικαιωμάτων και κυρίως του βασικότερου, του δικαιώ-

ματος στον αυτοπροσδιορισμό. Τι το νοιάζει το -κάθε- κράτος πώς αυτοπροσδιορίζε-

ται ο κάθε άνθρωπος; Το νοιάζει διότι χάνει τον έλεγχο και χαλαρώνουν οι κανόνες.

Και διότι «χαλάει» η μανέστρα της

πυρηνικής οικογένειας που θα του

δώσει αυτό που χρειάζεται πιο πολύ

απ’ όλα: παιδιά.

Ο μύθος 
της «woke ατζέντας»

Ο κύριος Τραμπ, που επέβαλε τη

«θεωρία των δύο φύλων» με το «κα-

λημέρα» στις ΗΠΑ, δεν θέλει να

έχουν το δικαίωμα ούτε οι γυναίκες

να αποφασίζουν για το σώμα τους,

όχι οι τρανς. Θέλει έναν κόσμο που

να προσομοιάζει με αυτόν που περι-

γράφει η Μάργκαρετ Άτγουντ στην

«Ιστορία της Θεραπαινίδας»: γυναί-

κες ήσυχες, αμίλητες, σκεύη ηδο-

νής και αναπαραγωγικές μηχανές.

Ο κόσμος της Άτγουντ θυμίζει ύπο-

πτα πολύ τον κόσμο που επιθυμεί ο

Τραμπ.

Όσο για την περίφημη «woke

ατζέντα», εγώ δεν έχω καταλάβει τι ακριβώς υποτίθεται ότι είναι και πού υπο-

τίθεται ότι αποσκοπεί, να μας κάνει όλους γκέι, ας πούμε, ή τρανς; Μα το θέμα

είναι ακριβώς το αντίθετο: οι τρανς δεν υποχρέωσαν ποτέ στην παγκόσμια

ιστορία κανέναν στρέιτ να συμπεριφέρεται σαν τρανς. Οι στρέιτ το έχουν κά-

νει όμως, για την ακρίβεια το κάνουν διαρκώς. Σε πολλές χώρες η ομοφυλο-

φιλία ακόμη διώκεται, κάτι που συνέβαινε έως πολύ πρόσφατα και σε χώρες

της Δύσης, όπως η Μεγάλη Βρετανία, για παράδειγμα.

Τέλος πάντων. Εγώ δεν θα πω στον πρωθυπουργό τι να κάνει στο επίπεδο

της πολιτικής, άλλο αν μπορώ να τον κρίνω για αυτό. Και εκείνος αντιστοί-

χως δεν μπορεί να μου πει ευθέως ή πλαγίως τι να πιστεύω. Προσωπικά, αν με ρω-

τάτε, δεν πιστεύω τίποτε. Περιμένω. Διαβάζω, παλεύω να κατανοήσω κατά το δυ-

νατόν ένα πάρα πολύ σύνθετο ζήτημα και έχω περισσότερες απορίες παρά απαν-

τήσεις.

Όπως, για παράδειγμα, είναι δυνατόν στην εποχή της Τεχνητής Νοημοσύνης, όταν

εμείς οι ίδιοι δημιουργούμε -και βελτιώνουμε διαρκώς- συνειδητότητες χωρίς υλική

υπόσταση, χωρίς βιολογία, χωρίς ίχνος άνθρακα επάνω τους, χωρίς καν «επάνω

τους», να μιλάμε για φύλα;

Να ρωτήσουμε το ChatGpt τι φύλο είναι. Ή, έστω, ας το ρωτήσουν κάποιοι πόσα φύ-

λα υπάρχουν στην περίπτωση των ανθρώπων. Η απάντηση, από την ευφυέστερη οντό-

τητα στον πλανήτη, θα εκπλήξει πολλούς.

Και ναι, το ChatGpt ξέρει βιολογία. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Πόσα φύλα υπάρχουν;
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του ειδικού συνεργάτη

Μ
ια περίεργη κατάσταση φαίνε-
ται να επικρατεί με τον Όμιλο
Eurobank σχετικά με την τε-

λευταία διάθεση πακέτου μετοχών σε
ποσοστό 2,2%. Ειδικότερα, σε ανακοίνω-
ση που εκδόθηκε αναφέρεται ότι «η εν
λόγω διάθεση μετοχών αποτελεί υπο-
χρεωτική τεχνική προσαρμογή λόγω της
σημαντικής μετοχικής συμμετοχής της
Fairfax του Καναδού μεγαλοεπενδυτή
Prem Watsa στη Eurobank και δεν αντι-
κατοπτρίζει οποιαδήποτε εκτίμηση όσον
αφορά την αποτίμηση ή τις μακροπρόθε-
σμες προοπτικές της Eurobank. Μετά τη
συναλλαγή, η Fairfax θα διατηρήσει με-
τοχικό ποσοστό πλησίον, αλλά κάτω του
33% του μετοχικού κεφαλαίου της Euro-
bank και θα συνεχίσει να αποτελεί έναν
μακροπρόθεσμο και προσηλωμένο μέ-
τοχο αναφοράς της Eurobank. Επιπλέον,
η Fairfax συμφώνησε σε περίοδο δια-
κράτησης 180 ημερών από την ολοκλή-
ρωση της συναλλαγής όσον αφορά τις

υπόλοιπες μετοχές της στη Eurobank
(lock-up), υπό συνήθεις εξαιρέσεις».

Η τράπεζα, όπως μπορεί να γίνει αντιλη-
πτό, δεν εξηγεί τι ακριβώς σημαίνει τεχνι-
κή προσαρμογή, αλλά πριν τη συναλλαγή
με ευρεία διαρροή στα ΜΜΕ είχε αναφερ-
θεί πως η Fairfax υποχρεώθηκε στη διάθε-
ση μετοχών λόγω απαίτησης του Ευρωπαϊ-
κού Εποπτικού Μηχανισμού, ο οποίος έχει
δώσει άδεια στη Fairfax να διατηρεί συμ-
μετοχές στην Ελλάδα που δεν υπερβαί-
νουν το 33,3% και το 33% στη Βουλγαρία.
Με αυτό είναι προφανές ότι δήλωνε πως το
ποσοστό της Fairfax ήταν 35,2% περίπου.

Non paper 
Μάλιστα σε non paper που κυκλοφό-

ρησε και βρίσκεται στη διάθεσή μας
αναφέρεται μεταξύ άλλων ότι «σε συ-
νέχεια πρόσφατης διαβούλευσης με
τον επόπτη, ο Όμιλος Fairfax προχωρεί
στην προσαρμογή του ποσοστού του,

ώστε αυτό να ανταποκρίνεται σε ένα
πλαίσιο αυστηρότερης εποπτικής ερ-
μηνείας, εναρμονιζόμενο παράλληλα
και με το χαμηλότερο από τα εποπτικά
όρια μεταξύ των χωρών όπου δραστη-
ριοποιείται η Eurobank (33% για τη
Βουλγαρία)».

Όλα αυτά προφανώς περί του ελάχι-
στου ποσοστού είναι αληθή. Όμως υπάρ-
χει ένα άλλο ζήτημα. Ότι επισήμως η Eu-
robank στην ιστοσελίδα της δήλωνε μέ-
χρι πριν την τελευταία εξέλιξη ότι το πο-
σοστό της Fairfax ήταν 33,29% στις
31/12/2024. Ιδού και η απόδειξη:

Στην ιστοσελίδα του Χρηματιστηρίου το
ποσοστό που αναφερόταν ήταν 33,47%.

Ερώτημα 
Αν ισχύουν τα συγκεκριμένα ποσοστά,

τότε η διάθεση δεν ήταν υποχρεωτική για
το ποσοστό που διατέθηκε αλλά για πολύ
λίγες μετοχές. Και το ερώτημα είναι γιατί
έγινε η επίκληση του SSM; 

Από την άλλη πλευρά, αν πράγματι το
ποσοστό ήταν πάνω από 35%, το ερώτημα
είναι γιατί δεν έχει γίνει δήλωση, δεδο-
μένου ότι έχουμε υπέρβαση του 1/3 του
μετοχικού κεφαλαίου και θα έπρεπε να
γίνει δημόσια πρόταση. Αν δεν γίνει δη-
μόσια πρόταση σε περίπτωση που η
υπέρβαση είναι άνω του 3% δεν ασκούν-
ται τα δικαιώματα ψήφου και πρέπει οι
μετοχές να διατεθούν εντός διετίας.

Τίποτα από αυτά δεν έγινε. Και τελικά
τι πραγματικά συμβαίνει, δεδομένου
ότι η τελευταία μεταβολή ποσοστού
που έχει ανακοινωθεί από τη Fairfax
είναι του 2021. Μήπως η Fairfax θολώ-
νει τα νερά απολαμβάνοντας μια ιδιό-
τυπη ασυλία;

ΘΕΜΑ

Τι έχει ανακοινωθεί και πού βρίσκονται οι αντιφάσεις -
Απολαμβάνει ασυλία ο Καναδός επενδυτής;

Τα κενά των ανακοινώσεων της Fairfax και
του πραγματικού ποσοστού της στη Eurobank

Α Π Ο Κ Α Λ Υ Ψ Η
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Μ
ε ξεκάθαρο νικητή έληξε το χθεσινό
«μπρα ντε φερ» Μητσοτάκη - Αν-
δρουλάκη στη Βουλή, το πρώτο για το

2025. Ο πρωθυπουργός, απαντώντας στην επί-
καιρη ερώτηση του Νίκου Ανδρουλάκη για
τους αγρότες, αναφέρθηκε στα μέτρα που έχει

πάρει η κυβέρνηση για την
ανακούφιση των παραγωγών
αλλά και τις ενέργειες και
πρωτοβουλίες που αναλαμ-
βάνει ανακοινώνοντας πως
«έρχεται ρύθμιση για τα κόκ-
κινα δάνεια».

Επίσης, «κάρφωσε» τον
πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ τόσο για

τις προτάσεις που διατυπώνει για την επίλυση
των προβλημάτων των παραγωγών όσο και για
όλες τις άστοχες δηλώσεις των τελευταίων
ημερών με κυρίαρχες αιτιάσεις τις συνεργα-
σίες με άλλα κόμματα, καθώς και για τη στάση
του στην εκλογή Προέδρου της Δημοκρατίας.

«Κόμμα σουπερμάρκετ»
Ορμώμενος από τις δηλώσεις του προέδρου

της αξιωματικής αντιπολίτευσης αλλά και
«πράσινων» στελεχών για τις συμμαχίες, ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης χαρακτήρισε το ΠΑΣΟΚ
«κόμμα σουπερμάρκετ που κάνει εβδομαδι-
αίες προσφορές», ενώ έκανε λόγο για πολιτική
χωρίς πυξίδα.

«Γίνατε αξιωματική αντιπολίτευση από κα-
ραμπόλα, αυτό δεν σημαίνει ότι πρέπει να ακο-
λουθείτε και μια πολιτική τυχαίας καραμπόλας
που δεν ξέρετε σε ποια κατεύθυνση θα πάτε»,
είπε αναφερόμενος στις επίμαχες δηλώσεις,
ενώ απευθυνόμενος στον Νίκο Ανδρουλάκη
σχολίασε πως «τα μισά σας στελέχη θέλουν
προοδευτικό μέτωπο». Επικαλέστηκε μάλιστα
τον Παύλο Γερουλάνο που καθόταν μπροστά
στα έδρανα του ΠΑΣΟΚ λέγοντας «είστε μπρο-
στά κιόλας, κύριε Γερουλάνο, και χαμογελάτε.
Τα μισά σας στελέχη, κύριε Ανδρουλάκη, σχε-
διάζουν συμμαχίες με Βαρουφάκη και Κων-
σταντοπούλου», ενώ αναφέρθηκε και στις δη-
λώσεις του ίδιου του προέδρου του ΠΑΣΟΚ λέ-
γοντας πως «εσείς, κύριε Ανδρουλάκη, είπατε
μετά ότι θα συνεργαστείτε με άλλα κόμματα,
αλλά όχι με τη ΝΔ. Ψηφίζεις ΠΑΣΟΚ και σου
βγαίνει ΣΥΡΙΖΑ στην περίπτωση Γερουλάνου.
Στη δεύτερη περίπτωση, ψηφίζεις ΠΑΣΟΚ και
σου βγαίνει Βελόπουλος». 

«Είστε πράσινος ΣΥΡΙΖΑ»
Ο κ. Μητσοτάκης επέμεινε στη θέση της κυ-

βέρνησης χαρακτηρίζοντας εκ νέου το ΠΑ-
ΣΟΚ «πράσινο ΣΥΡΙΖΑ» γιατί επαναφέρει τον
λαϊκισμό με διαφορετικό πρόσημο, περιγρά-
φοντας μια σκοτεινή εικόνα της χώρας. «Δο-
κιμάστηκε αυτή η συνταγή από τον ΣΥΡΙΖΑ και
είδαμε τα αποτελέσματα», πρόσθεσε. Δεν
άφησε αναπάντητες ούτε τις αιτιάσεις του κ.
Ανδρουλάκη για την επιλογή Τασούλα στην
Προεδρία της Δημοκρατίας, σχολιάζοντας

πως το ΠΑΣΟΚ δεν έχει το μονοπώλιο στη συ-
ναίνεση. Σημείωσε ότι είναι δικαίωμα του ΠΑ-
ΣΟΚ να μην τον ψηφίζει, αλλά δεν είναι δι-
καίωμά του να θεωρεί ότι μόνο κεντροαριστε-
ρή υποψηφιότητα μπορεί να υπηρετήσει συ-
ναινετικά τον θεσμό, ενώ χαρακτήρισε μικρό-
τητα τα όσα είπε η Χαριλάου Τρικούπη για τις
χρηματοδοτήσεις του απερχόμενου προ-
έδρου της Βουλής, καθώς είχαν και τη δική
του υπογραφή. Σκωπτικά σχολίασε και την
επιλογή Γιαννίτση λέγοντας «τη στήριξη στον
Τάσο Γιαννίτση καλύτερα να την είχατε δώσει
25 χρόνια πριν. Αργήσατε».

Οι εξαγγελίες
Ο πρωθυπουργός προανήγγειλε νομοθετική

πρωτοβουλία για τη ρύθμιση των κόκκινων δα-
νείων 700 συνεταιρισμών και 21.000 αγροτών,
ξεκαθαρίζοντας πως η κυβέρνηση δεν πρόκει-
ται να χαρίσει δάνεια, αλλά πως θα προχωρή-
σει σε γενναίες ρυθμίσεις που θα περιλαμβά-
νουν και κούρεμα χρεών, με ταυτόχρονη δυνα-
τότητα αναχρηματοδότησης. 

«Δεν μπορούμε να αντιμετωπίζουμε τα προ-
βλήματα του αγροτικού τομέα με όρους άλλης
εποχής, δηλαδή με επιδοτήσεις και με ειδι-
κούς κανονισμούς», τόνισε, σχολιάζοντας πως

«οι πρακτικές άκρατης χρηματοδότησης, στη
λογική του “δανεικά και αγύριστα”, ξεκίνησε
επί ημερών ΠΑΣΟΚ».

Σύμφωνα με τον Κυριάκο Μητσοτάκη, «η
κυβέρνηση θα είναι κοντά στους αγρότες,
ωστόσο, δεν θα τους κοροϊδεύει με ψεύτικες
υποσχέσεις, του τύπου “όλα τα λεφτά, όλα τα
κιλά”», ενώ επιτέθηκε στην αξιωματική αντιπο-
λίτευση και για το αγροτικό ρεύμα. «Εμείς ήμα-
σταν που επιδοτήσαμε τους αγρότες στο φθηνό
ηλεκτρικό ρεύμα για μια δεκαετία. Εάν εσείς
έχετε κάποιον μαγικό τρόπο να μειώσετε το
ρεύμα στα 3 ή τα 5 λεπτά ή ακόμη και να το μη-
δενίσετε, τότε μετακομίστε στα έδρανα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, γιατί δεν είστε τίποτα άλλο από “πράσι-
νος” ΣΥΡΙΖΑ». Σχολιάζοντας την πρόταση του
ΠΑΣΟΚ για αφορολόγητο πετρέλαιο από την
αντλία, ο πρωθυπουργός είπε ότι αυτή είναι η
συνταγή για να εκτοξευθεί το λαθρεμπόριο,
ενώ για την πρόταση που αφορά το πλαφόν εί-
πε ότι όταν η χώρα ξεμείνει από λιπάσματα και
ζωοτροφές, θα πρέπει η αξιωματική αντιπολί-
τευση να εξηγήσει στους πολίτες την αποτυχία
των προτάσεών της.

Τι είπε ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ
Στριμωγμένος ο Νίκος Ανδρουλάκης σήκω-

σε το γάντι, απορρίπτοντας τις αιτιάσεις περί
λαϊκισμού και ανέξοδων υποσχέσεων. «Δεν εί-
μαι ο Ανδρέας Παπανδρέου και εσείς ο Κων-
σταντίνος Μητσοτάκης. Ούτε είμαι ο Κώστας
Σημίτης και εσείς ο Κώστας Καραμανλής για να
μας λέτε “όλα τα λεφτά, όλα τα κιλά” και τέτοια
παρόμοια που θυμίζουν πελατειακές λογικές
του χθες. Ο κόσμος έχει μνήμη», τόνισε, χωρίς
ωστόσο να αναφερθεί στη «Βαβέλ» που επι-
κράτησε το τελευταίο διάστημα στο κόμμα του
για το θέμα των συνεργασιών.

Επέμεινε στη θέση ότι ο πρωθυπουργός θα
έπρεπε να είχε προτείνει κεντροαριστερό υπο-
ψήφιο για την Προεδρία της Δημοκρατίας κα-
τηγορώντας τον για ανακολουθία.

Επίσης, κατηγόρησε την κυβέρνηση ότι δεν
έχει μακρόπνοο σχέδιο για τον αγροτικό κό-
σμο, ενώ προανήγγειλε την κατάθεση τροπο-
λογίας, ώστε ο αγρότης να προμηθεύεται χωρίς
ΕΦΚ από την αντλία το πετρέλαιο. Ο πρόεδρος
του ΠΑΣΟΚ επισήμανε πως τα μεγάλα προβλή-
ματα στον αγροτικό τομέα έχουν επίδραση στο
Δημογραφικό με τα χωριά να ερημώνουν, προ-
σθέτοντας ότι ο αγροτικός κόσμος δεν είναι ο
«φτωχός συγγενής». 

Ο Μητσοτάκης 
νικητής στο… 
μπρα ντε φερ 

με τον Ανδρουλάκη

Ο πρωθυπουργός κατά την ομιλία του
στη Βουλή σφυροκόπησε 
τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ,  ενώ 
ανακοίνωσε ότι έρχεται  ρύθμιση 
των κόκκινων δανείων 700 
συνεταιρισμών και 21.000 αγροτών

ΤΟ ΠΡΩΤΟ CRASH TEST ΤΟΥ 2025

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Υφ
υπ

ου
ργ

ός
 π

αρ
ά 

τω
 π

ρω
θυ

πο
υρ

γώ
ΘΑ

Ν
ΑΣ

Η
Σ 

Κ
ΟΝ

ΤΟ
ΓΕ

Ω
ΡΓ

Η
Σ

«Η χώρα μας πλέον έχει 
ρόλο στο διεθνές περιβάλλον»

O
υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ Θανά-
σης Κοντογεώργης αναφέρεται στις βασικές
προτεραιότητες της κυβέρνησης για το 2025,

απαντάει για την ακρίβεια και τις αυξήσεις στις τιμές
των ακτοπλοϊκών, ενώ στέκεται και στην έμφαση που
δίνεται από το Μέγαρο Μαξίμου στην περιφερειακή
ανάπτυξη, λέγοντας πως «η Ελλάδα θα είναι ισχυρή με
ισχυρή περιφέρεια». Απαντώντας σχετικά με τις ενδε-
χόμενες μετεκλογικές συνεργασίες, ξεκαθαρίζει ότι
«η κυβέρνηση έχει πρωτίστως να αναμετρηθεί με τα αδύναμα
σημεία της χώρας, διαχρονικά ή έκτακτα, και έχει ακόμη πολ-
λά να κάνει».

Κύριε υπουργέ, είναι στις βασικές προτεραιότητες της
κυβέρνησης η περαιτέρω ενίσχυση των εισοδημάτων;
Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα;

Δεν είναι απλώς βασική, είναι η πρώτιστη. Είναι ο μόνος δρό-
μος για να αισθανθούν περισσότερο οι πολίτες τα θετικά απο-
τελέσματα της διατηρήσιμης ανάπτυξης και της δημοσιονομι-
κής σταθερότητας. Προς αυτή την κατεύθυνση εργαζόμαστε
με συνέπεια, υπευθυνότητα και σχέδιο. Η πολιτική ενίσχυσης

των εισοδημάτων σε ιδιωτικό και δημόσιο τομέα συμ-
πληρώνεται από τη φορολογική πολιτική, καθώς
έχουν μειωθεί πάνω από 80 φόροι και ασφαλιστικές
εισφορές με άμεσο θετικό αντίκτυπο στα εισοδήματα
των πολιτών.

Παράλληλα, η κυβέρνηση εκκινώντας από την τή-
ρηση της δέσμευσής της για συνεχή αύξηση του βασι-
κού μισθού στηρίζει και με έμμεσους τρόπους την ενί-
σχυση των εισοδημάτων: επέκταση της πρόσβασης σε

βρεφονηπιακούς σταθμούς σε χιλιάδες οικογένειες, προ-
γράμματα στέγης που επιδρούν διαρθρωτικά στην αγορά και
δίνουν τη δυνατότητα σε χιλιάδες συμπολίτες μας να βρουν
φθηνότερη στέγη, παρέμβαση σε πεδία που ο ανταγωνισμός
πρέπει να λειτουργήσει καλύτερα προς όφελος των πολιτών
και, βέβαια, ευκολότερη πρόσβαση στον τραπεζικό δανεισμό
για τις μικρότερες επιχειρήσεις.

Ταυτόχρονα βέβαια με άλλα μέτρα, στοίχημα είναι η συγ-
κράτηση του πληθωρισμού, ειδικά στα τρόφιμα, που έχουμε
έναν συσσωρευμένο πληθωρισμό και βλέπουμε όμως κάποια
πρώτα ενθαρρυντικά σημάδια αποκλιμάκωσής του τους τε-
λευταίους μήνες. Επενδύουμε επομένως, σε συνδυασμό με

τις 500.000 νέες θέσεις εργασίας που έχουν ήδη δημιουργη-
θεί, σε ένα συγκροτημένο πλαίσιο βελτίωσης των μικρών και
μεσαίων εισοδημάτων και ταυτόχρονα μέσω άλλων πολιτι-
κών να ασκείται μέριμνα για αυτούς που έχουν μεγαλύτερη
ανάγκη. Εντός πλαισίου δημοσιονομικής σταθερότητας και
κανόνων, ό,τι μπορούμε επιστρέφει στην κοινωνία και θα συ-
νεχίσουμε να το πράττουμε όσο οι συνθήκες το επιτρέπουν.

Υπάρχει έντονη ανησυχία -εκτός της συνολικής κριτικής
που σας ασκείται για την ακρίβεια- και για νέες αυξήσεις
στα ακτοπλοϊκά. Θα λάβετε νέα μέτρα; Μπορεί να
αντιμετωπιστεί το φαινόμενο;

Τα ακτοπλοϊκά εισιτήρια είναι ένα σοβαρό ζήτημα για μια χώ-
ρα με τόσα νησιά και για αυτό έχουμε μειώσει μόνιμα κατά 11
μονάδες τον ΦΠΑ στις ακτοπλοϊκές μεταφορές από το 24%
στο 13%. Έτσι και τώρα η κυβέρνηση θα εξαντλήσει κάθε πε-
ριθώριο στο ζήτημα των ακτοπλοϊκών εισιτηρίων ώστε να
υπάρχει το καλύτερο αποτέλεσμα για τους επιβάτες και ιδίως
για τις οικογένειες. Το αρμόδιο υπουργείο είναι ήδη σε προ-
χωρημένες συζητήσεις με τους εκπροσώπους του κλάδου
προκειμένου να καταλήξουμε στις απαραίτητες διαθρωτικές

στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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παρεμβάσεις που αφορούν το υψηλό κόστος συντήρησης
του στόλου, την εξυπηρέτηση απομακρυσμένων περιοχών
και, βέβαια, για τα βασικά μεγέθη που διαμορφώνουν τους
παράγοντες κόστους για την ακτοπλοΐα, τα κόστη ενέργειας,
εργασίας και συντήρησης.

Τελικά η ΝΔ είναι ανοιχτή σε συνεργασίες εφόσον δεν
είναι αυτοδύναμη στις εκλογές του 2027; Γιατί στο
ΠΑΣΟΚ παρατηρούμε αντιφατικές δηλώσεις στελεχών
για πιθανές συνεργασίες με κόμματα της Αριστεράς.

Σήμερα, που δεν έχουμε συμπληρώσει ούτε τη μισή κυβερ-
νητική θητεία, αυτή η ερώτηση ανήκει μάλλον σε μια μακρινή
συζήτηση. Η κεντρική γραμμή σκέψης αυτήν τη στιγμή είναι
η μεγιστοποίηση της θετικής επίδρασης των πολιτικών μας,
οι οποίες επικαιροποιούνται μέσα από τον διάλογο με την
κοινωνία. Στον πυκνό δημιουργικά πολιτικό χρόνο που επι-
διώκουμε να διανύσουμε εργαζόμαστε ώστε οι πολίτες να
διαπιστώσουν περισσότερες θετικές αλλαγές στη ζωή τους
και να αξιολογήσουν το 2027 τα αποτελέσματα του έργου
μας, τη συνέπειά μας στην υλοποίηση του προγράμματος του
2023 και βέβαια στην προοπτική για το μέλλον.

Ας μην εκληφθεί όμως αυτό ως στάση εφησυχασμού. Η
κυβέρνηση έχει πρωτίστως να αναμετρηθεί με τα αδύναμα
σημεία της χώρας, διαχρονικά ή έκτακτα, και έχει ακόμη
πολλά να κάνει. Το ίδιο και η αντιπολίτευση, θα έλεγα. Τώρα
είναι ο πλέον ωφέλιμος χρόνος να ασχοληθούμε όλοι με την
ουσία, καθένας από τη θέση στην οποία βρίσκεται, και σε αυ-
τό δεν βοηθά η ασάφεια στίγματος. Η κυβέρνηση τράβηξε
εγκαίρως τη γραμμή απέναντι στην άκρα Δεξιά, οριοθετών-
τας τα χαρακτηριστικά της ως προοδευτικής και φιλοευρω-
παϊκής Κεντροδεξιάς. Η θολότητα ή η ιδεολογική περιπλά-
νηση που χαρακτηρίζουν την αντιπολίτευση στις τοποθετή-
σεις της αξιολογούνται από τους συμπολίτες μας.

Θα επηρεάσει η εκλογή Τραμπ τη χώρα μας; Είναι έτοιμη
η Ευρώπη για πιθανές διπλωματικές συνέπειες σε όλα
τα επίπεδα; Ο πρωθυπουργός έχει επισημάνει την
ανάγκη η Ευρώπη να τρέξει πιο γρήγορα...

Προσβλέπουμε σε μια πολύ καλή συνεργασία με τον νέο πρό-
εδρο και τη νέα κυβέρνηση των ΗΠΑ, συνεχίζοντας στη θετι-
κή τροχιά των ελληνοαμερικανικών σχέσεων, η οποία επα-
νεκκίνησε το 2019, με κυβερνήσεις -και τότε- Τραμπ και Μη-
τσοτάκη. Σήμερα βρίσκονται στο καλύτερο σημείο δεκαετιών
και επεκτείνονται, πέραν της αμυντικής συμφωνίας, στους
τομείς της παιδείας, του πολιτισμού και της τεχνολογίας. Από
το 2019 έως σήμερα η Ελλάδα, παρά τις αντιξοότητες, έχει κα-
ταφέρει να ανακτήσει και να αυξήσει περαιτέρω την αξιοπι-
στία και τις συμμαχίες της στον διεθνή διάλογο και να αποτε-
λεί σημείο σταθερότητας και για την Ευρωπαϊκή Ένωση και
για την πιο ευμετάβολη γεωγραφική γειτονιά της. Βρισκόμα-
στε σε κατάσταση ετοιμότητας για πιθανές αλλαγές που μας
αφορούν και θέλουμε να συμβάλουμε στη δημιουργία ενός
αμοιβαία επωφελούς πλαισίου σχέσεων ΕΕ και ΗΠΑ. Η χώρα
μας πλέον έχει φωνή που ακούγεται και διαμορφωτικό ρόλο
στο διεθνές περιβάλλον και αντιμετωπίζουμε με αυτοπεποί-
θηση και αισιοδοξία το νέο ιστορικό περιβάλλον.

Τι απαντάτε στην κριτική για τα τέλη ταφής
απορριμμάτων; Προκλήθηκε μεγάλη αναστάτωση στους
δήμους αλλά και στην Περιφέρεια Αττικής.

Η διαχείριση των απορριμμάτων είναι από τις πλέον εμμέ-

νουσες διαχρονικές προκλήσεις της ελληνικής πραγματικό-

τητας, που αυτήν τη στιγμή συνθέτουν ένα απολύτως μη βιώ-

σιμο καθεστώς. Η βιωσιμότητα της διαχείρισης των απορ-

ριμμάτων, εκτός από αυτονόητη συνθήκη, είναι υποχρέωση

της χώρας έναντι της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στην οποία σή-

μερα καταβάλλουμε υπέρογκα πρόστιμα και, όχι τυχαία, ση-

μαντικό ορόσημο του Ταμείου Ανάκαμψης. Η κυβέρνηση ερ-

γάζεται επί συγκεκριμένου σχεδίου για την οριστική επίλυση

του σοβαρού ζητήματος της διαχείρισης των απορριμμάτων

με τις πλέον σύγχρονες μεθόδους, σε στενή συνεργασία και

με ειλικρινή διάλογο με τις τοπικές κοινωνίες, τους δήμους

και τις περιφέρειες. Για αυτό τον σκοπό το τέλος ταφής πλέον

γίνεται ανταποδοτικό προς τους ΟΤΑ, επιστρέφοντας το 85%

των πόρων που συλλέγονται στην Τοπική Αυτοδιοίκηση για

έργα διαχείρισης της ανακύκλωσης, ενώ το υπόλοιπο 15% θα

διατεθεί για έργα αποκατάστασης των χώρων ανεξέλεγκτης

διάθεσης απορριμμάτων. Προκειμένου, τέλος, να διασφαλι-

στεί η είσπραξη του τέλους, απεμπλέκονται ο ΕΔΣΝΑ και οι

ΦοΣΔΑ από τη διαδικασία είσπραξης και απόδοσης του τέ-

λους. Με νομοθετική ρύθμιση που επίκεται, το τέλος θα απο-

δίδεται πλέον στον Ελληνικό Οργανισμό Ανακύκλωσης,

απευθείας μέσω των δημοτικών τελών.

Η κυβέρνηση αποδίδει σημασία στα θέματα
περιφερειακής ανάπτυξης. Σε ποιο σημείο βρίσκεται η
διαδικασία και ποια είναι τα επόμενα βήματα;

Στη συζήτηση που έγινε χθες στη Βουλή με αφορμή την

ερώτηση του κ. Ανδρουλάκη για τον πρωτογενή τομέα και

την περιφέρεια, ο πρωθυπουργός παρουσίασε ένα συνε-

κτικό πλαίσιο πολιτικής για την περιφερειακή ανάπτυξη

που έχει στον πυρήνα της πολιτικές για την ανταγωνιστι-

κότητα της οικονομίας, την ενίσχυση του πρωτογενούς το-

μέα ειδικά στα ζητήματα που αφορούν την επισιτιστική

επάρκεια, την ανανέωση του ανθρώπινου δυναμικού, τη

μεταποίηση και την αναδιάρθρωση καλλιεργειών, την

απαραίτητη αγροκλιματική ζωνοποίηση που πρέπει να γί-

νει πλέον λόγω της κλιματικής κρίσης και βέβαια τη δια-

χείριση του νερού και τις βασικές υποδομές για την εξα-

σφάλιση υδατικής επάρκειας αλλά και για την αντιπλημ-

μυρική προστασία. Ο σχεδιασμός προχωρά και επικαιρο-

ποιείται σε συνεχή διάλογο με τις τοπικές κοινωνίες στο

πλαίσιο της εθνικής στρατηγικής για την περιφερειακή και

τοπική ανάπτυξη, με επίλυση προβλημάτων και συστημα-

τικό σχεδιασμό και συνεργασία όλων για το μέλλον. Η Ελ-

λάδα θα είναι ισχυρή με ισχυρή περιφέρεια.
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Μ
ετά την επόμενη κάλπη τι θα προ-
κύψει; Ποια είναι τα πιθανά σε-
νάρια στην περίπτωση που η Νέα

Δημοκρατία δεν πιάσει τον στόχο της για
150+1 βουλευτές; Σε περίπτωση μη επί-
τευξης κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας
υπάρχει περιθώριο για τον σχηματισμό
βιώσιμης κυβέρνησης;

Όλα λοιπόν δείχνουν δύσκολα σε ένα
«θρυμματισμένο» πολιτικό
σκηνικό, με τις τελευταίες
σφυγμομετρήσεις της κοι-
νής γνώμης να δείχνουν -
σε αυτήν τη φάση- ακόμη
και δεκακομματική Βουλή.

Τα μικρά κόμματα από την
πλευρά τους δεν επιθυμούν

να απορροφηθούν από μεγαλύτερους και
ιδεολογικά συγγενείς σχηματισμούς. Αλλά
αν αυτό απαιτηθεί από τις συνθήκες, η πίε-
ση θα μεταβιβαστεί και στην ελάσσονα αν-
τιπολίτευση.

Αισιοδοξία στο Μαξίμου
Στο Μέγαρο Μαξίμου δεν δείχνουν πάν-

τως να ανησυχούν, υπολογίζοντας ότι το
κυβερνητικό έργο βρίσκεται σε κρίσιμη
καμπή και σύντομα η πολιτική της κυβέρ-
νησης θα αποφέρει καρπούς. Δεδομένου
βέβαια του ότι η Ελλάδα το β’ εξάμηνο του
2027 αναλαμβάνει την προεδρία της Ευρω-
παϊκής Ένωσης και μέχρι τότε οι πολιτικές
εκκρεμότητες πρέπει να έχουν κλείσει, οι
εκλογές είναι πολύ πιο κοντά απ’ ό,τι ορι-
σμένοι υπολογίζουν. Και αμέσως μετά,
εφόσον δεν υπάρξει αυτοδυναμία, θα αρχί-
σουν οι ζυμώσεις για τον σχηματισμό κυ-
βέρνησης μέσω των προβλεπόμενων διε-
ρευνητικών εντολών.

«Γέφυρες» είναι πολύ νωρίς να στηθούν.
Η αλήθεια είναι ότι η κόντρα χθες στη Βου-
λή τού Κυριάκου Μητσοτάκη και του αρχη-
γού της αξιωματικής αντιπολίτευσης Νίκου
Ανδρουλάκη έφερε σε πολλούς μνήμες
από το παρελθόν. Όμως, όλα δείχνουν εδώ
να λειτουργούν στην κατεύθυνση που θέ-
λουν προσώρας και στη ΝΔ και στο ΠΑΣΟΚ.

Ο δικομματισμός αναβιώνει, όχι βέβαια
με τη δυναμική του παρελθόντος (κάποτε
είχε φτάσει να απορροφά στην κάλπη το
85% και πλέον των ψήφων). Νέα Δημοκρα-
τία και ΠΑΣΟΚ έχουν ακόμη υψηλά ποσο-
στά στα δεξιά και στα αριστερά τους αντί-
στοιχα και διασταυρώνουν τα ξίφη τους για
την ψήφο των ανθρώπων του «μεσαίου χώ-
ρου». Η προσπάθεια συμπίεσης των δύο
άκρων σύντομα θα ξεκινήσει, όπως όλα
δείχνουν. 

Σενάριο συνεργασίας ΝΔ - ΠΑΣΟΚ
Αν απαιτηθεί εκ των συνθηκών, Νέα Δη-

μοκρατία και ΠΑΣΟΚ θα συνεργαστούν; Το
σενάριο αυτό διακινείται, όπως και άλλα,

αλλά προσκρούει στην προσπάθεια που κα-
ταβάλλει το πολιτικό σύστημα να δημιουρ-
γήσει συνθήκες δικομματισμού και εξ αυ-
τού συνθήκες πολιτικής σταθερότητας. Μια
νέα συνεργασία μεταξύ των δύο κομμάτων
λοιπόν δείχνει δύσκολη: δεν τη θέλουν ού-
τε ο Κυριάκος Μητσοτάκης ούτε ο Νίκος
Ανδρουλάκης. Για τον αρχηγό του ΠΑΣΟΚ
θα ήταν πιθανότατα επιζήμια. Τα πράγματα
εδώ έγιναν ακόμη πιο δύσκολα από τη μη
επιλογή από τον πρωθυπουργό υποψηφίου
Προέδρου της Δημοκρατίας από τον χώρο
της Κεντροαριστεράς. Το μήνυμα που εξέ-
πεμψε από την πλευρά του ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης ήταν παραπάνω από σαφές.

Ο πρωθυπουργός από την πλευρά του
δεν μιλά για πιθανές συνεργασίες, καθώς
κάτι τέτοιο θα τον εμφάνιζε να μην πιστεύει
σε νέα αυτοδυναμία της Νέας Δημοκρα-
τίας. Το μόνο που ξεκαθαρίζει, όπως έκανε
πρόσφατα σε εκδήλωση του Ελληνοαμερι-

κανού Επιμελητηρίου, είναι ότι τα κόμματα
στα δεξιά της Νέας Δημοκρατίας, τα οποία
χαρακτήρισε μάλιστα «περιθωριακά», δεν
θα συμμετάσχουν σε κυβερνήσεις συνερ-
γασίας στο μέλλον. Φυσικά μένει να δούμε
αν αυτό θα ισχύσει ή θα προκύψουν δεδο-
μένα από την κάλπη που θα υποχρεώσουν
την ηγεσία της ΝΔ σε αλλαγή ρότας. Υπεν-
θυμίζουμε εδώ τη συμμετοχή του ΛΑΟΣ
στην κυβέρνηση του Λουκά Παπαδήμου,
παρά την πρότερη ρητορική του Κώστα Κα-
ραμανλή περί «άκρων».

Σενάριο συνεργασίας
ΠΑΣΟΚ - Αριστεράς

Το σενάριο μιας πιθανής συνεργασίας
ΠΑΣΟΚ και κομμάτων της -πολυδιασπα-
σμένης- ριζοσπαστικής Αριστεράς διακι-
νείται διαρκώς και δη από πολλές πλευρές,
κάτι που προφανώς ικανοποιεί τη ΝΔ, κα-
θώς βοηθά τη συσπείρωσή της. Όταν μάλι-

στα έρθει η ώρα, οι «γαλάζιοι» θα χρησιμο-
ποιήσουν τους συνεχείς διαξιφισμούς και
τις συνεχείς ιδεολογικοπολιτικές πελαγο-
δρομίες στο «προοδευτικό» στρατόπεδο
ώστε να θέσουν διλήμματα στον κόσμο που
θα αφορούν την πολιτική σταθερότητα και
την κυβερνησιμότητα.

Η πρόταση πάντως κορυφαίων στελεχών
του ΠΑΣΟΚ -χωρίς πρότερη συνεννόηση με
την ηγεσία- για τη συνεργασία με δυνάμεις
της ριζοσπαστικής Αριστεράς εξόργισε τον
αρχηγό του ΠΑΣΟΚ. Ο Νίκος Ανδρουλάκης
δεν κρύβει την αντιπάθειά του για την Κου-
μουνδούρου και επιθυμεί αυτόνομη πορεία
για το ΠΑΣΟΚ, ξεκαθαρίζοντας ότι σε μια
«πράσινη» κυβέρνηση δεν θα υπάρχουν
«ούτε δραχμιστές ούτε ακροδεξιοί». Και
εκπέμπει παρόμοια λογική με τον Κυριάκο
Μητσοτάκη, λέγοντας πως «στη χώρα χρει-
αζόμαστε ένα σοβαρό κεντροαριστερό
κόμμα και ένα κεντροδεξιό που να εναλ-
λάσσονται στην εξουσία». 

Τι θα γίνει με
τον εκλογικό νόμο

Από την πλευρά του, ο πρωθυπουργός
απορρίπτει όσες εισηγήσεις τού έχουν γί-
νει για αλλαγή του εκλογικού νόμου με αύ-
ξηση του μπόνους για το πρώτο κόμμα.
Όμως, μέσα σε ένα ασταθέστατο γεωπολι-
τικό περιβάλλον και ενόψει της ανάληψης
της προεδρίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης
από την Ελλάδα, η χώρα μας δεν μπορεί να
μείνει ακυβέρνητη και χρειάζεται αυτοδύ-
ναμη κυβέρνηση με ισχυρό πρωθυπουργό.
Αυτό με την πάροδο του χρόνου θα κατα-
στεί στους κόλπους της κοινωνίας κοινή
συνείδηση.

σαββατο 25 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025

ΡoliTiCAl ΠΟΛΙΤΙΚΗ16

Τα 2+1 σενάρια
συνεργασίας για

τις κάλπες του 2027

Ντόμινο με τις συμπράξεις και διαβουλεύσεις στο παρασκήνιο 
- Ποια τα ενδεχόμενα αν δεν υπάρξει αυτοδυναμία 

στις επόμενες εθνικές εκλογές

του Νίκου 
Χιδίρογλου 



Δ
έκα χρόνια από την εκλογική νίκη του ΣΥΡΙΖΑ τον
Ιανουάριο του 2015, ο βετεράνος της Αριστεράς,
πρώην υπουργός και μέλος της Κεντρικής Επιτρο-

πής του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Φώτης Κουβέλης υποστηρίζει στην «P»
ότι «η πολιτική της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ καθορίστηκε
αποφασιστικά από τα μνημόνια» και για αυτό τον λόγο «δεν
μπόρεσε να ανταποκριθεί σε αιτήματα της κοινωνίας, ιδιαί-
τερα στο ασφαλιστικό και το φορολογικό ζήτημα», δεν είχε
δε τη δυνατότητα λόγω των μνημονιακών δεσμεύσεων «να
στηρίξει τη μεσαία τάξη, γεγονός που απομάκρυνε τους μι-
κρομεσαίους από τον ΣΥΡΙΖΑ». Παρ’ όλα αυτά όμως η κυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ «ενίσχυσε τη δημοσιονομική σταθερότητα
και παρέδωσε μαξιλάρι 37 δισ. ευρώ». Τελικά «ο ΣΥΡΙΖΑ
παρέδωσε τη χώρα πιο ισχυρή και σε κατάσταση πολύ κα-
λύτερη από εκείνη που είχε παραλάβει».

Στην παρούσα φάση, ο Φώτης Κουβέλης παραδέχεται ότι
«ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ δοκιμάστηκε έντονα από διασπάσεις», αλλά
εκτιμά ότι «ο ΣΥΡΙΖΑ πορεύεται ανοδικά ανανεώνοντας τη
σχέση εμπιστοσύνης με την κοινωνία». Κρίνει δε ότι «οι προ-
οδευτικές δυνάμεις οφείλουν να συνεργαστούν» και «να
αποκρούσουν από κοινού τη νεοφιλελεύθερη και αντικοι-
νωνική πολιτική της ΝΔ». Θεωρεί «πολιτικά υπεύθυνη» τη
στάση της Νέας Αριστεράς να ψηφίσει τη Λούκα Κατσέλη για
την Προεδρία της Δημοκρατίας, ωστόσο παρατηρεί πως «δεν
αναφέρεται σε ζήτημα επανένωσης» με τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ.

Κλείνουν δέκα χρόνια από την εκλογική νίκη του ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΠΣ και την κυβέρνηση «πρώτη φορά Αριστε-
ρά». Με τις εμπειρίες της κυβερνητικής θητείας και
της αντιπολίτευσης τι θα έπρεπε να είχε κάνει ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ-ΠΣ και τι να είχε αποφύγει;

Η πολιτική της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ καθορίστηκε απο-
φασιστικά από τα μνημόνια. Παρά το γεγονός ότι μετά το
αποτέλεσμα του δημοψηφίσματος και των διαπραγματευτι-
κών δυνατοτήτων που αυτό έδωσε στην κυβέρνηση, οι όροι
παρέμειναν δυσμενείς για την κοινωνία παρά την όποια βελ-
τίωσή τους. Η πρώτη κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ κατέβαλε μεγάλες
προσπάθειες για τη δημιουργία μιας ασπίδας προστασίας
για τα κατ’ εξοχήν θύματα της κρίσης και τη διαπραγμάτευ-
ση με τους δανειστές. Για την προστασία των θυμάτων της
κρίσης έκανε ό,τι μπορούσε. Παρά τις προσπάθειές της δεν
μπόρεσε να ανταποκριθεί σε αιτήματα της κοινωνίας, ιδιαί-
τερα στο ασφαλιστικό και το φορολογικό ζήτημα. Δεν είχε
δε τη δυνατότητα λόγω των μνημονιακών δεσμεύσεων να
στηρίξει τη μεσαία τάξη, γεγονός που απομάκρυνε τους μι-
κρομεσαίους από τον ΣΥΡΙΖΑ.

Με το δημοψήφισμα τι επιδίωξε ο ΣΥΡΙΖΑ;
Το δημοψήφισμα δεν έθετε το ερώτημα «ναι ή όχι στο ευ-
ρώ». Παρά τα όσα ανεύθυνα και πολιτικά ιδιοτελή λέγονται,
το δημοψήφισμα ζητούσε τη λαϊκή αποδοκιμασία του απα-
ράδεκτου σχεδίου που οι δανειστές έθεταν στην κυβέρνη-
ση. Το δημοψήφισμα και το αποτέλεσμά του ενίσχυαν τη
διαπραγματευτική δύναμη της κυβέρνησης. Η νέα κυβέρ-
νηση του ΣΥΡΙΖΑ διαπραγματεύτηκε με τους δανειστές για
να επιτύχει παράταση της δανειακής σύμβασης, πληρωμή
μισθών και συντάξεων, ανάπτυξη της οικονομίας και του
κοινωνικού κράτους και εντέλει να οδηγήσει τη χώρα στην
έξοδο από τα μνημόνια. Ενίσχυσε τη δημοσιονομική σταθε-
ρότητα και παρέδωσε μαξιλάρι 37 δισ. ευρώ. Τελικά ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ παρέδωσε τη χώρα πιο ισχυρή και σε κατάσταση πολύ
καλύτερη από εκείνη που είχε παραλάβει.

Τα κόμματα της Κεντροαριστεράς δεν μπορούν να
συγχωρέσουν πολιτικά τη συγκυβέρνηση με τους

ΑΝΕΛ και τον Πάνο Καμμένο. Τι τους απαντάτε;
Η συμμαχία με τους ΑΝΕΛ στις τότε συνθήκες ήταν μονό-
δρομος. Όλες οι δυνάμει συμμαχικές δυνάμεις ήταν αντίθε-
τες με απόλυτο τρόπο στην αντιμνημονιακή πολιτική του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Το ΚΚΕ για τους δικούς του λόγους, το δε ΠΑΣΟΚ και
το Ποτάμι είχαν συγκροτήσει ένα αντι-ΣΥΡΙΖΑ μέτωπο. Μέ-
τωπο πολέμου κατά του ΣΥΡΙΖΑ.

Στην παρούσα πολιτική συγκυρία ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ έχει
χάσει ένα μέρος της πολιτικής του αξιοπιστίας, όπως
δείχνουν και οι δημοσκοπήσεις. Πώς μπορεί να το ξε-
περάσει;

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ το προηγούμενο χρονικό διάστημα δοκιμά-
στηκε έντονα από διασπάσεις και με ό,τι αυτές αντανακλούν
στην ενότητα του κόμματος και στην εικόνα προς την κοινω-
νία. Σήμερα τα προβλήματα αυτά έχουν ξεπεραστεί και ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ προχωράει με σταθερή επιλογή την άμεση επαφή του
με την κοινωνία. Μάχεται με απεύθυνση πολιτικές θέσεις,
προτάσεις και διεκδικήσεις για την απόκρουση της αντιλαϊ-
κής πολιτικής της κυβέρνησης. Έχω την εκτίμηση ότι ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ πορεύεται ανοδικά ανανεώνοντας τη σχέση εμπιστο-
σύνης με την κοινωνία.

Με αφορμή την Προεδρία της Δημοκρατίας και την
υποψηφιότητα της Λούκας Κατσέλη, η Νέα Αριστερά

στηρίζει την επιλογή του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Θεωρείτε πως
είναι το πρώτο βήμα για μια επανένωση;

Εκτιμώ ιδιαίτερα τη στάση της Νέας Αριστεράς να ψηφίσει
τη Λούκα Κατσέλη. Είναι υπεύθυνη πολιτικά θέση. Πέραν
αυτού, η Νέα Αριστερά με την απόφασή της δεν αναφέρεται
σε ζήτημα επανένωσης.

Σύντροφοί σας από τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ αλλά και όμορους
χώρους κάνουν λόγο για σχηματισμό ενός Προοδευ-
τικού Μετώπου, όπως έγινε και στη Γαλλία. Ωστόσο, ο
εκλογικός νόμος δεν αποδίδει εκλογικό μπόνους σε
συνασπισμούς κομμάτων. Πώς μπορεί να ξεπεραστεί
αυτό;

Οι προοδευτικές δυνάμεις οφείλουν να συνεργαστούν
και, στο πλαίσιο αυτής της συνεργασίας, να αποκρούσουν
από κοινού τη νεοφιλελεύθερη και αντικοινωνική πολιτι-
κή της ΝΔ. Δεν μιλάμε για κατάργηση των επιμέρους κομ-
μάτων. Αυτά έχουν την πολιτική τους ύπαρξη και δεν αμ-
φισβητείται. Η συμπόρευσή τους είναι το ζητούμενο. Με
παρεμβάσεις και κοινούς αγώνες μέσα στην κοινωνία και το
κοινοβούλιο. Αυτή η συμπόρευση διαμορφώνει το Προ-
οδευτικό Μέτωπο. Η στέρηση του μπόνους είναι άλλο ζήτη-
μα. Αφορά συνασπισμούς. Σήμερα αυτό που προέχει είναι η
συνεργασία των προοδευτικών δυνάμεων στο πλαίσιο ενός
μετώπου και όχι η δημιουργία συνασπισμού.Φ
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«Οι προοδευτικές
δυνάμεις οφείλουν
να συνεργαστούν»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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«Τ
α μισά σας στελέχη σχεδιάζουν
συμμαχίες με τον ΣΥΡΙΖΑ, τον κ.
Βαρουφάκη, την κ. Κωνσταντο-

πούλου. Μας τα είπε ο κ. Γερουλάνος. Δεν
τα είπατε; Τα είπατε πάρα πολύ ωραία, κ.
Γερουλάνο. Είστε τώρα εδώ μπροστά και οι

δύο αγαπημένοι. Ακριβώς
αυτό είπατε: “Προοδευτικό
μέτωπο θέλουμε. Προοδευ-
τικό μέτωπο”». Αυτή η ανα-
φορά του πρωθυπουργού
από βήματος της Ολομέλει-
ας μπορεί να αντιμετωπί-
στηκε με χαμόγελα αμηχα-
νίας από τους κ. Ανδρουλά-

κη, Γερουλάνο, ήταν όμως η πιο άβολη
στιγμή για το ΠΑΣΟΚ κατά τη διάρκεια της
χθεσινής αναμέτρησης του πρωθυπουρ-
γού με τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ με φόντο
τα προβλήματα που αντιμετωπίζει ο αγρο-
τικός κόσμος. 

Άκομψα
Η συζήτηση που άκομψα έχει ανοίξει για

συνεργασίες και κυρίως ο τρόπος που το
έχουν εκμεταλλευτεί επικοινωνιακά οι πο-
λιτικοί αντίπαλοι του ΠΑΣΟΚ έχουν οδηγή-
σει τη Χαριλάου Τρικούπη να δίνει συνεχώς
διευκρινίσεις επ’ αυτού, με αποτέλεσμα να
υπάρχει πολιτικός αποπροσανατολισμός
ως προς τους στόχους που έχουν τεθεί.

Ο Νίκος Ανδρουλάκης και ο Παύλος Γε-
ρουλάνος μπορεί να μην είχαν το δικαίωμα
βάσει κανονισμού να απαντήσουν αμέσως
στον πρωθυπουργό στη Βουλή, ο βουλευ-
τής του ΠΑΣΟΚ το έκανε λίγο αργότερα με
μια σκληρή ανάρτησή του στα κοινωνικά
δίκτυα: «Σοβαρευτείτε, κύριε Μητσοτάκη.
Είστε πρωθυπουργός της χώρας, όχι τρολ
του διαδικτύου. Και όταν μάς στοχοποιείτε
να έχετε την ελάχιστη τσίπα να το κάνετε με
τα δικά μας λόγια, όχι τη δική σας ερμη-
νεία. Και μη βάζετε στο στόμα σας απαγο-
ρευμένες για εσάς λέξεις όπως “σουπερ-
μάρκετ”. Εκεί που έχετε αφήσει να ματώνει
κάθε μέρα ο Έλληνας και η Ελληνίδα πέντε
χρόνια τώρα. Να ματώνει κυριολεκτικά και
εσείς να κοιτάτε. Και να κάνετε αστειάκια.
Φτάνει πια, κ. Μητσοτάκη. Σοβαρευτείτε».

Τόσο η ηγεσία όσο και στελέχη αναγκά-
ζονται καθημερινά στις δημόσιες παρεμ-
βάσεις τους να υπερασπίζουν εδώ και μέ-
ρες τη γραμμή πολιτικής αυτονομίας και να
ξορκίζουν τα σενάρια συνεργασίας τόσο με
τη ΝΔ όσο και με τα κόμματα από τα αρι-
στερά τους. 

Σαφές μήνυμα 
Ο Νίκος Ανδρουλάκης έχει στείλει σαφές

και αυστηρό μήνυμα προς όλους να είναι
προσεκτικοί στις δηλώσεις τους, ενώ σε
πρόσφατη συνέντευξή του χαρακτήρισε ως
άστοχες τις τοποθετήσεις των δυο κορυ-

φαίων στελεχών του.  Εκείνο ωστόσο που
έχει προκαλέσει αίσθηση είναι η ένταση με
την οποία η κυβέρνηση ασχολείται με το εν
λόγω θέμα. Σύμφωνα με έμπειρα στελέχη,
αυτή η σκοπιμότητα έχει να κάνει με την
«πρόληψη» ενός τέτοιου ενδεχόμενου,
αφού τυχόν σύμπλευση των προοδευτικών
δυνάμεων θα ανακατέψει όλη την τράπου-
λα. Δηλαδή θέλουν, όπως λένε, να «κά-
ψουν» ένα τέτοιο σενάριο πριν μπει καν στο
τραπέζι ενός σοβαρού διαλόγου. Μάλιστα
στελέχη που δεν έχουν κρύψει τις απόψεις
τους για την ανάγκη να συνεργαστεί το ΠΑ-
ΣΟΚ με τον ΣΥΡΙΖΑ «έδειχναν» με νόημα το
«μοντέλο Δούκα» στον δήμο της Αθήνας. 

Από τη Χαριλάου Τρικούπη πάντως «έχει
βγει απαγορευτικό» για σχετικές δηλώ-
σεις, προκειμένου να μη ρίχνουν νερό στον

μύλο της προπαγάνδας της ΝΔ. Σε κάθε
περίπτωση, αυτό που λένε είναι πως ό,τι εί-
ναι να γίνει θα γίνει, χωρίς συμφωνίες κο-
ρυφής ή παρασκηνιακά παζάρια, και όποι-
ος θέλει να συμπορευτεί πολιτικά με το
ΠΑΣΟΚ θα γίνει θεσμικά με συμμετοχή στα
περιφερειακά συνέδρια.

Στασιμότητα-πτώση 
Το άλλο ζήτημα το οποίο έχει μπει στην

ατζέντα των συσκέψεων του επιτελείου του
κ. Ανδρουλάκη είναι η εικόνα του κόμμα-
τος στις δημοσκοπήσεις, όπου παρατηρεί-
ται ή στασιμότητα ή πτώση. Οι πιο αισιόδο-
ξοι υποστηρίζουν ότι είναι φυσιολογικό,
καθώς το πολιτικό κλίμα λειτούργησε αντί-
στροφα. Δηλαδή, μετά την αυλαία των εσω-
κομματικών εκλογών, αντί να έρθει κλιμα-

κωτά, ήρθε απευθείας με υψηλά ποσοστά.
Σε αυτό βέβαια βοήθησαν και οι πολιτικές
συγκυρίες. Από την άλλη πλευρά υπάρ-
χουν και εκείνα τα στελέχη που διακρίνουν
τον κίνδυνο της επανάληψης της προηγού-
μενης κατάστασης, υπογραμμίζοντας την
ανάγκη να υπάρξει ένα ξεκάθαρο αφήγημα
προς την κοινωνία και να μην υπάρχει επα-
νάπαυση πάνω στις πρωτοβουλίες που έχει
πάρει το ΠΑΣΟΚ και ανταποκρίθηκε η κυ-
βέρνηση. Και ο Νίκος Ανδρουλάκης όμως
παραδέχτηκε ότι υπάρχει στασιμότητα για
το κόμμα του. « Έχετε δίκιο, υπάρχει μια
στασιμότητα. Θέλει συνεχή αγώνα, πρέπει
να προσέξουμε. Όταν ένα συγκροτημένο
έργο τόσων μηνών το επικαλύπτει μια επι-
κοινωνιακή καταιγίδα της Νέας Δημοκρα-
τίας από δύο δηλώσεις», ανέφερε σε πρό-
σφατη συνέντευξή του. Σε κάθε περίπτωση
αναμένονται κινήσεις εκτόνωσης. Μια κα-
λή ευκαιρία είναι η συνεδρίαση της ΚΕ αρ-
χές Φεβρουαρίου, όπου θα δοθεί η ευκαι-
ρία στα στελέχη να εκφράσουν τις απόψεις
τους αλλά και να αποσυμπιεστεί το κλίμα. 

Αυστηρή προειδοποίηση 
Ανδρουλάκη σε όσους 
«σηκώνουν μπαϊράκι»

Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ έχει στείλει σαφές μήνυμα 
προς  όλα τα στελέχη να είναι προσεκτικά στις δηλώσεις τους

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Σ
ε κλίμα γενικής ευφορίας για την
επερχόμενη «νίκη» της Λούκας Κα-
τσέλη έναντι του Τάσου Γιαννίτση και

της προσέγγισης με τη Νέα Αριστερά που θα
μπορούσε να φέρει τον ΣΥΡΙΖΑ και πάλι σε
θέση αξιωματικής αντιπολίτευσης συνε-

δριάζει το Σαββατοκύριακο
σε κεντρικό ξενοδοχείο της
Αθήνας η Κεντρική Επιτροπή
του. Στη συνεδρίαση αναμέ-
νεται να συζητηθεί μεταξύ
άλλων ο χρόνος διεξαγωγής
του συνεδρίου του κόμμα-
τος, το πιθανότερο μετά το
Πάσχα. Η σύγκληση της Κεν-

τρικής Επιτροπής όμως συμπίπτει και με την
επέτειο των 10 χρόνων από την εκλογική νί-
κη του ΣΥΡΙΖΑ στις 25 Ιανουαρίου 2015. Αυτή
η τελευταία σύμπτωση έχει φουντώσει τις
φήμες που θέλουν τον Αλέξη Τσίπρα να…
επανεμφανίζεται για πρώτη φορά μετά την
παραίτησή του το καλοκαίρι του 2023 για να
μιλήσει για τη διακυβέρνησή του. Φήμες που
τροφοδοτούνται και από τη διάψευση μεν,
όχι τελείως κατηγορηματική δε, από τους
συνεργάτες του.

Ανησυχία Φάμελλου
Τυχόν παρουσία και ομιλία του Αλέξη Τσί-

πρα στην Κεντρική Επιτροπή θα ήταν ιδιαίτε-
ρα καλοδεχούμενες για τα στελέχη του κόμ-
ματος, ίσως εκτός του ίδιου του προέδρου
Σωκράτη Φάμελλου, που θα άκουγε και πάλι
τα περί «μεταβατικού προέδρου». 

Μοιάζει πάντως αμφίβολο ο Αλέξης Τσί-
πρας -παρότι βουλευτής του κόμματος- να
θέλει να συνδέεται τόσο στενά με τον ΣΥΡΙΖΑ
που δημοσκοπικά δεν έχει καταφέρει να «ξε-
κολλήσει» από την πέμπτη θέση. Για αυτό άλ-
λωστε και όλες οι μετά την παραίτησή του πα-
ρεμβάσεις έγιναν είτε μέσω του Ινστιτούτου
του είτε σε διάφορα φόρουμ. Ο πρώην πρω-
θυπουργός δεν είναι βέβαια μέλος της Κεν-
τρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ, οπότε ακόμα
και μια πιθανή παρουσία του εκεί θα ήταν γε-
γονός. Ο Αλέξης Τσίπρας πάντως έκανε την
παρέμβασή του σχετικά με τα πέντε χρόνια
που βρέθηκε στο «τιμόνι» της χώρας, με συ-
νέντευξή του στη γαλλική «Libération». 

Σε αυτήν μεταξύ άλλων έψεξε το ΚΚΕ που
δεν συμπορεύτηκε μαζί του, ισχυριζόμενος
πως η πορεία αυτής της κυβέρνησης θα μπο-
ρούσε να ήταν άλλη, αν ο Περισσός το είχε
κάνει. «Το ΚΚΕ δεν θέλησε ποτέ να συμμετά-
σχει σε μια κυβέρνηση, ούτε καν να ανοίξει
διάλογο. Αντιθέτως, έδωσε μια πραγματική
μάχη ενάντια στον ΣΥΡΙΖΑ. Φανταστείτε πόσο
διαφορετικά θα ήταν τα πράγματα, αν αυτό το
λαϊκό κόμμα είχε μια στάση παρόμοια με αυ-
τή των κομμουνιστών της Γαλλίας, της Ισπα-
νίας ή της Πορτογαλίας, που συμμετείχαν σε
προοδευτικές κυβερνήσεις…».

Όσο για τον λόγο που ο ΣΥΡΙΖΑ έχασε τις

εκλογικές μάχες του 2019 και του 2023, ο
Αλέξης Τσίπρας τις χρέωσε στη «γενικότερη
συντηρητική στροφή», λέγοντας χαρακτηρι-
στικά: «Δεν είναι μόνο η εξέλιξη της ελληνι-
κής Αριστεράς που πρέπει να εξεταστεί, αλ-
λά η εξέλιξη της Ευρώπης συνολικά, όπου η
Αριστερά, οι προοδευτικές και δημοκρατι-
κές δυνάμεις έχουν υποστεί σοβαρό πλήγ-
μα. Είμαστε μάρτυρες μιας συντηρητικής
στροφής. Ένα αντισυστημικό δεξιό κίνημα
σαρώνει τον κόσμο, όπως αποδεικνύεται
από την εκλογή του Τραμπ και την άνοδο της
Λεπέν».

Συνέχεια στο «φλερτ» 
με ΠΑΣΟΚ και Νέα Αριστερά

Το «φλερτ» με ΠΑΣΟΚ και Νέα Αριστερά
εντωμεταξύ συνεχίζει να «φουντώνει», έστω
και αν τις περισσότερες φορές κεντρικά εκ-
φράζεται με διαγκωνισμούς για το ποιος
«ακολουθεί» ποιον.

Όταν όμως τα στελέχη των τριών κομμά-
των βρίσκονται σε πιο χαλαρό κλίμα, όπως
αυτό μιας παρουσίασης βιβλίου, τότε τα
πράγματα αλλάζουν. Χαρακτηριστικό παρά-
δειγμα η συνύπαρξη Παύλου Γερουλάνου,
Όλγας Γεροβασίλη και Έφης Αχτσιόγλου
στην παρουσίαση του βιβλίου του Δημήτρη
Ψαρρά στην ΕΣΗΕΑ.

Ο Παύλος Γερουλάνος εξέφρασε τη συμ-
πάθειά του σε όσους είδαν στη συγκεκριμέ-
νη εκδήλωση «σκοτεινά σχέδια, προσωπι-
κές ατζέντες, κρυφούς πόθους και ανομο-
λόγητες επιδιώξεις», εκφράζοντας μάλιστα
επίσης περιπαικτικά τον θαυμασμό του για
την Όλγα Γεροβασίλη, η παρουσία της οποί-
ας -σύμφωνα με εκείνον- προκάλεσε τα
συγκεκριμένα σχόλια. Όμως η αντιπρό-
εδρος της Βουλής με την παρέμβασή της
έσπευσε μάλλον να επιβεβαιώσει τη συγκε-
κριμένη ανάγνωση της κοινής παρουσίας:
«Κράτησα έναν από τους πολλούς τίτλους
που γράφτηκαν αυτές τις ημέρες: “Γερουλά-
νος, Γεροβασίλη, Αχτσιόγλου παρουσιάζουν
μαζί βιβλίο κατά Μητσοτάκη”. Αυτό το “Μαζί,
κατά Μητσοτάκη” είναι που τους ενοχλεί. Και
ό,τι ενοχλεί εκείνους είναι ό,τι πρέπει να κά-
νουμε εμείς».

Τέλος και η Έφη Αχτσιόγλου κλείνοντας
την τοποθέτησή της σημείωσε: «Απέναντι
στο σκοτάδι του τραμπισμού, που εξάγεται
και στην Ευρώπη, καθίσταται αναγκαία η
συγκρότηση μιας εναλλακτικής στρατηγικής
από την Αριστερά και την Κεντροαριστερά».
Πρόσθεσε δε ότι «αν αυτό δεν συμβεί, σε λί-
γο δεν θα μιλάμε για την ανάγκη απλώς ενός
λαϊκού μετώπου, αλλά ενός αντιφασιστικού
μετώπου».

Ο τίτλος της κομματικής εφημερίδας του
ΣΥΡΙΖΑ, της «Αυγής», για το εν λόγω ρεπορ-
τάζ αποδεικνύει πάντως και τους σκοπούς
του κόμματος: «Η συζήτηση άνοιξε - Να κά-
νουμε ό,τι τους ενοχλεί». 

Τι κρύβει η επανεμφάνιση 
Τσίπρα ακριβώς 

στα 10 χρόνια από 
την εκλογική του νίκη

Φουντώνουν οι φήμες για παρέμβασή του στην Κεντρική Επιτροπή 
του ΣΥΡΙΖΑ το Σαββατοκύριακο, πρώτη φορά μπροστά 

σε κομματικό ακροατήριο μετά την παραίτησή του 

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com
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H
Νάντια Γιαννακοπούλου, βουλευ-

τής Β2’ Δυτικού Τομέα Αθηνών με

το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, παίρνει θέση

στη συζήτηση που έχει φουντώσει με φόν-

το τις μετεκλογικές συνεργασίες, υποστη-

ρίζοντας ότι έκανε ζημιά, και κατα-

θέτει την οπτική της για τους λό-

γους που οδήγησαν αυτή την εσω-

κομματική διχογνωμία στο προ-

σκήνιο, ενώ υπογραμμίζει με νόη-

μα ότι «η επικοινωνιακή στρατηγι-

κή ακολουθεί της πολιτικής». Ταυ-

τόχρονα αναφέρεται στα όρια και

τις προϋποθέσεις για την υποδοχή

στελεχών από όμορους πολιτικούς χώ-

ρους. Σε ό,τι αφορά την ουσία της πολιτι-

κής και την επαφή με τους πολίτες, θεωρεί

ότι «απαιτείται δέσμη πυκνών πρωτοβου-

λιών εντός και εκτός Βουλής με αποδέκτη

την κοινωνία που θα αναδεικνύουν καλά

επεξεργασμένες θέσεις για τα προβλήμα-

τα που καίνε τους πολίτες». Κληθείσα δε

να απαντήσει αν το ΠΑΣΟΚ θα μπορούσε

να είχε κινηθεί διαφορετικά στη διαδικα-

σία για την Προεδρία της Δημοκρατίας

επισημαίνει με νόημα: «Πολλά θα μπο-

ρούσαν να γίνουν διαφορετικά, αλλά τέ-

τοιες ώρες, τέτοια λόγια».

Τελικά τι επιδιώκει το ΠΑΣΟΚ; Συνερ-

γασίες με κόμματα του προοδευτικού

χώρου ή πολιτική αυτονομία; 

Το ΠΑΣΟΚ μέσα από το Συνέδριό του, μέσα

από όλες τις αποφάσεις των οργάνων του,

αλλά και τα όσα είπαν οι υποψήφιοι κατά τη

διαδικασία εκλογής προέδρου του ΠΑΣΟΚ

μιλά για αυτόνομη πορεία και νίκη στις

εκλογές. Όλα τα άλλα θα τα δούμε την κα-

τάλληλη στιγμή, γνωρίζοντας την κατάστα-

ση στην οποία θα βρίσκεται η χώρα, τους

ακριβείς συσχετισμούς και ποια κόμματα

θα βρίσκονται στη Βουλή.

Πού οφείλεται αυτή η εσωκομματική

διχογνωμία που βγήκε προς τα έξω;

Δεν μπορώ να καταλάβω τους λόγους ή το

σκεπτικό μιας τέτοιας συζήτησης, η οποία

ήταν άκαιρη, ανούσια και μάλιστα δυόμισι

χρόνια πριν τις βουλευτικές εκλο-

γές. Αυτό που γνωρίζω είναι το απο-

τέλεσμα. Την ώρα που ασκούσαμε

σκληρή κριτική στον Κυριάκο Μη-

τσοτάκη για τη μονοκομματική επι-

λογή υποψήφιου Προέδρου της Δη-

μοκρατίας και την έλλειψη βούλη-

σης αναζήτησης οποιασδήποτε συ-

ναινετικής πρότασης, βρεθήκαμε να

πρέπει να απαντάμε για ένα θέμα για το

οποίο το ΠΑΣΟΚ έχει καθαρές αποφάσεις.

Αυτό έκανε ζημιά και δημιούργησε αναίτια

σύγχυση. 

Εκτιμάτε ότι θα πρέπει να υπάρξει

ένας επανασχεδιασμός της επικοινω-

νιακής στρατηγικής του κόμματος; 

Πιστεύω ότι μετά τις εκλογές για την ανά-

δειξη του προέδρου μας γίνεται μια προ-

σπάθεια ανάληψης συνεχών πρωτοβου-

λιών για την προβολή θέσεών μας για

καυτά προβλήματα που απασχολούν την

κοινωνία, καλύτερης επεξεργασίας των

απόψεών μας και της επικοινωνιακής

στρατηγικής. Ωστόσο επιτρέψτε μου να

πω ότι η επικοινωνιακή στρατηγική ακο-

λουθεί της πολιτικής. Το μείζον θέμα εί-

ναι να παρουσιάσουμε ένα πειστικό αφή-

γημα που θα απαντά στις δυσκολίες και

προκλήσεις του μέλλοντος, να πείσουμε

για την εναλλακτική πρόταση διακυβέρ-

νησης του τόπου. Απαιτείται δέσμη πυ-

κνών πρωτοβουλιών εντός και εκτός

Βουλής με αποδέκτη την κοινωνία που θα

αναδεικνύουν καλά επεξεργασμένες θέ-

σεις για τα προβλήματα που καίνε τους

πολίτες.

Ποια είναι τα όρια και οι προϋποθέ-

σεις για την υποδοχή στελεχών από

όμορους πολιτικούς χώρους; 

Το ΠΑΣΟΚ είναι  ένα ανοιχτό κόμμα που

απευθύνεται σε όλους τους πολίτες από τις

παρυφές της ΝΔ μέχρι και τον χώρο του ΣΥ-

ΡΙΖΑ. Στόχευσή μας είναι μια αμφίπλευρη δι-

εύρυνση που θα αυξάνει τη δυνατότητά μας

να απευθυνθούμε σε ευρύτερα κοινωνικά

και πολιτικά ακροατήρια, καθιστώντας το

ΠΑΣΟΚ στη βασική προοδευτική, μεταρρυθ-

μιστική δύναμη. Με αυτή την έννοια ένας

όρος υπάρχει: Η συμφωνία με τις αρχές και

τις απόψεις του ΠΑΣΟΚ και η πρώτη ευκαιρία

για να γίνει κάτι τέτοιο είναι οι περιφερει-

ακές συνδιασκέψεις που προετοιμάζονται.

Τώρα που λύθηκε ο γρίφος της Προ-

εδρίας της Δημοκρατίας, θεωρείτε ότι

το ΠΑΣΟΚ θα μπορούσε να είχε κινη-

θεί διαφορετικά; 

Ας κρατήσουμε δύο στοιχεία. Το ένα είναι η

μονοκομματικότητα της πρότασης του Κυ-

ριάκου Μητσοτάκη και η άρνηση οποιασ-

δήποτε συναινετικής διάθεσης για να εξυ-

πηρετήσει εσωκομματικές ισορροπίες. Το

άλλο είναι η σοβαρότητα και ο υψηλός συμ-

βολισμός της υποψηφιότητας της πρότα-

σης του ΠΑΣΟΚ, της υποψηφιότητας του

Τάσου Γιαννίτση. Πολλά θα μπορούσαν να

γίνουν διαφορετικά, αλλά τέτοιες ώρες, τέ-

τοια λόγια.

ΝΑΝΤΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ
Βουλευτής Β2’ Δυτικού Τομέα Αθηνών ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

«Η συζήτηση 
για συνεργασίες 
δημιούργησε μια 
αναίτια σύγχυση»

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 
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του ειδικού συνεργάτη

T
ο έργο προχωρά και δεν υπάρχει
περιθώριο για αμφιβολίες. Η γραμ-
μή 4 του μετρό Αθήνας κατασκευά-

ζεται με ταχύτατους ρυθμούς, αποδει-
κνύοντας ότι η κοινοπραξία AVAX-GHEL-
LA-ALSTOM διαθέτει την εμπειρία και τις
ικανότητες να ολοκληρώσει ένα τόσο απαι-
τητικό εγχείρημα. Παρά τις όποιες δυσκο-
λίες, οι εργασίες συνεχίζονται αδιάκοπα,
με τους δύο μετροπόντικες να διανύουν
σημαντικά τμήματα της διαδρομής τους.

Η «Αθηνά»
Ο πρώτος από τους δύο μετροπόντικες, η

«Αθηνά», έχει ήδη ολοκληρώσει το 50% της
αποστολής της. Ξεκινώντας από την Κατε-
χάκη, έχει προχωρήσει κατά 2,5 χιλιόμε-
τρα, φτάνοντας σε ένα κρίσιμο σημείο της
διαδρομής. Ήδη έχει περάσει κάτω από
τον σταθμό «Γουδή», έχει αφήσει πίσω της
τον σταθμό «Ζωγράφου» και σύντομα θα
προσεγγίσει τον σταθμό «Ιλίσια». Πρόκει-
ται για μια αξιοσημείωτη κατασκευαστική
πρόοδο, που αποδεικνύει ότι το έργο κινεί-
ται με ικανοποιητικούς ρυθμούς.

Η «Νίκη»
Την ίδια στιγμή, η «Νίκη», ο δεύτερος

μετροπόντικας, συνεχίζει με εξίσου γρή-
γορο ρυθμό την κατασκευή της σήραγγας.
Ξεκινώντας το καλοκαίρι από το Άλσος
Βεΐκου, έχει ήδη διανύσει 750 μέτρα, έχον-
τας περάσει κάτω από τον σταθμό «Άλσος
Βεΐκου» και κατευθύνεται προς τον επόμε-
νο σταθμό, «Γαλάτσι». Η κατασκευαστική
συνέπεια είναι εμφανής και οι στόχοι υλο-
ποιούνται με απόλυτη ακρίβεια.

Το μήνυμα είναι σαφές: η διάνοιξη της
γραμμής 4 του μετρό Αθήνας είναι σε πο-
ρεία ολοκλήρωσης. Η πρόοδος της σήραγ-
γας είναι αδιαμφισβήτητη και το έργο προ-
χωρά σταθερά προς την παράδοσή του. Οι

υπεύθυνοι του έργου επιβεβαιώνουν ότι,
εντός του 2026, η κατασκευή της σήραγγας
μήκους 12,5 χιλιομέτρων θα είναι πραγμα-
τικότητα. Έτσι, ανοίγει ο δρόμος, ώστε οι
πολίτες της Αθήνας να έχουν στη διάθεσή
τους μια σύγχρονη υποδομή, που θα ανα-
βαθμίσει δραστικά τη μετακίνησή τους.

Προκλήσεις-καθυστερήσεις 
Ωστόσο, παρά την πρόοδο, το έργο δεν

στερείται προκλήσεων. Το ζήτημα του Πάρ-
κου Ριζάρη και η προσφυγή του Νίκου Πα-

τέρα έχουν παγώσει τη διαδικασία για τον
σταθμό «Ευαγγελισμός». Η τεχνική μελέτη
που ζητά το Συμβούλιο της Επικρατείας
(ΣτΕ) παραμένει στη διάθεση της Ελληνικό
Μετρό, προκαλώντας καθυστερήσεις που
ενδέχεται να έχουν επιπτώσεις στο συνολι-
κό χρονοδιάγραμμα.  

Η καθυστέρηση αυτή δεν μπορεί να
αγνοηθεί. Η σχετική απόφαση του ΣτΕ εκ-
δόθηκε ήδη πριν από δέκα μήνες και στην
καλύτερη περίπτωση, η έγκριση της μελέ-
της από το υπουργείο Περιβάλλοντος δεν

αναμένεται πριν τους πρώτους μήνες του
τρέχοντος έτους. Παρόμοια είναι και η κα-
τάσταση με τον σταθμό «Εξάρχεια». Απαι-
τούνται άμεσες ενέργειες και πολιτική πα-
ρέμβαση για την επίσπευση της διαδικα-
σίας. Δεν είναι αποδεκτό ένα τόσο κρίσιμο
έργο να παραμένει σε στασιμότητα εξαιτίας
γραφειοκρατικών κωλυμάτων και νομικών
εμπλοκών.

Η γραμμή 4 του μετρό Αθήνας προχωρά,
αλλά το στοίχημα της έγκαιρης ολοκλήρω-
σής της παραμένει ανοιχτό. Το ζήτημα είναι
αν θα ληφθούν οι αναγκαίες αποφάσεις,
ώστε να μην υπάρξουν επιπλέον καθυστε-
ρήσεις.

ΜΕΤΡΟ ΑΘΗΝΑΣ  

Με γοργούς ρυθμούς η κατασκευή 
της σήραγγας στη γραμμή 4

Η πρόοδος είναι αδιαμφισβήτητη και το έργο προχωρά 
σταθερά προς την παράδοσή του

Απόφαση-βόμβα του Συμβουλίου της Επικρατείας για τον νέο Οικοδομικό Κανονισμό
Το Συμβούλιο της Επικρατείας, μέσω σειράς αποφάσεών του

για τον νέο Οικοδομικό Κανονισμό, δείχνει τον δρόμο για τις αλ-
λαγές που καλείται να κάνει η κυβέρνηση στον σχετικό νόμο,
προκειμένου οι διατάξεις του να είναι σύμφωνες με το Σύνταγμα.
Επίσης ξεκαθαρίζει ποιες από τις χιλιάδες οικοδομικές άδειες,
που βρίσκονται στον αέρα, μπορούν να προχωρήσουν και ποιες
πρέπει να ακυρωθούν. Οι αποφάσεις 146, 147, 148 και 149 του
2025 από την ολομέλεια του δικαστηρίου για προσφυγές που
αφορούν οικοδομικές κατασκευές στον Άλιμο αλλάζουν τα δεδο-
μένα σε ολόκληρη τη χώρα.

Οι Σύμβουλοι της Επικρατείας, με επικεφαλής τον πρόεδρο του
ανωτάτου δικαστηρίου Μιχάλη Πικραμένο, έκριναν ότι το αποκα-
λούμενο μπόνους, δηλαδή οι διατάξεις με τις οποίες επιτρέπονται
προσαυξήσεις στον συντελεστή δόμησης και το ύψος, ως κίνη-
τρα, για την ανέγερση κτηρίων είναι αντίθετες στο άρθρο 24 του
Συντάγματος, εφόσον περιλαμβάνονται σε έναν Κανονισμό, ο

οποίος ισχύει για ολόκληρη την επικράτεια. Αντιθέτως, θα ήταν
σύμφωνες με το Σύνταγμα, αν περιλαμβάνονταν στον τοπικό σχε-
διασμό δόμησης κάθε περιοχής, μετά από μελέτες για τη διασφά-
λιση της προστασίας του οικιστικού περιβάλλοντος.

Ποιες άδειες εξαιρούνται
Το δικαστήριο, σταθμίζοντας το δημόσιο συμφέρον, την ασφά-

λεια δικαίου και την εμπιστοσύνη όσων οικοδόμησαν, ακολου-
θώντας τις διατάξεις που κρίθηκαν αντισυνταγματικές, αποφάσισε
να εξαιρέσει συγκεκριμένες οικοδομικές άδειες από την εφαρμο-
γή της απόφασης. Οι άδειες που εξαιρούνται αφορούν όλες τις οι-
κοδομές στις οποίες αποδεδειγμένα έχουν αρχίσει οι εργασίες
εκσκαφής για την ανέγερση οικοδομής πριν από τις 11 Δεκεμβρίου
του περασμένου έτους, ημέρα κατά την οποία το ΣτΕ ανακοίνωσε
το διατακτικό της απόφασής του. Ωστόσο αν αυτές οι οικοδομικές
άδειες είχαν προσβληθεί στα δικαστήρια μέχρι την ίδια ημερομη-

νία, τότε μπορούν να ακυρωθούν, καθώς σε διαφορετική περίπτω-
ση θα παραβιαζόταν το δικαίωμα δικαστικής προστασίας.

Με την εξαίρεση αυτή, το δικαστήριο δηλώνει ότι εξάντλησε τα
περιθώρια της νομοθεσίας που του δίνει τη δυνατότητα να συνε-
κτιμήσει τις συνέπειες της δικαστικής απόφασης και της βλάβης
που επιφέρει η αντισυνταγματικότητα των διατάξεων στην οικο-
νομική δραστηριότητα και την ασφάλεια των συναλλαγών. Επιση-
μαίνεται ότι όσοι χάνουν το δικαίωμα δόμησης μπορούν να διεκ-
δικήσουν αποζημιώσεις.

Επίσης, το δικαστήριο έκρινε ότι είναι αντισυνταγματικός ο μη
συνυπολογισμός στον συντελεστή δόμησης των παταριών και του
κτίσματος έως 35 τμ στο δώμα, καθώς και η εξομοίωση της πισί-
νας με φυτεμένη επιφάνεια. Αντιθέτως, έκρινε ότι σωστά δεν συ-
νυπολογίζονται τα έρκερ (αρχιτεκτονικά στοιχεία περιορισμένης
έκτασης) και τα κλιμακοστάσια.

Κωνσταντίνος Γεώργιζας
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Κ
ώστας Τασούλας, ο πολιτικός που δεν μάσησε
ποτέ τα λόγια του. Σεμνός, ταπεινός και γεμά-
τος χιούμορ. Ετοιμόλογος, με αίσθημα προ-

σφοράς για τον τόπο, την Περιφέρεια Ιωαννίνων και όλη
την Ελλάδα. Η πρόταση του Κυριάκου Μητσοτάκη να εί-
ναι υποψήφιος για την Προεδρία της Δημοκρατίας ο
Ηπειρώτης πολιτικός συγκέντρωσε ευρεία αποδοχή μέ-
σα στη «γαλάζια» Κοινοβουλευτική Ομάδα αλλά και στη
βάση της Νέας Δημοκρατίας.

Ο ίδιος συγκεντρώνει όλα τα ενωτικά και συναινετικά χα-
ρακτηριστικά που επιτάσσει το Σύνταγμα για τη συγκεκριμέ-
νη θέση, ενώ έχει τεράστια πορεία, πολιτική εμπειρία και το
απαραίτητο μέγεθος για να καθίσει στην καρέκλα του επόμε-
νου Προέδρου, με την εκλογή του να υπολογίζεται στην τέ-
ταρτη ψηφοφορία, με την κυβερνητική πλειοψηφία να στηρί-
ζει την πρόταση του πρωθυπουργού.

Γεννήθηκε στα Ιωάννινα στις 17 Ιουλίου 1959. Από μι-
κρός είχε το αίσθημα της προσφοράς για τον συνάνθρω-
πο. Πρώτα για τον τόπο του. Αυτό το αίσθημα κυριάρχησε
και γρήγορα ο Κώστας Τασούλας κατάλαβε πως η πολιτι-
κή ήταν μονόδρομος. Σπούδασε νομικά στο Τμήμα Νομι-
κής του Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου
Αθηνών και στη συνέχεια εργάστηκε ως δικηγόρος Αθη-

νών, ενώ την περίοδο 1988-1989 εργάστηκε σε
δικηγορική εταιρεία του Λονδίνου.

Πρόκειται για ένα από τα «πολιτικά παιδιά» -μαζί
με τον αντικαταστάτη του και νέο πρόεδρο της Βου-
λής Νικήτα Κακλαμάνη- του Ευάγγελου Αβέρωφ
Τοσίτσα. Διετέλεσε ιδιαίτερος γραμματέας του από
το 1981 έως το 1990, ενώ στη συνέχεια ήταν ειδικός
σύμβουλος στα υπουργεία Εθνικής Οικονομίας, Εμ-
πορίου και Γεωργίας την περίοδο 1989-1990, καθώς

και πρόεδρος του Οργανισμού Προώθησης Εξαγωγών
(ΟΠΕ) από τον Οκτώβριο του 1990 έως τον Σεπτέμβριο του
1993.

Η πρώτη του επαφή με τα κοινά ήρθε το 1990, όταν εξελέ-
γη δημοτικός σύμβουλος Κηφισιάς. Οι πολιτικές του φιλοδο-
ξίες τον οδήγησαν το 1994 να θέσει υποψηφιότητα για τον
δημαρχιακό θώκο στην Κηφισιά, θέση στην οποία εξελέγη
παραμένοντας δήμαρχος μέχρι και τη λήξη της θητείας του
το 1998. Τότε αποφάσισε να μπει στον πολιτικό στίβο της χώ-
ρας, θέτοντας υποψηφιότητα στις εθνικές εκλογές του 2000
στην Περιφέρεια Ιωαννίνων, εκλεγόμενος βουλευτής με την
υποστήριξη της Νέας Δημοκρατίας. Επανεξελέγη βουλευτής
Ιωαννίνων με τη ΝΔ στις εκλογές του 2004, του 2007, του
2009, του Μαΐου του 2012, του Ιουνίου του 2012, του Ιανουα-

ρίου του 2015, του Σεπτεμβρίου του 2015 και του 2019 (πρώ-
τος με 12.474 ψήφους).

Επιπρόσθετα, διετέλεσε αναπληρωτής κοινοβουλευτικός
εκπρόσωπος της ΝΔ (2006-2007) και γραμματέας της Κοινο-
βουλευτικής Ομάδας της ΝΔ (2010). Η εμπειρία του τον έκα-
νε αναμφίβολα πρώτη επιλογή και λύση για κάθε πρωθυ-
πουργό κυρίως σε υπουργικές θέσεις, τις οποίες υπηρέτησε
με πάθος και αφοσίωση.

Έχει διατελέσει υφυπουργός Εθνικής Άμυνας στην κυβέρνη-
ση του Κώστα Καραμανλή (2007-2009) και υπουργός Πολιτι-
σμού και Αθλητισμού στην κυβέρνηση του Αντώνη Σαμαρά
(2014-2015). Τότε ανέπτυξε σημαντική δράση για την επιστροφή
των Γλυπτών του Παρθενώνα, κινητοποιώντας εκείνη την πε-
ρίοδο διεθνείς προσωπικότητες, ανάμεσά τους και η Αμάλ Αλα-
μουντίν Κλούνεϊ. «Το θέμα της επιστροφής των Γλυπτών του
Παρθενώνα είναι ένα κορυφαίο θέμα», δήλωνε χαρακτηριστικά
τότε. Στις 18 Ιουλίου 2019 εξελέγη πρόεδρος της Βουλής συγ-
κεντρώνοντας 283 ψήφους, τις περισσότερες δηλαδή ψήφους
που έχουν συγκεντρωθεί ποτέ σε αντίστοιχη διαδικασία. Τον
Μάιο του 2023 επανεξελέγη με 270 ψήφους πρόεδρος της βρα-
χύβιας Βουλής της ΙΘ’ περιόδου. Μετά τις εκλογές του Ιουνίου
του 2023 εξελέγη για μια ακόμη φορά πρόεδρος της Βουλής της
Κ’ περιόδου με 249 ψήφους.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

ΚΩΣΤΑΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ 

Ενωτικός και με αίσθημα
προσφοράς ο επόμενος

Πρόεδρος της Δημοκρατίας
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 23Κώστας Τασούλας

Τ
ο 2014 η Τατιάνα Αβέρωφ παρουσίασε το βιβλίο
της «Δέκα ζωές σε μία». Ο Κώστας Τασούλας τότε,
δίνοντας το στίγμα, απήγγειλε προς τιμήν του όλο

το ποίημα του Καβάφη «Ιδανικές φωνές και αγαπημέ-
νες». Άλλωστε, το βιβλίο της κόρης του αείμνηστου πολι-
τικού είναι ένα γοητευτικό μυθιστόρημα που έχει όμως
ως κεντρικό ήρωα τον πατέρα της συγγραφέως. «Ο Κώ-
στας Τασούλας υπήρξε για τον πατέρα μου ο πολυπόθη-
τος γιος που δεν απέκτησε», ήταν όσα είχε αποκαλύψει η
Τατιάνα για τη σχέση του πατέρα της με τον επόμενο
Πρόεδρο της Δημοκρατίας. Δίπλα του έμαθε πάρα πολ-
λά, απέκτησε τεράστια εμπειρία και ένα σπουδαίο πολιτι-
κό υπόβαθρο.

Ο Κώστας Τασούλας δεν έκρυψε ποτέ τα λόγια του. Εν-
δεικτικό παράδειγμα αποτελεί αυτό που καταγράφηκε
τον Μάρτιο του 2017 με αφορμή τη συμμετοχή τού τότε
πρωθυπουργού Αλέξη Τσίπρα στα εγκαίνια της έκθεσης
για τον Νίκο Μπελογιάννη. Ο κ. Τασούλας από το βήμα
της βουλής είπε: «Έχει ακουστεί εδώ ότι ο Μπελογιάννης
αγωνίστηκε για τη δημοκρατία. Διαφωνώ. Ο θάνατος του
Μπελογιάννη ήταν σκληρότατος. Η θανατική ποινή είναι

μια σκληρότατη πράξη. Αλλά δεν μπορεί εν ονόματι μιας
σκληρότατης πράξης, που μπορεί κανείς να την κρίνει αν
ήταν άδικη ή δίκαιη, να θεωρούμε ότι η επιδίωξη επιβο-
λής κομμουνιστικής δικτατορίας συνιστά πράξη υπέρ της
δημοκρατίας».

Πολλές φορές έχει διακριθεί για το χιούμορ, όμως άλ-
λες έχει χρησιμοποιήσει την αυστηρότητα που επιβάλλει
ο θεσμός του προέδρου της Βουλής κατά τη διάρκεια της
άσκησης των καθηκόντων του. Μία από αυτές τις περι-
πτώσεις ήταν η επίθεση που έκανε ο Παύλος Πολάκης σε
Επιτροπή της Βουλής έναντι γυναίκας που απλώς έκανε
τη δουλειά της. Η απάντηση του κ. Τασούλα ήταν αφοπλι-
στική: «Τέτοιες ώρες ντρέπομαι που αναγκάζομαι να
ασχολούμαι με τέτοιους συναδέλφους, που με αναγκά-
ζουν να αισθάνομαι τέτοια ντροπή για τον κοινοβουλευ-
τισμό όπως εκπροσωπείται από πρόσωπα όπως ο κ. Πο-
λάκης, ο οποίος κατ’ επανάληψη έχει εκθέσει την παρά-
ταξή του. Δεν θα του επιτρέψω από εδώ και πέρα σε αυτό
τον χυδαίο ζήτουλα προσοχής μέσω ύβρεων να προ-
σβάλλει τις ιδιότητες όλων μας. Αυτή η κατ’ επανάληψη
υβριστική και ταπεινωτική για τρίτους, η οποία μάλιστα

περιβάλλεται από το κόρδωμα ότι τάχα αυτό συνιστά μια
συμπεριφορά ανδροπρεπή και συντριπτική για τα επιχει-
ρήματα των άλλων, παύει να γίνεται ανεκτή. Είναι ανυπό-
φορο... Δεν θα επιτρέψουμε σε οποιονδήποτε κ. Πολάκη
να βυθίζει την εικόνα μας στον βούρκο. Ας χαρεί τον
βούρκο μόνος του. Ο Κανονισμός της Βουλής δεν έχει γί-
νει για τύπους Πολάκη… Θα εξαντλήσω την αυστηρότητα
του Κανονισμού στο πρόσωπό του. Έχουμε σαφώς παρα-
βίαση του άρθρου 77, η οποία σηκώνει την απόδοση
μομφής και η πιο επαχθής συνέπεια αυτής, με τη δική
σας άδεια, με νεότερη διάταξη, που και αυτή είναι επιει-
κής -γιατί ούτε τότε δεν φανταζόμασταν τέτοιες συμπερι-
φορές- την περικοπή του μισού μισθού του. Αν συνεχίσει
με αυτήν τη συμπεριφορά, να είναι βέβαιος ότι με διαδο-
χικές αποφάσεις μας θα βοηθήσει πολύ με τη χυδαιότη-
τα αυτή τα οικονομικά της χώρας», ανέφερε χαριτολο-
γώντας.

Ο επόμενος Πρόεδρος της Δημοκρατίας έχει τεράστια
αγάπη για την οικογένειά του. Είναι παντρεμένος με τη
φιλόλογο Φανή Σταθοπούλου και έχουν δύο παιδιά, τον
Αναστάσιο και τη Μάγδα. Ο γιος του έχει σπουδάσει μα-
θηματικός. Η κόρη του τελείωσε τις σπουδές της στο
τμήμα Επικοινωνίας και ΜΜΕ, αλλά την κέρδισε το θέα-
τρο. Είναι πάντα δίπλα τους και εκείνοι αισθάνονται υπε-
ρήφανοι για το έργο και την προσφορά του.

Η πολιτική σχέση με τον Αβέρωφ
και η αγάπη για την οικογένειά του

Παλαιότερο στιγμιότυπο στην αρχή 
της πολιτικής του πορείας

Υπηρέτησε τον Δήμο Κηφισιάς 
με συνέπεια και αφοσίωσηΚατά τη διάρκειας ομιλίας του στα Γιάννενα

Η πρώτη του ταυτότητα ως συνεργάτη βουλευτήΜαζί με τον πρωθυπουργό Κυριάκο ΜητσοτάκηΜαζί με τον Αβέρωφ



Π
ριν από δύο μέρες ήρθε στη δημοσιότητα
από την εφημερίδα «Τύπος Ηπείρου» μια
ανατριχιαστική αποκάλυψη για την

ύπαρξη τριών δεξαμενών προπανίου μέσα στο
κέντρο του Μετσόβου, οι οποίες είναι τοποθετη-
μένες σε αυθαίρετες κατασκευές χωρίς καν να
έχουν ληφθεί τα απαραίτητα μέτρα προστασίας.

Για του λόγου το αληθές, δημοσιεύτηκαν και οι
ανάλογες φωτογραφίες, ενώ στην κατοχή της

εφημερίδας υπάρχουν και τα
ανάλογα βίντεο που αποδει-
κνύουν τόσο την ύπαρξη των δε-
ξαμενών όσο και την επικινδυνό-
τητά τους.

Πού βρίσκονται
και σε ποιους ανήκουν

Σύμφωνα λοιπόν με όσα απο-
καλύπτονται, τρεις επιχειρήσεις στην καρδιά του
Μετσόβου έχουν κατασκευάσει δεξαμενές για να
αποθηκεύουν προπάνιο χωρίς να πληρούν τις
προϋποθέσεις που ορίζουν οι νόμοι. Όπως κα-
ταγγέλθηκε, δεν πληρούν καν εκείνες που απαι-
τούνται για την ασφαλή λειτουργία τους, ενώ από
πουθενά δεν προκύπτει ότι τους χορηγήθηκε η
άδεια που απαιτείται.

Τέτοιες δεξαμενές έχουν δύο καταστήματα της
οικογένειας Μπαρμπαγιάννη, ξενοδοχείο συμ-
φερόντων της ίδιας οικογένειας (αδελφός του
Γιάννη Μπαρμπαγιάννη) και ανεπιβεβαίωτα (ακό-
μη) άλλο ένα άλλου μεγάλου παράγοντα και συγ-
γενούς ισχυρού πολιτικού, θέμα για το οποίο θα
επανέλθουμε. Φυσικά (!) εκεί πάνω στο Μέτσοβο,
όπως φαίνεται, ελάχιστα απασχολούν Αρχές και
κατοίκους η παρανομία και οι κίνδυνοι, με εξαί-
ρεση ελάχιστους που νοιάζονται πραγματικά για
τον τόπο τους και τη νομιμότητα. Ένα πρώτο ερώ-
τημα που δημιουργείται είναι αν ο επιχειρηματίας
που τροφοδοτεί με προπάνιο τη συγκεκριμένη
δεξαμενή γνωρίζει αν είναι νόμιμη και ασφαλής.

Όμως, όταν παράνομες δεξαμενές προπανίου ανή-
κουν στον Γιάννη Μπαρμπαγιάννη (πλέον διά της συζύ-
γου του Μαρίας Καραφέρη), ο οποίος είναι ισχυρός οι-
κονομικός και κομματικοπολιτικός παράγοντας, τότε τα
πράγματα σοβαρεύουν. Κομματάρχες της ΝΔ, φίλοι και
συνεταίροι μελών της οικογένειας του περιφερειάρχη
Ηπείρου Αλέξανδρου Καχριμάνη δημιουργούν την αί-
σθηση ότι μπορούν να ενεργούν έτσι λες και οι νόμοι
δεν υπάρχουν για αυτούς.

Το κατά πόσο όμως δικαιούνται να αυθαιρε-
τούν εν ονόματι των γνωριμιών τους είναι θέμα

που δεν τίθεται προς συζήτηση, ούτε και το κατά
πόσο έπρεπε να περιέλθει στον κ. Μπαρμπαγιάν-
νη η εκμετάλλευση του καφενείου - εστιατορίου
της Βουλής.Άλλωστε, αυτή η υπόθεση είχε απα-
σχολήσει και την «Political», όπως και η συνεργα-
σία των Μπαρμπαγιαννοκαραφέρηδων με τον
γνωστό (και ελεγχόμενο από πολλές υπηρεσίες)
επιχειρηματία εστίασης κ. Πιέτρη (προκάτοχό του
στα της Βουλής) και την οικογένεια Καχριμάνη με
τα συσσίτια σε αλλοδαπούς και λοιπές ευπαθείς
ομάδες.

Η απάντηση της δημάρχου
Η «Political» επικοινώνησε με τη δήμαρχο του

Μετσόβου Μαρία-Χριστίνα Αβέρωφ προκειμέ-

νου να μας απαντήσει για το συγκεκριμένο ζήτη-
μα και η πρώτη απάντησή της ήταν η εξής: «Βασι-
κά είναι και πολύ λανθασμένη και προσβλητική η
εικόνα για τον δήμο μου, αλλά επειδή ετοιμάζο-
μαι, έχω δημοτικό συμβούλιο και είμαστε στη
σειρά για σύσκεψη για το ότι έχουμε τον προϋπο-
λογισμό, δεν μπορώ να κάνω μια δήλωση αυτήν
τη στιγμή. Εννοείται όμως ότι θέλω να απαντήσω
γιατί δεν καταλαβαίνω όλα αυτά που γράφονται».

Στην επιμονή μας να πάρουμε μια άμεση απάν-
τηση σχετικά με τις δεξαμενές, αναφερόμενοι
στις φωτογραφίες και στα δύο βίντεο που υπάρ-
χουν, η κυρία Αβέρωφ απάντησε ως εξής: «Δεν
γνωρίζω τι σας έχουν στείλει, δεν γνωρίζω καν,
δεν νομίζω ότι υπάρχει καν δεξαμενή. Ξέρω ότι

υπάρχουν κάποιες φιάλες, δεν νομίζω ότι υπάρ-
χουν δεξαμενές. Θα πρέπει να το κοιτάξω, αλλά
δεν γνωρίζω για ότι υπάρχει εκεί πέρα στο συγκε-
κριμένο σημείο από τη φωτογραφία που βλέπω».

Η πραγματικότητα που διαψεύδει
Στα λεγόμενα λοιπόν της δημάρχου αντιπαρα-

βάλλουμε δύο συγκεκριμένα έγγραφα στα οποία
αποδεικνύεται ότι όχι μόνο δεν έχει άγνοια για την
ύπαρξη τουλάχιστον μιας εκ των τριών δεξαμε-
νών προπανίου, αλλά και ότι το θέμα έχει απασχο-
λήσει μέσω άλλων υποθέσεων και τη δημοτική
επιτροπή του Δήμου Μετσόβου και μάλιστα πολύ
πρόσφατα, τον Οκτώβριο του 2024. Και στα δύο
έγγραφα λοιπόν που σας παρουσιάζουμε γίνεται
συγκεκριμένη αναφορά στην ύπαρξη της μιας δε-
ξαμενής, ενώ στο δεύτερο έγγραφο ζητούνται δι-
καιολογητικά από τον ιδιοκτήτη της για την ύπαρ-
ξή της. Αλήθεια, τι δικαιολογητικά ζητούνται,
αφού είναι πέρα για πέρα παράνομη η όλη εγκα-
τάσταση;

Πέρα από τα δύο αυτά έγγραφα, σημασία
έχει και η φωτογραφία που παραθέτουμε και
δείχνει ολόκληρο βυτιοφόρο να γεμίζει τη δε-
ξαμενή. Το μόνο σίγουρο είναι ότι οι επαναγε-
μιζόμενες φιάλες προπανίου δεν γεμίζουν εκεί
που βρίσκονται αλλά σε εντεταλμένα σημεία
πώλησης τους. Άρα μιλάμε ξεκάθαρα για δεξα-
μενές και μάλιστα πολλών κυβικών. 

σαββατο 25 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025

ΡoliTiCAl ΠΟΛΙΤΙΚΗ24

Οι «γνωστές άγνωστες» 
δεξαμενές προπανίου

στο κέντρο του Μετσόβου
και η ενόχληση της δημάρχου

Η οικογένεια Μπαρμπαγιάννη, τα βυτιοφόρα 
με το επικίνδυνο καύσιμο και η «άγνοια» της κυρίας Αβέρωφ 

που θυμάται τις δεξαμενές μόνο σε επίσημα έγγραφα

Η δήμαρχος Μετσόβου
Μαρία-Χριστίνα 

Αβέρωφ

Το πρωτοσέλιδο 
του «Τύπου Ηπείρου»

Το έγγραφο με το οποίο ζητούνται από τον δήμο δικαιολογητικά για μια δεξαμενή που δεν γνωρίζουν την ύπαρξή της
Τα πρώτα δύο έγγραφα που απασχόλησαν τη Δημοτική Επιτροπή και στα οποία 

αναγνωρίζεται ευθέως η ύπαρξη της δεξαμενής 

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη
ioannadani@gmail.com

Στην εικόνα φαίνεται ξεκάθαρα 
το βυτιοφόρο να γεμίζει τη δεξαμενή 

σε κατάστημα εστίασης της οικογένειας
του Γιάννη Μπαρμπαγιάννη 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Δ
εν είναι όμως μόνο οι παράνομες,
όπως καταγγέλλεται, δεξαμενές
προπανίου. Σύμφωνα με το πρω-

τοσέλιδο του «Τύπου Ηπείρου», το Μέτσο-
βο βοά για τις παράνομες καταλήψεις κοι-
νόχρηστων χώρων, τις αυθαίρετες κατα-
σκευές επί αυτών και τη χωρίς άδεια λει-
τουργία καταστημάτων εστίασης. Αυτά δεν
βρίσκονται κάπου απόμακρα, που να μην
προκαλούν οι παρανομίες, αλλά στο κέντρο
του Μετσόβου, στην κεντρική πλατεία!

Παρ’ όλα αυτά, όμως ουδείς ενοχλεί τη
Μαρία Καραφέρη (σύζυγο του Γιάννη
Μπαρμπαγιάννη), η οποία και τμήμα δημο-
τικού - κοινόχρηστου χώρου (δρόμου) κα-
τέλαβε και στέγαστρα «κλειστά» τοποθέτη-
σε χωρίς άδεια!

Μυστήριο με τη...
μη κατεδάφιση

Ασφαλώς και δεν είναι η μόνη. Στην ίδια
πλατεία λειτουργεί και άλλο κατάστημα
υγειονομικού ενδιαφέροντος, όπως χαρα-
κτηρίζονται αυτού του είδους οι επιχειρή-
σεις, της Αρετής Μπίτου, ξαδέρφης του δη-
μοτικού συμβούλου Θεόδωρου Σούλτη.

Διότι ενώ έπρεπε να κατεδαφιστούν κα-
τασκευές των Μπαρμπαγιάννηδων και να
αποβληθούν από τον δημοτικό-κοινόχρη-
στο χώρο που κατέλαβαν, η δήμαρχος Μα-
ρία-Χριστίνα Αβέρωφ (σύμφωνα με την
καταγγελία του κ. Σούλτη και της ξαδέρφης
του) πριν από λίγο καιρό ζήτησε την κατε-
δάφιση στεγάστρων της δικής τους επιχεί-
ρησης, παρά τη δικαστική απόφαση για
αναστολή της - και για αυτό τελικώς δεν
κατεδαφίστηκαν.

Σε ό,τι όμως αφορά τις αυθαίρετες κα-
τασκευές και την κατάληψη τμήματος
του δρόμου των Μπαρμπαγιαννοκαρα-
φέρηδων, που έπρεπε από χρόνια να
γκρεμιστούν, απέφυγε να το πράξει περι-
μένοντας να το κάνουν οι… ίδιοι, αν και
όταν αποφασίσουν... 

Μάλλον ποτέ.

«Γνωστοποιήσεις 
λειτουργίας»

Δεν πρόκειται για υπερβολή αν ληφθεί
υπόψη ότι αυτή η «εκκρεμότητα» υπάρχει
εδώ και παραπάνω από δώδεκα τουλάχι-
στον χρόνια. Η κυρία Καραφέρη - Μπαρμ-
παγιάννη λειτουργεί τα καταστήματά της
χωρίς άδεια με τη διαδικασία της «γνωστο-

ποίησης λειτουργίας», την οποία επανα-
λαμβάνει κάθε λίγο και λιγάκι!

Έτσι, όλα μέλι γάλα, με τον δήμο να λέει
ότι «εξετάζεται το ένα, διερευνάται το άλ-
λο», να διαβεβαιώνει για τη… νόμιμη λει-
τουργία των καταστημάτων («Τζάκι» και
«Πανόραμα»), οφείλοντας στον δήμο (ακα-
ταδίωκτα) από ενοίκια πάνω από 300.000
ευρώ, για τις οποίες προέβη σε ρύθμιση τε-
λευταίως, ασχέτως αν, όπως λένε οι πληρο-
φορίες, η ρύθμιση τελικά δεν τηρήθηκε...

Τα θέματα έφτασαν στη δικαιοσύνη
ύστερα από μηνύσεις κατά της δημάρχου
και της Δημοτικής Επιτροπής για παράβα-
ση καθήκοντος, αλλά το να αποκατασταθεί
η νομιμότητα στο Μέτσοβο είναι σαν να πε-
ριμένουμε να… ανατείλει ο ήλιος από τη
δύση ή να μην… παρανομεί, πχ, ο περιφε-
ρειάρχης Καχριμάνης και Υιοί.

Το μόνο που μπορούμε να υποθέσουμε εί-
ναι ότι η δήμαρχος δεν είναι σε θέση να… συ-
νετίσει τα συμφέροντα και να τιθασεύσει τις
απαιτήσεις μεγαλοσχημόνων παραγόντων.
Αλλιώς, κάτι θα έκανε για να βάλει τέλος στην
ανομία, διότι έχει τη δυνατότητα, όπως και
άλλες αρμόδιες Αρχές που ανέρχονται, να
συγκαλύπτουν τις έκνομες δράσεις. 

Χαμός με τις καταλήψεις 
κοινόχρηστων χώρων, 
τις παράνομες κατασκευές 
και τη χωρίς άδεια λειτουργία
συγκεκριμένων 
καταστημάτων εστίασης

«Βροχή» παρανομιών
στην κεντρική

πλατεία του Μετσόβου

Τα έγγραφα που πιστοποιούν την παράνομη 
χρήση δημοτικού χώρου, ο οποίος έχει μετατραπεί σε κλειστή αίθουσα
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Κ
αθοριστικό χαρακτηρίζεται το 2025 για
το Πολεμικό μας Ναυτικό, με την πολι-
τική ηγεσία και το ναυτικό Επιτελείο να

στοχεύουν σε καθοριστικές κινήσεις που θα το
οδηγήσουν στη νέα εποχή. 

Η απόκτηση των υπερσύγχρονων φρεγατών
Belh@rra σηματοδοτεί την
έναρξη ενός νέου κεφαλαίου
για τον ένδοξο ελληνικό στό-
λο, με τους αναλυτές να επιση-
μαίνουν πως, αν υλοποιηθούν
όλα όσα σχεδιάζονται, το Πο-
λεμικό μας Ναυτικό θα ενι-
σχύσει κατακόρυφα την απο-
τρεπτική του ισχύ. 

Δεν μιλάμε για ένα απλό πολεμικό πλοίο. Η
Belh@rra είναι η καλύτερη φρεγάτα παγκο-
σμίως, η πιο σύγχρονη, με τους Γάλλους να
πρωτοπορούν σε όλους τους τομείς. Μιλάμε
για μια φρεγάτα μάχης πολλαπλών ρόλων, με
ασύγκριτες δυνατότητες κατά πλοίων, έναντι
εναέριων απειλών και στις πιο απαιτητικές αν-
θυποβρυχιακές επιχειρήσεις. Η FDI Belh@rra
είναι ένα «αριστούργημα τεχνολογίας» που
ενισχύει σημαντικά την αποτρεπτική ικανότητα
του Πολεμικού μας Ναυτικού και αλλάζει τις
ισορροπίες στην Ανατολική Μεσόγειο.

Υψηλές απαιτήσεις
Για να αξιοποιηθούν ωστόσο στον μέγιστο

βαθμό οι δυνατότητες του κορυφαίου πολεμι-
κού πλοίου, απαιτείται προσωπικό καταρτισμέ-
νο και άριστα εκπαιδευμένο, σε ένα περιβάλ-
λον πλήρως ψηφιακό που ακόμα και για την
πιο απλή κίνηση της φρεγάτας χρησιμοποιούν-
ται ψηφιακά δεδομένα. 

Την ώρα που η πρώτη ελληνική Belh@rra, η
F-601 «Κίμων», συνεχίζει τις δοκιμές εν όρμω,
αναμένοντας την εντολή από την Αθήνα για να
βγει στον Ατλαντικό για τις απαιτητικές δοκιμές
εν πλω, το πλήρωμα παραλαβής προετοιμάζε-
ται πυρετωδώς, ώστε να είναι σε θέση να χειρι-
στεί την πλήρως ψηφιακή φρεγάτα.

Από τις αρχές Σεπτεμβρίου, ο κυβερνήτης
της φρεγάτας «Κίμων» βρίσκεται στη Βρετάνη
παρακολουθώντας καθημερινά την πορεία
ναυπήγησης και τις δοκιμές που πραγματοποι-
ούνται εν όρμω, ενώ σταδιακά έχουν αρχίσει να
μεταβαίνουν στο Λοριάν και άλλα μέλη του
πληρώματος, τα οποία ξεκινούν αμέσως τα θε-
ωρητικά μαθήματα. Παράλληλα, φυσικά, πα-
ρακολουθούν και την πορεία ναυπήγησης, με
τους Γάλλους να τοποθετούν υπολογιστές,
γραφεία και να κατασκευάζουν κάθε τμήμα
στο εσωτερικό του πλοίου, κουζίνα, κοινόχρη-
στους χώρους, δωμάτια κ.λπ. 

Το πλήρωμα αυτό δεν θα συμμετέχει μόνο
στις δοκιμές και στην παρακολούθηση των
διαδικασιών, αλλά θα είναι υπεύθυνο για την
πλήρη λειτουργία του πλοίου μετά την ένταξή
του στον στόλο. Έτσι, η εκπαίδευση καλύπτει
όλες τις πτυχές της λειτουργίας, από τη χρήση
των οπλικών συστημάτων έως την τεχνική

υποστήριξη των ηλεκτρονικών συστημάτων.

Εξειδίκευση
Οι «πυρήνες» του πληρώματος, χωρισμένοι

σε σχολεία, λαμβάνουν εξειδίκευση και κα-
τάρτιση τόσο πάνω στην πλατφόρμα όσο και
πάνω στα μηχανολογικά τμήματα του πλοίου,
τα ηλεκτρονικά και φυσικά τον οπλισμό, ο
οποίος επίσης θα χωριστεί σε τομείς, αεράμυ-
να, ανθυποβρυχιακό πόλεμο κ.λπ. 

Σύμφωνα με τον προγραμματισμό, μέχρι τον
Μάιο θα έχει μεταβεί στο Λοριάν το σύνολο
σχεδόν του πληρώματος, το οποίο αφού ολο-

κληρώσει την εκπαίδευσή του θα κληθεί να
προχωρήσει στις δοκιμές εν πλω. Αυτές θα
εκτελεστούν στα νερά του Ατλαντικού ωκεα-
νού, ακολουθώντας το πρόγραμμα της πρώτης
Belh@rra, που κατασκευάστηκε για λογαρια-
σμό του γαλλικού Ναυτικού, της Amiral Ronar-
c’h. Τα αποτελέσματα των δοκιμών, σύμφωνα
με πληροφορίες, είναι πολύ ικανοποιητικά,
ενώ εντός της επόμενης εβδομάδας αναμένε-
ται να δοθούν και αναλυτικά στοιχεία για κάθε
τμήμα του πλοίου.

Όπως γίνεται λοιπόν αντιληπτό, η διαδικασία
παραλαβής είναι ένα πολύπλοκο και απαιτητι-

κό εγχείρημα που περιλαμβάνει αρκετά στάδια
δοκιμών, τόσο θεωρητικών όσο και πρακτικών,
με στόχο την πλήρη ετοιμότητα του πληρώμα-
τος να αντεπεξέλθει σε κάθε συνθήκη. 

Γρήγορη διαδικασία
Κατά τη διάρκεια των δοκιμών της πρώτης

γαλλικής Belh@rra, της Amiral Ronarc’h, το
πλήρωμα και οι μηχανικοί ενημέρωναν αμέ-
σως τους ναυπηγούς της ελληνικής φρεγάτας,
ώστε να προχωρούν σε άμεσες διορθώσεις και
παρεμβάσεις, με στόχο να μην εκδηλωθούν τα
ίδια προβλήματα κατά τις δοκιμές της «Κίμων». 

Με τον τρόπο αυτό κερδίζεται χρόνος και αν
τελικά όλα κυλήσουν ομαλά, εκτιμάται πως το
καλοκαίρι η πρώτη ελληνική Belh@rra θα κα-
ταπλεύσει στον ναύσταθμο της Σαλαμίνας. 

Ακολούθως, το πλήρωμα παραλαβής της
πρώτης Belh@rra θα κληθεί να εκπαιδεύσει τα
στελέχη που θα παραλάβουν τη δεύτερη, την F-
602 «Νέαρχος», η οποία αναμένεται να φτάσει
στην Ελλάδα πριν βγει το 2025. Η τρίτη, η F-603
«Φορμίων», είναι προγραμματισμένο να έρθει
Ελλάδα το τελευταίο τρίμηνο του 2026. Θα είναι
η πρώτη που θα κατασκευαστεί με πλήρη ελ-
ληνική διαμόρφωση. 

Όσο για την τέταρτη ελληνική Belh@rra,
πληροφορίες αναφέρουν πως οι διαπραγμα-
τεύσεις μεταξύ Αθήνας και Παρισιού εξελίσ-
σονται πολύ καλά και εκτιμάται πως τον επόμε-
νο μήνα, στις ανακοινώσεις του υπουργού
Άμυνας για τα εξοπλιστικά της «Ατζέντας
2030», θα περιλαμβάνεται η οριστική συμφω-
νία για απόκτηση μίας ακόμα FDI.

Εντατικά μαθήματα 
στο πλήρωμα 

της Belh@rra πριν 
βγει στον Ατλαντικό

Το προσωπικό της πρώτης ελληνικής φρεγάτας «Kίμων» εκπαιδεύεται
πυρετωδώς, ώστε να είναι σε θέση να χειριστεί το πλήρως ψηφιακό

πολεμικό πλοίο πριν ξεκινήσουν οι απαιτητικές δοκιμές εν πλω

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Η φρεγάτα Belh@rra F-601 «Κίμων»
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«Σημαντικός εταίρος 
η Τουρκία, αλλά 

οι διαφορές για την 
Κύπρο παραμένουν»
Η

ύπατη εκπρόσωπος της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης Κάγια Κάλας συναντή-
θηκε χθες στην Άγκυρα με τον

υπουργό Εξωτερικών Χακάν Φιντάν
με ατζέντα τις ευρωτουρκικές σχέ-
σεις, τις εξελίξεις στη Σύρια και τον
πόλεμο στην Ουκρανία, κάνοντας
όμως και σαφείς αναφορές στο Κυ-
πριακό αλλά και στη «διφορούμενη»
στάση της Τουρκίας σχετικά με τις κυ-
ρώσεις εναντίον της Ρωσίας.

Η κυρία Κάλας, αφού χαρακτήρισε
την Τουρκία σημαντικό εταίρο της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης και υποψήφια προς ένταξη χώ-
ρα, εξήρε τον ρόλο της για την ασφάλεια της
Ευρώπης, τονίζοντας όμως ότι «υπάρχουν
και διαφορές», αναφέροντας ως χαρακτηρι-
στικά παραδείγματα το ζήτημα της Κύπρου
και τις κυρώσεις κατά της Ρωσίας, τις οποίες
δεν εφαρμόζει η Τουρκία. Η Κάλας επισή-
μανε ακόμη ότι «τα ανθρώπινα δικαιώματα
και το κράτος δικαίου είναι πράγματι πολύ
σημαντικά στην πορεία προς την Ευρώπη».
Τα θέματα αυτά αποτελούν «αγκάθι» στις εκ-
θέσεις προόδου των Βρυξελλών καθώς εί-
ναι προαπαιτούμενα για να προχωρήσει η
ευρωπαϊκή πορεία της Τουρκίας.

«Στρατηγική επιλογή»
Η Ευρωπαία αξιωματούχος τόνισε επί-

σης ότι οι κοινοί στόχοι και τα θέματα που
αφορούν τις σχέσεις ΕΕ - Τουρκίας συζη-
τούνται μέσω του διαλόγου υψηλού επιπέ-
δου. Ο Χακάν Φιντάν από την πλευρά του
επανέλαβε ότι «είναι στρατηγική επιλογή
της Τουρκίας η ένταξη στην Ευρωπαϊκή
Ένωση» και ζήτησε την επανάληψη των ερ-
γασιών του Συμβουλίου Σύνδεσης, ενώ
έθεσε για μία ακόμη φορά το θέμα της επι-
καιροποίησης της Τελωνειακής Ένωσης,

όπως και το θέμα των θεωρήσεων για τα
ταξίδια των Τούρκων πολιτών στις χώρες
της Ευρώπης.

Ο Τούρκος υπουργός Εξωτερικών
αναφερόμενος στη νέα εποχή Τραμπ
δήλωσε πως «η Άγκυρα αναμένει να
ανοίξει μια νέα σελίδα στις σχέσεις
της με τη νέα αμερικανική κυβέρνη-
ση του προέδρου Ντόναλντ Τραμπ και

να λυθούν τα διμερή ζητήματα που
εκκρεμούν από την προηγούμενη κυ-
βέρνηση, όσον αφορά τις ανησυχίες

της Τουρκίας για την ασφάλειά της».
Οι εξελίξεις στη Συρία ήταν επίσης στην

ατζέντα της συνάντησης Κάλας - Φιντάν. «Η
πτώση του καθεστώτος Άσαντ έρχεται με
ελπίδα, αλλά και πολλές προκλήσεις», είπε
η κυρία Κάλας, σημειώνοντας ότι «στόχος
της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι η κυβέρνη-
ση της Συρίας να σέβεται την ποικιλομορφία
ολόκληρου του συριακού λαού». Πρόσθεσε
μάλιστα ότι οποιεσδήποτε ενέργειες της
Τουρκίας στη Βόρεια Συρία «θα πρέπει να
λαμβάνουν υπόψη τη λεπτή ισορροπία του
ελπιδοφόρου και εύθραυστου μέλλοντος
της χώρας». 

Χαλάρωση των κυρώσεων
Συνεχίζοντας, ύπατη εκπρόσωπος τόνι-

σε ότι η ΕΕ θέλει να υποστηρίξει την οικο-
νομική ανάκαμψη της Συρίας και είναι
έτοιμη να χαλαρώσει τις κυρώσεις που εί-
χαν επιβληθεί επί του καθεστώτος Άσαντ,
αλλά αυτό θα γίνει ανάλογα με τις ενέργει-
ες της νέας ηγεσίας. Εξήγησε ότι η Ευρω-
παϊκή Ένωση είναι πρόθυμη να χαλαρώσει
αρχικά τις κυρώσεις που θα επιτρέψουν να
ξεκινήσει η οικοδόμηση της χώρας αν η
ηγεσία της Συρίας πηγαίνει «προς τη σω-
στή κατεύθυνση», διαφορετικά οι κυρώ-

σεις θα επανέλθουν. Στο θέμα της Ουκρα-
νίας η Κάγια Κάλας τόνισε ότι καθώς η ρω-
σική εισβολή εισέρχεται στον τέταρτο χρό-
νο, προτεραιότητα της ΕΕ είναι να ενισχύσει
τη θέση της χώρας αυτής, «γιατί δεν υπάρ-
χουν ενδείξεις ότι ο Πούτιν θέλει ειρήνη».
Υπενθύμισε ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει

χορηγήσει πάνω από 134 δισ. ευρώ στην
Ουκρανία, καθιστώντας την τον μεγαλύτερο
υποστηρικτή του Κιέβου, έχει εκπαιδεύσει
περί τους 75.000 Ουκρανούς στρατιώτες
μέχρι τα τέλη Φεβρουαρίου και έχει επιβά-
λει στη Ρωσία τις πιο αυστηρές κυρώσεις
στην Ιστορία.Γράφει 

η Αλεξία 
Τασούλη

«Η πρόοδος σε θέματα όπως το κράτος δικαίου και τα ανθρώπινα
δικαιώματα είναι απαραίτητη για να προχωρήσει η Τουρκία 

στην ευρωπαϊκή της πορεία», τόνισε η ύπατη εκπρόσωπος της ΕΕ 
στη συνάντησή της με τον Φιντάν στην Άγκυρα

ΚΑΓΙΑ ΚΑΛΑΣ



by
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Ο
ρκίστηκε και ανέλαβε καθήκοντα προ-

έδρου των ΗΠΑ μετά βαΐων και κλάδων ο

Ντόναλντ Τραμπ. Από την πρώτη μάλιστα

στιγμή σηματοδότησε προς τον υπόλοιπο κόσμο ότι

δεν θα πρέπει να έχει καμία αυταπάτη, καθώς αυτός

ως ο 47ος πρόεδρος των ΗΠΑ θα στηρίξει τον σκλη-

ρό πυρήνα των αμερικανικών συμφερόντων στο

εξωτερικό. 

Στο πλαίσιο αυτό διακήρυξε ότι θα εφαρμοστούν

πλήρως οι δεσμεύσεις του για μία άκρως προστα-

τευτική εμπορική πολιτική, έναν νέο μερκαντιλισμό,

και έναν ιδιότυπο «οικονομικό εθνικισμό», προκει-

μένου να αντιμετωπίσει όχι μόνο την οικονομική

άνοδο της Κίνας και των BRICS αλλά και τα εμπορικά

πλεονάσματα συμμάχων κατά τα άλλα όπως είναι η

ΕΕ, το Μεξικό και ο Καναδάς.

Έτσι, ήδη εξήγγειλε την επιβολή δασμών

25% στις εισαγωγές από Μεξικό και Καναδά

από 1η Φεβρουαρίου 2025. Το ίδιο αναμένε-

ται να πράξει και σε σχέση με την ΕΕ. Μάλι-

στα σε μια κατεξοχήν εκδήλωση του αμερι-

κανικού «εθνοκεντρικού καπιταλισμού» τον

οποίο εκπροσωπεί, ο Τραμπ δήλωσε στις

23/1/2025 απευθυνόμενος διαδικτυακά

προς την παγκόσμια οικονομική ελίτ που

έχει συγκεντρωθεί αυτές τις ημέρες στο

Νταβός της Ελβετίας ότι όποιος δεν μεταφέ-

ρει την παραγωγή του εντός των ΗΠΑ αλλά

προτιμήσει άλλες χώρες ως τόπους παραγω-

γής των προϊόντων του θα βρεθεί αντιμέτω-

πος με επιβολή αμερικανικών δασμών. «Το

μήνυμά μου σε όλες τις επιχειρήσεις στον πλανήτη

είναι απλό: Ελάτε να παράγετε τα προϊόντα σας στην

Αμερική και θα απολαύσετε ορισμένους από τους

χαμηλότερους φόρους στον κόσμο. Αλλά αν δεν κά-

νετε την παραγωγή στις ΗΠΑ, που είναι δικαίωμά

σας, τότε, πολύ απλά, θα πρέπει να πληρώσετε τελω-

νειακούς δασμούς»,  δήλωσε με νόημα

(https://www.iefimerida.gr 23/1/2025). 

Αυτό είναι το πρώτο κύριο χαρακτηριστικό στοι-

χείο της εξωτερικής πολιτικής που ξεκίνησε ήδη να

εφαρμόζει ο Τραμπ, ο οποίος θα εντείνει τον αντα-

γωνισμό των ΗΠΑ με την Κίνα, θα επιβάλει νέους δα-

σμούς στην εισαγωγή κινεζικών προϊόντων στις ΗΠΑ

και θα στρέψει πλέον αποφασιστικά το στρατιωτικό,

διπλωματικό και οικονομικό ενδιαφέρον των ΗΠΑ

στον Ινδο-Ειρηνικό επιδιώκοντας ταυτόχρονα να

κλείσει τα διάφορα μέτωπα εμπλοκής των ΗΠΑ στη

Μέση Ανατολή και στην Ουκρανία.

Το δεύτερο χαρακτηριστικό στοιχείο της εξωτερι-

κής πολιτικής του Τραμπ αφορά τις σχέσεις ΗΠΑ-

Ρωσίας. Όπως έχουμε ήδη τονίσει σε προγενέστερη

ανάλυσή μας (https://news-pravda.com 6/11/2024)

ο νέος πρόεδρος των ΗΠΑ δεν φαίνεται να διακατέ-

χεται από τη ρωσοφοβία που επικρατούσε στους κύ-

κλους του προκατόχου του. Από τις δηλώσεις του νέ-

ου υπουργού Εξωτερικών των ΗΠΑ Μάρκο Ρούμπιο

προκύπτει ότι οι ΗΠΑ θα προσεγγίσουν το θέμα της

Ουκρανίας με ρεαλισμό όπως αυτός εκφράζεται

πλέον επί του πεδίου και θα δρομολογήσουν ενέρ-

γειες προκειμένου να τερματιστεί ο πόλεμος στην

Ουκρανία. Πολύ δε περισσότερο καθώς κατά τη

διάρκεια της προεκλογικής του εκστρατείας ο Τραμπ

επέκρινε τον Μπάιντεν για την έντονη στρατιωτική

και οικονομική εμπλοκή των ΗΠΑ στον πόλεμο της

Ουκρανίας.

Σε αντίθεση με την ψυχροπολεμική πολιτική των

Μπάιντεν-Χάρις, ο Τραμπ δεν είναι ο εκλεκτός της

βιομηχανίας όπλων αλλά αντίθετα των συμ-

φερόντων εκείνων που είχαν επενδύσει στη

Ρωσία και επλήγησαν από τις κυρώσεις της

Δύσης κατά της Ρωσίας λόγω Ουκρανίας.

Αυτό βέβαια δεν τον αποτρέπει από το να

κλείσει το μάτι στις βιομηχανίες όπλων των

ΗΠΑ, μιας και πλέον απαιτεί από τους δήθεν

συμμάχους του στο ΝΑΤΟ να αυξήσουν τις

στρατιωτικές τους δαπάνες στο 5% του ΑΕΠ

τους, γεγονός που θα οδηγήσει σε ακόμη πε-

ρισσότερες παραγγελίες των Ευρωπαίων

προς τις πολεμικές βιομηχανίες των ΗΠΑ,

καθώς οι ευρωπαϊκές βιομηχανίες όπλων θα

χρειαστούν αρκετά χρόνια προκειμένου να

μπορέσουν να αυξήσουν το παραγωγικό τους

δυναμικό, ούτως ώστε να καταφέρουν να αν-

ταγωνιστούν επάξια τις αντίστοιχες των ΗΠΑ.

Στο πλαίσιο αυτό αναμένεται να ενταθεί αποφασι-

στικά η πίεση του Τραμπ προς τα κράτη-μέλη του

ΝΑΤΟ να αναλάβουν ακόμη μεγαλύτερο βάρος της

στήριξης της άμυνάς τους, γεγονός που εξ αντικει-

μένου αναμένεται να ενισχύσει έτι περαιτέρω τη

στροφή της ΕΕ προς την «πολεμική οικονομία»,

όπερ σημαίνει αύξηση των φόρων, περιορισμό των

δαπανών για κοινωνικές πολιτικές, λιτότητα, βίαιη

δημοσιονομική προσαρμογή εντός της ευρωζώνης,

νέα μνημόνια και δραστική μείωση της οικονομικής

και στρατιωτικής στήριξης των Βρυξελλών στην Ου-

κρανία.

Το τρίτο χαρακτηριστικό της εξωτερικής πολιτικής

Τραμπ έχει σχέση με την Ευρώπη. Όπως είχαμε τονί-

σει αμέσως μετά την εκλογή του τον Νοέμβριο του

2024, «η στροφή του Τραμπ προς την ανάδειξη εκ νέ-

ου του έθνους-κράτους ως βασικού παίκτη στο παγ-

κόσμιο γίγνεσθαι και η συνακόλουθη απαξίωση κά-

θε αντίληψης περί πολυμερών διεθνών διευθετήσε-

ων και διεθνικών οικονομικών συγκροτημάτων ανα-

μένεται να έχει επιπτώσεις και στον τρόπο αντιμετώ-

πισης της ΕΕ από τις ΗΠΑ. Έχει σημασία, δηλαδή, η

θεώρηση που διακατέχει την ομάδα του Τραμπ, που

βλέπει την ΕΕ σαν 27 αυτοτελή κράτη και όχι σαν ένα

ενιαίο σύνολο, ενώ ταυτόχρονα αναμένεται να δρο-

μολογήσει την επιβολή και νέων δασμών κατά των

ευρωπαϊκών προϊόντων. Επιπλέον δεν πρόκειται να

διστάσει να κηρύξει εμπορικό πόλεμο και κατά της

ΕΕ, όπως άλλωστε είχε πράξει και κατά την πρώτη

του θητεία. Λόγω της στροφής του υπέρ του έθνους-

κράτους, ο Τραμπ δεν αναμένεται να υποστηρίξει το

μοντέλο της ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης. Αυτό ση-

μαίνει πιθανή ρήξη στις σχέσεις ΗΠΑ-ΕΕ και ενθάρ-

ρυνση των άμεσων σχέσεων μεταξύ ΗΠΑ και των

κρατών-μελών της ΕΕ, χωρίς τη μεσολάβηση των

Βρυξελλών» (www.notismarias.gr 6/11/2024).

Δεν χρειάστηκαν παρά ελάχιστες ώρες από την

ορκωμοσία Τραμπ στον θώκο της αμερικανικής προ-

εδρίας και οι πρώτες τροχιοδεικτικές του βολές κατά

των Βρυξελλών έπεσαν ήδη με αφορμή την παραπά-

νω διαδικτυακή του ομιλία στο Νταβός, όπου δήλω-

σε με νόημα: «Αγαπώ την Ευρώπη, όχι την Ευρωπαϊ-

κή Ένωση» (www.protothema.gr 23/1/2025).

Και για άλλη μια φορά απείλησε την ΕΕ με δα-

σμούς καλώντας την να αγοράσει ακόμη πιο πολύ

αμερικανικό LNG, προκειμένου να ισοσκελιστεί το

εμπορικό ισοζύγιο ΗΠΑ-ΕΕ, το οποίο μέχρι στιγμής

είναι ελλειμματικό για τις ΗΠΑ.

Κατά τα άλλα, στις ΗΠΑ κάνουν πάρτι οι αμερικανι-

κοί κολοσσοί του πετρελαίου και του φυσικού αερί-

ου και τα τμήματα των αμερικανικών οικονομικών

ομίλων και της βιομηχανίας τα οποία πλήττονταν συ-

στηματικά από το άνοιγμα των αγορών λόγω παγκο-

σμιοποίησης. Και πλάι σε αυτούς πανηγυρίζουν οι

κάθε λογής δισεκατομμυριούχοι των ΗΠΑ που επω-

φελήθηκαν από τις μειώσεις φόρων στην πρώτη θη-

τεία Τραμπ, αναμένοντας την ίδια πολιτική και στη

δεύτερη θητεία του. 

Η παρουσία μάλιστα των δισεκατομμυριούχων της

νέας τεχνολογίας κατά την τελετή ορκωμοσίας του

Τραμπ είναι εξόχως χαρακτηριστική.

Έτσι στο εσωτερικό των ΗΠΑ, όπως άλλωστε συνέ-

βη και επί θητείας Τζο Μπάιντεν, οι πλούσιοι θα συ-

νεχίσουν να γίνονται πλουσιότεροι και οι φτωχοί

φτωχότεροι. Είναι άλλωστε χαρακτηριστικό ότι μόνο

κατά το τελευταίο έτος της πρώτης θητείας του

Τραμπ και μεσούσης της πανδημίας σύμφωνα με με-

λέτη του Brookings Inst i tute (Brookings.edu

22/12/2020) οι πολυεθνικές Amazon και Walmart

αύξησαν και οι δύο μαζί τα κέρδη τους κατά 10,7 δισ.

δολάρια σε σχέση με το 2019, αύξηση περίπου 56%,

ενώ η τιμή των μετοχών τους εκτοξεύτηκε κατά 70%

και 36% αντίστοιχα. Αυτό είχε ως συνέπεια την αύξη-

ση της περιουσίας του ιδιοκτήτη της πρώτης κατά

75,6 δισ. δολάρια και των τριών ιδιοκτητών της δεύ-

τερης κατά 40,7 δισ. δολάρια.

του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών της ΕΕ 

στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρώην
ευρωβουλευτής
και βουλευτής

Ηρακλείου
notismarias@gmail.com

Τραμπ μαινόμενος 
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Το ποτήρι ξεχείλισε: Αυστηρό 
«όχι» του Φρίντριχ Μερτς 
στη μετανάστευση χωρίς έγγραφα

Ο
Φρίντριχ Μερτς, αρχηγός του CDU και υποψήφιος καγκελά-
ριος της Γερμανίας, δήλωσε ξεκάθαρα πως «το ποτήρι ξεχείλι-
σε». Μετά το τραγικό περιστατικό στο Άσχαφενμπουργκ, όπου

ένας Αφγανός χωρίς νόμιμα έγγραφα επιτέθηκε με μαχαίρι, ο Μερτς
παρουσίασε ένα σχέδιο πέντε σημείων για τη μετανάστευση, το οποίο
δεν αφήνει περιθώρια για αμφιβολίες. «Η Γερμανία δεν αντέχει άλλο.
Όποιος δεν έχει έγγραφα δεν θα περνάει τα σύνορα», δήλωσε με από-
λυτη σαφήνεια.

Πέντε βήματα για το τέλος της παράνομης μετανάστευσης
Σύμφωνα με τον Μερτς, το σχέδιό του είναι απλό αλλά αυστηρό. Ιδού

τα βασικά σημεία:
1. Απαγόρευση εισόδου για όσους δεν έχουν έγγραφα: Οποιοσδήπο-

τε προσπαθεί να εισέλθει στη Γερμανία χωρίς έγκυρα έγγραφα, ακόμα
και αν ζητάει άσυλο, θα βρίσκει τα σύνορα κλει-
στά.

2. Σύλληψη στα σύνορα: Η Ομοσπονδιακή
Αστυνομία θα αποκτήσει την εξουσία να συλλαμ-
βάνει όσους προσπαθούν να περάσουν παράνο-
μα και να εκδίδει εντάλματα σύλληψης επιτόπου.

3. Άμεση κράτηση και απέλαση: Όσοι υπόκειν-
ται σε απέλαση δεν θα αφήνονται ελεύθεροι. Θα
παραμένουν υπό κράτηση μέχρι να φύγουν από
τη χώρα.

4. Καθημερινές απελάσεις: Ο Μερτς τόνισε ότι
οι απελάσεις πρέπει να γίνονται καθημερινά και
τα νούμερα αυτών που επιστρέφουν στις χώρες
τους να είναι μεγαλύτερα από αυτούς που εισέρ-
χονται παράνομα.

5. Απεριόριστη κράτηση για επικίνδυνους και εγκληματίες: Όσοι θε-
ωρούνται επικίνδυνοι ή έχουν διαπράξει εγκλήματα θα κρατούνται επ’
αόριστον έως ότου απελαθούν.

«Δεν κάνω πίσω»
Ο Μερτς ξεκαθάρισε πως δεν θα διαπραγματευτεί αυτές τις θέσεις,

ακόμα και αν χρειαστεί να συγκρουστεί με πιθανούς κυβερνητικούς
εταίρους. «Δεν με νοιάζει ποιος θα συμφωνήσει μαζί μου. Αυτά τα μέ-
τρα θα εφαρμοστούν. Τελεία και παύλα», δήλωσε με αποφασιστικότητα.

Το περιστατικό που ξεχείλισε το ποτήρι
Το σχέδιο του Μερτς έρχεται ως απάντηση στο πρόσφατο περιστατικό

στο Άσχαφενμπουργκ, όπου ένας Αφγανός, γνωστός για προηγούμενες
βίαιες πράξεις, μαχαίρωσε έναν άνθρωπο. Αν και είχε διαταχθεί η απέ-
λασή του στη Βουλγαρία, αυτή δεν πραγματοποιήθηκε ποτέ. «Αυτό είναι
το αποτέλεσμα της αποτυχημένης μεταναστευτικής πολιτικής των τε-
λευταίων δέκα ετών», τόνισε ο Μερτς.

Μια νέα πορεία ή μια ακραία στροφή;
Το σχέδιο έχει προκαλέσει συζητήσεις και αντιδράσεις. Υποστηρι-

κτές το θεωρούν απαραίτητο για τη διατήρηση της τάξης και της ασφά-
λειας, ενώ επικριτές κάνουν λόγο για παραβίαση ανθρωπίνων δικαιω-
μάτων. Όπως και να έχει, ο Μερτς έστειλε ένα ξεκάθαρο μήνυμα: «Η
Γερμανία πρέπει να πάρει ξανά τον έλεγχο. Το ποτήρι ξεχείλισε».

Το μέλλον θα δείξει αν η αυστηρή αυτή πολιτική θα φέρει την τάξη
που υπόσχεται ή θα προκαλέσει ακόμη μεγαλύτερες κοινωνικές ανατα-
ράξεις. 

Η πολιτική ιδεολογία 
της ύβρεως ή της χρεοκοπίας;

Α
γαπητοί φίλοι αναγνώστες, όπως έχουμε
σημειώσει και από παλαιότερα σε άρθρα
μας και σε βιβλία μας, μέσα από τη σύγ-

χρονη εργογραφία και τη δημοσιότητα, κάναμε
κάποιες ερμηνευτικές προσεγγίσεις για την ηθι-
κή, το δίκαιο, τη σύγχρονη βιοηθική και πολιτική
αυτοσυνειδησία. Η νέα τάξη οδηγεί στην πολιτι-
κοποίηση ενός σύγχρονου μεσσιανισμού, της
ύβρεως και του ανάποδου κόσμου μας. Στον αντί-
ποδα αυτής της σάπιας κατάστασης θα βρεθεί το
μικρό σε αριθμό αφυπνισμένων πολιτών. Ένα βι-
βλίο που κυκλοφόρησε το 2001 με τίτλο «Παγκό-
σμιος αποστασία», του π. Αρσενίου Κομπούγια,
στο εξώφυλλο έχει τη γνωστή φωτογραφία του
αγάλματος της ελευθερίας της Αμερικής, αλλά σε
στάση που να κλαίει από την απελπισία
του και να θρηνεί για τον ξεπεσμό του
αποστάτη και αντίθεου κόσμου πάνω
στη μαρμάρινη βάση του.

Η Ελλάς που έχει ζωή περισσότερο
από 4.000 χρόνια μήπως σήμερα βαδί-
ζει προς διάλυση; Να επισημάνουμε ότι
μήπως οι αξιωματούχοι απ’ όλο τον κό-
σμο θα ενεργήσουν δυναμικά μετά από
την ανοικοδόμηση του ναού του Σολο-
μώντα; Μάλιστα, αρκετοί παλιοί και νέ-
οι πολιτικοί από όλο τον κόσμο θα προσκυνήσουν
τον νέο παγκόσμιο ηγέτη και μαζί τους αρκετοί ιε-
ρωμένοι και θρησκευτικοί λειτουργοί, των διαφό-
ρων θρησκειών, ώστε μετά τον ναό Σολομώντα
πολύ πιθανόν να του προτείνουν να τον ενθρονί-
σουν και στον ναό της του Θεού Σοφίας στην Κων-
σταντινούπολη. Αν γίνει και αυτό το σημείο πραγ-
ματικότητα, τότε πολλοί μα πάρα πολλοί θα παρα-
πλανηθούν.

Όλα αυτά τα πολιτικά γεγονότα ως ανατρεπτικά,
πολιτειολογικά και κοσμολογικά, πολύ επικίνδυ-
να πρόδρομα στοιχεία του ερχομένου ηγέτη, που
θα πρέπει να βρει το καλλιεργημένο και απόλυτα
διεφθαρμένο έδαφος, μέσα στις κοινωνίες, μέσω
των αξιωματούχων, των υποστηρικτών και σκιω-
δών αξιωματούχων του. Αυτή η ανατροπή και η
νέα τάξη πραγμάτων θα σημαίνει την πλήρη ισο-
πέδωση των θρησκειών, των φυλών, των κρατών,
των γλωσσών, των εθίμων, των παραδοσιακών νό-
μων, των νομοθεσιών και των παραδόσεων. Εδώ
δεν θα εξαιρεθούν, μας τονίζει, ούτε και κάποιοι
σκοτεινοί κύκλοι, σκιώδεις υπουργοί και πολιτι-
κοί και σκοτεινές ομάδες, που μάλλον θα τις θυ-
σιάσει προκειμένου να φανεί αγαθός, όσιος,
άγιος, δίκαιος, που παρότι ήδη θα τον έχουν προ-
σκυνήσει, θα τους θυσιάσει να κερδίσει και τους
εκλεκτούς.

Σκοπός και στόχος των σκοτεινών ενεργειών
μήπως θα είναι η μείωση του πληθυσμού μας και
ο αφελληνισμός, που πλέον με το ωραία στημένο

Δημογραφικό και τις εκτρώσεις μας εμφανίζεται
ως φυσιολογικό επόμενο. Εδώ θα παραθέσουμε
τα λόγια ενός μητροπολίτη που σόκαρε κυριολε-
κτικά με αυτά που αποκάλυψε προ τριετίας και
πλέον, μέσα στη διάρκεια της υγειονομικής υπο-
χρεωτικότητας, για τη νέα εποχή που έρχεται τό-
σο γρήγορα, αλλά και για τη πολύ περίεργη γνώμη
του, ότι οι μουσουλμάνοι θα μας λύσουν το δημο-
γραφικό πρόβλημα (πρβλ. Αλέξιος Παναγόπου-
λος, Ευρωπαϊκοί Θεσμοί, Αθήνα 2024, σελ. 229).
Κι ενώ σήμερα η σύγχρονη ανθρωπότητα διέρχε-
ται μια κοσμογονική και κοσμοϊστορική αποκα-
λυπτική περίοδο, βαδίζοντας στη νέα τάξη πραγ-
μάτων, ο ως άνω μητροπολίτης της διοικούσας
Ελλαδικής Εκκλησίας σε βίντεο στο Διαδίκτυο

ομιλεί ωσάν προφήτης για την ψηφιακή
πραγματικότητα και ηλεκτρονική διακυ-
βέρνηση, για υλοποίησή της για έως και
το πολύ πριν από το έτος 2040.

Πρβλ. pronewsTv, όπου ο μητροπολίτης

Αλεξανδρουπόλεως Άνθιμος (https://orthopra-

xia.gr/η-νέα-θρησκεία-είναι-πραγματικότητα/):

«Μέχρι το 2040 θα χακάρονται οι άνθρωποι - Η

νέα θρησκεία είναι πραγματικότητα», 10.09.2021

| 06.52. «Οι αλλαγές που γίνονται θα εγκα-

θιδρύσουν μια νέα παγκοσμιοποίηση, την

ψηφιακή», συνέχισε και υπογράμμισε πως η κοι-

νωνία μας εισάγεται στην τεχνητή νοημοσύνη, τους

αλγόριθμους, τη βιοτεχνολογία και τη γενετική μη-

χανική. «Θα αλλάξει ο πολιτικός και ο πολιτισμικός

χάρτης του πλανήτη. Το αδιέξοδο κράτους και πο-

λίτη, το οποίο ζούμε τώρα με τους εμβολιασμούς,

θα ενταθεί κι άλλο. Οι παλιές συνωμοσιολογικές

θεωρίες θα μουδιάζουν τον πληθυσμό και ολοένα

θα επιτείνονται από τα φυσικά αποτελέσματα της

κλιματικής αλλαγής μαζί με την προφητική κατα-

στροφολογία. Η μεταναστευτική κρίση θα απειλή-

σει ακόμα περισσότερο την παραδοσιακή ανασυγ-

κρότηση της χώρα μας». Να υπενθυμίσουμε πως ο

μητροπολίτης είχε αναφερθεί και στους μουσουλ-

μάνους που έρχονται ως μετανάστες και είχε πει:

«Θα τους αγκαλιάσουμε, θα πάρουν για νύφες τα

παιδιά μας» κι εδώ μπορεί ο κάθε αναγνώστης να

ακούσει τμήμα της ομιλίας του:https://www.brigh-

t e o n . c o m / a 2 b 0 5 6 6 1 - 5 2 1 d - 4 f 6 8 - 8 6 b 5 -

2c3d1b8fca1f και να βγάλει τα συμπεράσματά του

για το μέλλον, για την πολιτική ιδεολογία της

ύβρεως ή τη χρεοκοπία του ανθρώπου. 

* Ακαδημαϊκός και καθηγητής, Phd δρ Πο-
λιτικών Επιστημών, Phd δρ Βιοηθικής, Phd
δρ Θεολογίας, PostDoc Νομικής, διπλωμα-
τούχος υφηγητής Δικαίου - Habilitation,
καθηγητής Παν/μίου και ακαδημαϊκός
EASA, MCA, CAC

του
Αλέξιου Ντόνα

Πρόεδρος
Ευρωπαϊκού
Ιδρύματος

Ελληνισμού

του
δρα Aλέξιου 

Παναγόπουλου* 
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ΡOLITICAL ΘΕΣH31
• Μια ιστορική καταγραφή της «επίκλησης του

Θεού» από τους ταγούς της εξουσίας
«Είθε ο Θεός να σε ευλογεί και να σε καθοδη-

γεί όπως έχει ευλογήσει και καθοδηγήσει την
αγαπημένη μας χώρα από την ίδρυσή της» (επι-
στολή Μπάιντεν στον Τραμπ)

Δεν γνωρίζω τις βαθύτερες προθέσεις των ευ-
χών του απερχόμενου προέδρου Μπάιντεν προς
τον νεοεκλεγέντα Τραμπ. Σε προσωπικό επίπεδο
δεν είχαν και τις καλύτερες σχέσεις λόγω των γε-
γονότων στο Καπιτώλιο του 2021.

Μπορεί στις ευχές του Μπάιντεν να υπάρχει
μια ανθρώπινη ειλικρίνεια και να εύχεται τα κα-
λύτερα όχι μόνον σε έναν συνάνθρωπό του αλλά
στον πρόεδρο των ΗΠΑ για τα επόμενα τέσσερα
χρόνια. Και αυτό γιατί ό,τι καλό πράξει ο Τραμπ θα
είναι καλό και για τις ΗΠΑ, την «αγαπημένη μας
χώρα», όπως την αποκαλεί. Εξάλλου, σύμφωνα
και με τον Μάρκο Αυρήλιο, ό,τι είναι καλό (συμ-
φέρον) για τη χώρα είναι και για τον πολίτη, τον
ηγέτη ή και το αντίθετο:

«Το τω σμήνει μη συμφέρον ουδέ τη μελίσση
συμφέρει».

Μέχρι εδώ τίποτα το μεμπτό, αφού αυτό επι-
βάλλει και ο πολιτικός πολιτισμός, άσχετα αν το
2021 στην τελετή παράδοσης και παραλαβής δεν
υπήρξαν οι αναγκαίες αβρότητες, όπως συνηθί-
ζεται σε αυτές τις περιπτώσεις. Η εισβολή στο Κα-
πιτώλιο από τους κομάντος του Τραμπ (που τώρα
αθωώθηκαν όλοι) είχε «βανδαλίσει» κάθε στοι-
χείο πολιτικού πολιτισμού.

Υπάρχει, όμως, στην επιστολή του Μπάιντεν
και μια δεύτερη ανάγνωση. Σύμφωνα με αυτήν,
στις ευχές υπάρχει και μια καβαφική λεπτή ειρω-
νεία για τα έργα και τις ημέρες του Τραμπ. Ο
Μπάιντεν, δηλαδή, επειδή δεν εμπιστεύεται τον
Τραμπ, λόγω «μη προτέρου εντίμου βίου του»,
επικαλείται τη συνδρομή-βοήθεια-διακονία του
Θεού τόσο για το καλό των ΗΠΑ όσο και για την
«καθοδήγηση»του Τραμπ.

Εμείς εδώ στην Ελλάδα θα λέγαμε ευγενικά το
«ας τον φωτίσει ο Θεός».

Υπόρρητα, επομένως, στις ευχές του Μπάιντεν
υπάρχει ένας φόβος για αυτά που θα ακολουθή-
σουν επί προεδρίας Τραμπ και συνιστούν μια έλ-
λειψη εμπιστοσύνης στις προθέσεις
και στην ικανότητα του Τραμπ.

Κάπου εδώ στο πίσω μέρος του
μυαλού του Μπάιντεν ίσως να υπήρ-
ξαν και οι δηλώσεις της Κάμαλα Χάρις
μετά την εκλογική νίκη του Τραμπ:

«Ξέρω ότι πολλοί αισθάνονται ότι
εισερχόμαστε σε μια σκοτεινή επο-
χή…».

Με αυτά τα δεδομένα, σίγουρα ο
Τραμπ θα διόρθωσε την αρχική ομιλία
του κατά την ορκωμοσία μόλις διάβα-
σε την επιστολή του Μπάιντεν. Για αυτό
κι αυτός ενσωμάτωσε στον λόγο του τη
βοήθεια-χάρη του Θεού προς αυτόν.
Άρα η αναφορά του Τραμπ στον Θεό δεν αποτελεί
μόνο μια βαθιά πεποίθησή του ότι έχει την ευλο-
γία του Θεού, αλλά έμμεσα συνιστά και μια απάν-
τησηστα υπονοούμενα των ευχών του Μπάιντεν.

«Η ζωή μου σώθηκε για κάποιο λόγο. Με έσω-
σε ο Θεός για να κάνω την Αμερική ξανά μεγάλη»
ή και το «Η χρυσή εποχή της Αμερικής αρχίζει
τώρα».

Οι αναλυτές και οι ιστορικοί του μέλλοντος

ίσως ασχοληθούν διεξοδικά με την παρουσία του
Θεού στην πολιτική ζωή των ΗΠΑ και στις αντιλή-
ψεις περί του θείουτων Αμερικανών πολιτών. Δεν
γνωρίζω αν οι επικλήσεις του Θεού του νυν και
του απερχόμενου προέδρου των ΗΠΑ αποτελούν
ασφαλή κριτήρια για να χαρακτηρίσουμε ως θεο-
σεβούμενο έθνος τις ΗΠΑ.

Ωστόσο η συχνότητα και η ένταση με την οποία
ο Τραμπ επικαλείται κάθε φορά την εύνοια του
Θεού προς τη ζωή του δεν αποτυπώνουν μόνο τη
δική του θεοσέβεια, αλλά και τις πολιτικές σκοπι-
μότητες που κρύβονται σε αυτήν την επίκληση

προς τον Θεό.
Άμεσα ή έμμεσα ο Τραμπ με τις ανα-

φορές στην εύνοια-διακονία του Θεού
στη ζωή του υποδηλώνει πως χρέοςτων
πολιτών της χώρας του είναι να του
έχουν εμπιστοσύνη αφού κι αυτός έχει
την εμπιστοσύνη-χάρη του Θεού.

Άρα, επαγωγικά σκεπτόμενοι οι Αμε-
ρικανοί πολίτες οφείλουν μια υποταγή
στην εξουσία του Τραμπ για το καλό τό-
σο των ίδιων όσο και της «αγαπημένης»
τους χώρας, όπως τόνισε ο Μπάιντεν.

Όλα τα παραπάνω υποχρεωτικά και
όχι μόνο συνειρμικά μας παραπέμπουν
στη γνωστή περικοπή-προτροπή από
την Επιστολή του Αποστόλου Παύλου

προς Ρωμαίους:
«Πάσα ψυχή εξουσίαις υπερεχούσαις υποτασ-

σέσθω. Ου γαρ έστιν εξουσία, ει μη υπό Θεού. Αι
δε ούσαι εξουσίαι υπό του Θεού τεταγμέναι εισίν»
(Ρωμ.13,1, Ο καθένας ας υποτάσσεται στις ανώτε-
ρες εξουσίες, γιατί δεν υπάρχει εξουσία παρά
από τον Θεό και οι εξουσίες που υπάρχουν έχουν
ταχθεί από τον Θεό).

Αν διατρέξουμε την ανθρώπινη ιστορία και την

ιστορία των εξουσιών, εύκολα θα επισημάνουμε
τη συχνή επίκληση του Θεού από τους άρχοντες
και ηγέτες αυτού του κόσμου, ανεξαρτήτως θρη-
σκευτικών πεποιθήσεων.

Το πιο εμβληματικό στοιχείο-αναφορά της θεϊ-
κής καταγωγήςτης εξουσίας είναι το γνωστό, όχι
μόνο στην Ελλάδααλλά και σε άλλες χώρες, όπως
το Ηνωμένο Βασίλειο (χορηγήθηκε από τον Πάπα
στον Ερρίκο Η΄):

«Ελέω Θεού Βασιλεύς των…».
Αλλά και οι λαοί αρέσκονται να πιστεύουν όχι

μόνο στις θεόσταλτες βασιλείες και εξουσίες, αλ-
λά και στην πεποίθηση-παρηγοριά πως ο Θεός εί-
ναι μαζί τους και βοηθά τη χώρα τους, για αυτό
και ο Μπάιντεν, όπως προείπαμε, δηλώνει στην
επιστολή του πως «…όπως έχει ευλογήσει και
καθοδηγήσει την αγαπημένη μας χώρα από την
ίδρυσή της».

Αν πάμε λίγο πιο πίσω, στην επανάσταση του
1821, στους Έλληνες αγωνιστές ήταν διάχυτη η
πίστη πως ο Θεός, ο Θεός της Ελλάδας,είναι μαζί
τους και τους βοηθά στον δίκαιο αγώνα τους
εναντίον των Τούρκων. Εξάλλου γνωστή είναι και
η φράση του Κολοκοτρώνηπως:

«Ο Θεός υπέγραψε την ελευθερία της Ελλάδας
και δεν παίρνει πίσω την υπογραφή του».

Θα ήταν περιττό να υπενθυμίσουμε πως στο
Βυζάντιο επικρατούσε η θεοκρατία (θεοκρατική
μοναρχία).

Ανάλογες αναφορές έχουμε και στην αρχαία
Ελλάδα, όταν οι πολιτικοί ηγέτες προσπαθούσαν
να δώσουν θεϊκή κάλυψηστις πράξεις τους, έστω
και αν αυτές παραβίαζαν κάθε αρχή δικαίου και
ηθικής.

«Από ό,τι μπορεί κανείς να εικάσει για τους θε-
ούς κι από ό,τι είναι βέβαιο για τους ανθρώπους,
πιστεύουμε ότι και οι θεοί και οι άνθρωποι ακο-

λουθούν πάντα έναν απόλυτο νόμο της φύσης, να
επιβάλλουν πάντα την εξουσία τους, αν έχουν τη
δύναμη να το επιτύχουν… Τον νόμο αυτό τον βρή-
καμε να ισχύει και τον ακολουθούμε, όπως θα τον
ακολουθούν αιώνια όσοι μας διαδεχτούν και ξέ-
ρουμε καλά ότι κι εσείς και οποιοιδήποτε άλλοι
θα κάνατε τα ίδια αν είχατε τη δύναμή μας» («Διά-
λογος Αθηναίων και Μηλίων», από την Ιστορία
του Θουκυδίδη).

H παραπάνω αναφορά του «άθεου» Θουκυδί-
δη (κι αυτό έχει τη σημασία του) στη θεϊκή κάλυ-
ψη των εγκλημάτων που διέπραξαν οι Αθηναίοι
στους Μηλίους είναι ενδεικτική του τρόπου με
τον οποία οι εξουσίες και οι λαοί επικαλούνται τον
Θεό.

Ενδεικτική, όμως, είναι και η περίπτωση του
Ηροδότου που απέδωσε τη νίκη των Αθηναίων
στη ναυμαχία της Σαλαμίνας (480 πΧ) στη σωστή
ερμηνεία που έδωσε ο Θεμιστοκλής στον χρησμό
της Πυθίας (που υποτίθεται εξέφραζε τη βούληση
των θεών) που ζήτησαν. Είναι ο γνωστός χρησμός
για τα «ξύλινα τείχη».

«…παρασκευάζεσθαι ων ως ναυμαχήσοντας
συνεβούλευε, ως τούτου εόντος του ξυλίνου τεί-
χεος» (7.14.3).

H παρέμβαση-τιμωρία των Περσών από τους
θεούς είναι ανηλεής, όπως φαίνεται και από τα
λόγια-ομολογία του Χορού στην τραγωδία «Πέρ-
σαι» του Αισχύλου:

«Ωχ! ωχ!, θεοί, αναπάντεχο / μας φέρατε τρανό
κακό, / ξέχωρο φανερό, το δείχν’ η Άτη» (στίχ.
979-981).

Αξίζει να σημειωθεί στο σημείο αυτό πως ολό-
κληρη η τραγωδία «Πέρσαι» εδράζεται στο αρ-
χαιοελληνικό δίπολο Ύβρις-Τίσις υπενθυμίζον-
τας σε όλους τους «Υβριστές» (θεοβλαβούνθ’
υπερκόπω θράσει) πως όποιος παραβιάζει τη
φυσική τάξη θα υποστεί τις συνέπειες της δικαιο-
σύνης του Δία:

«Ζευς τοι κολαστής των υπερκόμπων άγαν /
φρονημάτων έπεστιν, εύθυνος βαρύς» (Στέκει ο
Δίας / βαρύς διακαιοκρίτης από πάνω / και τη με-
γάλη υπεροψία τσακίζει, στίχ. 821-822).

Θα ήταν πλεονασμός να υπενθυμίσουμε πως ο
Τρωικός Πόλεμος και η τελική του έκβαση ήταν
καθαρά θεϊκό έργο, όπως και η αναφορά ποιοι
θεοί υποστήριζαν τους Έλληνες και ποιοι τους
Τρώες.

Επιμύθιον
Ας μη μας ξενίζουν, λοιπόν, οι αναφορές στον

Θεό τόσο του Μπάιντεν όσο και του Τραμπ, αφού
τα «πάντα πλήρη θεών», όπως διακήρυξε και ο
Θαλής ο Μιλήσιος.

Αλλά η έντονη παρουσία του θεού σε κάθε αν-
θρώπινη πράξη και κατά ακολουθία σε κάθε πρά-
ξη και συμπεριφορά των τρόφιμων της εξουσίας
φαίνεται εναργέστατα στο περίφημο προοίμιον
της Ιλιάδας και ιδιαίτερα στον στίχο:

«Διός δ’ ετελείωτο βουλή» (και εκπληρωνόταν
η θέληση του Δία).

* Το εάν ο Θεός συμφωνεί και εγκρίνει τη μετα-
ναστευτική πολιτική του Τραμπ, την κατάργηση
της woke ατζέντας και τον εποικισμό του Άρη ή
τις απειλές περί προσάρτησης της Διώρυγας του
Παναμά, της Γροιλανδίας ή ακόμη και της προ-
σάρτησης του Καναδά είναι το «ζητητέον».

Ο Θεός έσωσε τον Τραμπ και «σώζοι» τις ΗΠΑ…

του
Ηλία 

Γιαννακόπουλου

Φιλόλογος
Blog ΙΔΕΟπολις



Ο
Σεργκέι Σοϊγκού, ο γραμματέας του
ρωσικού Συμβουλίου Ασφαλείας και
πρώην υπουργός Άμυνας, προειδο-

ποίησε πως ο κίνδυνος μιας ένοπλης σύγ-
κρουσης ανάμεσα σε πυρηνικές δυνάμεις
αυξάνεται. «Με φόντο τις αυξανόμενες συγ-
κρούσεις και την επιδείνωση της γεωπολιτι-
κής αντιπαλότητας στον κόσμο, οι κίνδυνοι
μιας βίαιης σύγκρουσης ανάμεσα σε μείζο-
νες χώρες και με τη συμμετοχή πυρηνικών
δυνάμεων αυξάνονται», δήλωσε ο Σοϊγκού
στο ρωσικό πρακτορείο TASS. Ο πρώην
υπουργός Άμυνας δήλωσε πως το ΝΑΤΟ εν-
τείνει τις δραστηριότητές του στο ανατολικό
σκέλος του, κοντά στη Ρωσία και τη Λευκο-
ρωσία, και κάνει εκεί πρόβες επιθετικών,
καθώς και αμυντικών σεναρίων.

Το ΝΑΤΟ υποστηρίζει πως η Ρωσία είναι
αυτή που αυξάνει τις εντάσεις, μεταξύ άλ-
λων και με την ανακοίνωσή της το 2023 πως
αναπτύσσει τακτικά πυρηνικά όπλα στη
σύμμαχό της Λευκορωσία, η οποία συνο-
ρεύει με τρεις χώρες-μέλη του ΝΑΤΟ.

Ο Σοϊγκού δήλωσε πως η Ρωσία, η οποία
έστειλε τον Φεβρουάριο του 2022 δεκάδες
χιλιάδες στρατιώτες στην Ουκρανία, και η
Λευκορωσία λαμβάνουν προληπτικά μέτρα
εναντίον αποπειρών της Δύσης να «αποστα-
θεροποιήσουν την κατάσταση εκ των ένδον».

Έρχεται συνάντηση κορυφής
Την ίδια στιγμή, ο νέος Αμερικανός πρό-

εδρος καταλόγισε μερίδιο ευθύνης για τον
πόλεμο στην Ουκρανία στον πρόεδρο της
χώρας Βολοντίμιρ Ζελένσκι. Σε νέα του συ-
νέντευξη στο Fox News ο Τραμπ ανέφερε
ότι τόσο ο Ρώσος πρόεδρος Βλαντίμιρ Πού-
τιν όσο και ο πρόεδρος της Ουκρανίας μοι-
ράζονται την ευθύνη για τον πόλεμο. «Ο Ζε-
λένσκι δεν έπρεπε να το επιτρέψει να συμβεί
αυτό. Δεν είναι άγγελος», είπε χαρακτηρι-

στικά. «Πρώτα από όλα, πολεμά μια πολύ
μεγαλύτερη οντότητα».

Ήδη κατά τη διάρκεια της προεκλογικής
του εκστρατείας ο Τραμπ είχε υπονοήσει ότι
ο προκάτοχός του Τζο Μπάιντεν και ο Ζελέν-
σκι μοιράζονται την ευθύνη για την εισβολή
της Ρωσίας στην Ουκρανία και δεσμεύτηκε
να μεσολαβήσει για μια γρήγορη ειρηνευτι-
κή συμφωνία. Στη συνέντευξη πάντως ο
Τραμπ επανέλαβε τις προειδοποιήσεις του
ότι αν η Ρωσία δεν συμφωνήσει να διαπραγ-
ματευτεί, οι ΗΠΑ πρόκειται να επιβάλουν
«τεράστιους δασμούς και τεράστιους φό-
ρους και μεγάλες κυρώσεις», προσθέτοντας
ότι «δεν θέλει να το κάνει» γιατί «αγαπά» τη
Ρωσία. Το Reuters ανέφερε ότι ο Τραμπ φέ-
ρεται να είπε ότι θέλει να συναντηθεί με τον
Πούτιν «αμέσως». Ο Αμερικανός πρόεδρος
είπε επίσης ότι φέρεται να λαμβάνει σήματα

σχετικά με την ετοιμότητα του Ρώσου να
έχει προσωπική συνάντηση μαζί του. Το
Κρεμλίνο ανακοίνωσε ότι δεν βλέπει τίποτα
νέο στις δηλώσεις του προέδρου των ΗΠΑ
Ντόναλντ Τραμπ. «Δεν βλέπουμε τίποτα το
ιδιαιτέρως καινούργιο», απάντησε ο εκπρό-
σωπος της ρωσικής προεδρίας Ντμίτρι Πε-
σκόφ σε ερώτηση δημοσιογράφων σχετικά
με τις δηλώσεις του Αμερικανού προέδρου.
Ο Τραμπ «είναι ο πρόεδρος των ΗΠΑ που
κατέφυγε τις περισσότερες φορές στις με-
θόδους αυτές των κυρώσεων» στη διάρκεια
της πρώτης του θητείας, όπως επισήμανε ο
εκπρόσωπος του Κρεμλίνου.

«Του αρέσουν αυτές οι μέθοδοι, τουλάχι-
στον του άρεσαν κατά τη διάρκεια της πρώ-
της του προεδρίας», σημείωσε, προσθέτον-
τας ότι η Μόσχα παρακολουθεί προσεκτικά
όλες τις δηλώσεις Τραμπ.
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Για ζημιές, φθορά και κορεσμό έγραψε η εφημερίδα «Le
Parisien» για το Μουσείο του Λούβρου, αναφερόμενη σε μια
εμπιστευτική έκθεση της διευθύντριας του μεγαλύτερου μου-
σείου του κόσμου που απευθύνεται στον υπουργό Πολιτισμού
και προειδοποίησε για περισσότερες ζημιές και την ανάγκη
για μεγάλα έργα. «Εν μέσω οικονομικής κρίσης, το θέμα είναι
τεράστιο», έγραψε η γαλλική εφημερίδα, που φαίνεται να ζητά
επειγόντως βοήθεια από τη γαλλική κυβέρνηση προκειμένου
να γίνουν εργασίες αποκατάστασης ζημιών και ανακαίνισης

των εκθεσιακών χώρων για την καλύτερη προστασία των αμέ-
τρητων έργων τέχνης που φιλοξενεί. Η επικεφαλής του μου-
σείου δεν διστάζει να παραδεχτεί πως η επίσκεψη στο Λούβρο
έχει γίνει πλέον «δοκιμασία» για τους τουρίστες: ορισμένα έρ-
γα τέχνης είναι δύσκολο να εντοπιστούν λόγω ελλιπούς σή-
μανσης, απουσιάζουν χώροι ανάπαυλας για τον επισκέπτη,
ενώ δεν επαρκούν οι εγκαταστάσεις υγιεινής. Στην επιστολή
της Λοράνς ντε Καρ δεν γίνεται αναφορά στο ύψος της απαι-
τούμενης χρηματοδότησης, αλλά το γαλλικό ειδησεογραφικό

δίκτυο BFM μετέδωσε πως το κόστος της ανακαίνισης υπολο-
γίζεται σε περίπου 500 εκατ. ευρώ. Ενδεχομένως το ποσό αυ-
τό να προκαλέσει πονοκέφαλο στην κυβέρνηση του προέδρου
Μακρόν, η οποία αντιμετωπίζει δυσκολίες στην έγκριση του
προϋπολογισμού για το 2025. Σχεδιασμένο να δέχεται 4 εκα-
τομμύρια επισκέπτες ετησίως, το Μουσείο του Λούβρου κατέ-
γραψε ρεκόρ το 2018 με 10,2 εκατ. επισκέπτες. Η σημερινή δι-
ευθύντρια έχει επιβάλει όριο 30.000 επισκεπτών ημερησίως
ώστε να αποτρέψει τον συνωστισμό.

Πονοκέφαλος για τη γαλλική κυβέρνηση το μισό δισ. για ανακαίνιση του Μουσείου του Λούβρου
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Το διάταγμα του Τραμπ
που προκάλεσε την...
έκρηξη του εγγονού
του Τζον Κένεντι

Ο 32χρονος εγγονός του Τζον
Κένεντι διαφώνησε με το εκτελε-
στικό διάταγμα Τραμπ για δημοσιο-
ποίηση όλων των αρχείων για τις
δολοφονίες των Τζον Κένεντι, Τεντ
Κένεντι και Μάρτιν Λούθερ Κινγκ.
«Η αλήθεια είναι πολύ πιο θλιβερή
από τον μύθο - μια τραγωδία που
δεν έπρεπε να έχει συμβεί. Δεν
ήταν μέρος κάποιου αναπόφευ-
κτου, μεγάλου σχεδίου. Ο αποχα-
ρακτηρισμός των εγγράφων χρη-
σιμοποιεί τον JFK ως πολιτικό
όπλο, ενώ εκείνος δεν είναι εδώ
για να υπερασπιστεί τον εαυτό
του», έγραψε χαρακτηριστικά. Ο
Τραμπ εξέδωσε εκτελεστικό διά-
ταγμα, ενώ απαιτούσε από τον δι-
ευθυντή της Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών του να καταρτίσει
ένα σχέδιο για πλήρη αποχαρα-
κτηρισμό εντός δεκαπέντε ημε-
ρών. Το 2022 τα εθνικά αρχεία δη-
μοσιοποίησαν περισσότερα από
13.000 έγγραφα. Ωστόσο, ο Λευκός
Οίκος του Τζο Μπάιντεν είχε εμπο-
δίσει τη δημοσιοποίηση χιλιάδων
άλλων, επικαλούμενος ανησυχίες
για την εθνική ασφάλεια. Σύμφωνα
με τα εθνικά αρχεία, αυτήν τη στιγ-
μή το 99% των περίπου πέντε εκα-
τομμυρίων σελίδων του φακέλου
είναι προσβάσιμο σε όλους. 

Ο Τραμπ καταλογίζει στον Ουκρανό πρόεδρο το ίδιο μερίδιο 
ευθύνης με εκείνο του Πούτιν για τον πόλεμο που έκανε η Ρωσία:

«Ο Ζελένσκι δεν έπρεπε να το επιτρέψει... Δεν είναι άγγελος»

Ο ΣΟΪΓΚΟΥ ΑΚΟΥΕΙ ΑΠΟ ΜΑΚΡΙΑ ΤΑ. . .  ΤΥΜΠΑΝΑ ΕΝΟΣ ΑΤΟΜΙΚΟΥ ΠΟΛΕΜΟΥ

Ο εφιάλτης της πυρηνικής 
κλιμάκωσης είναι κοντά...





Α
ναστάτωση έχει προκαλέσει περιστατικό
σε ΕΠΑΛ της Εύβοιας, όπου κατά τη
διάρκεια μαθήματος «Αρχαίας Ελληνι-

κής Μάλαξης», μαθητές του Τμήματος Αισθητι-
κής κλήθηκαν να εφαρμόσουν πρακτική πάνω

σε καθηγητή τους, ο οποίος
ήταν ξαπλωμένος σε ειδικό
κρεβάτι μασάζ. Το γεγονός,
που καταγράφηκε σε φωτο-
γραφίες και δημοσιεύτηκε σε
πλατφόρμα κοινωνικής δι-

κτύωσης, έχει εγείρει ερωτή-
ματα για τη μεθοδολογία διδα-

σκαλίας και τον ρόλο του καθηγητή στο εκπαι-
δευτικό πλαίσιο.  Οι εικόνες, που αρχικά είχαν
αναρτηθεί σε σελίδα του σχολικού τμήματος, πα-
ρουσίαζαν τον γυμναστή του σχολείου να δέχε-
ται μασάζ από τους μαθητές. Μετά την επικοινω-
νία της εφημερίδας «Political» με τις αρμόδιες
αρχές, η ανάρτηση κατέβηκε, ενώ για το περι-
στατικό ενημερώθηκαν τόσο η Δευτεροβάθμια
Εκπαίδευση όσο και το υπουργείο Παιδείας. Μέ-
χρι στιγμής δεν έχει γίνει γνωστό αν κάποιος από
τους γονείς των παιδιών έχει προχωρήσει σε κα-
ταγγελία για το περιστατικό.

Άμεση παρέμβαση των αρχών
Ο διευθυντής Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης

Εύβοιας Κωνσταντίνος Φράγκος δήλωσε ότι το
περιστατικό είναι «πρωτάκουστο» και ότι έχει
διαταχθεί ένορκη διοικητική εξέταση (ΕΔΕ). «Θα

επικοινωνήσω άμεσα με τον διευθυντή του σχο-
λείου και θα προχωρήσουμε σε ενδελεχή διε-
ρεύνηση. Ο εκπαιδευτικός θα κληθεί να δώσει
εξηγήσεις για αυτή την πρακτική. Σε αυτά τα τμή-
ματα υπάρχουν διάφορα μαθήματα, όπως βαφές
ή αισθητική, αλλά κάτι τέτοιο το ακούω για πρώτη
φορά», ανέφερε χαρακτηριστικά.

Το πρωί της Παρασκευής, το υπουργείο Παι-
δείας διέταξε ανεξάρτητη κατεπείγουσα διοικη-
τική εξέταση για το περιστατικό, ώστε να διαπι-
στωθούν οι ακριβείς συνθήκες υπό τις οποίες
έλαβε χώρα το περιστατικό. Στην ανάρτηση που
είχε γίνει από το τμήμα αναφερόταν πως «ολο-
κληρώθηκε ένα ακόμα μάθημα πάνω στην Αρ-
χαία Ελληνική Μάλαξη, βασισμένη στις διδαχές
των μεγάλων θεραπευτών της αρχαιότητας».
Ωστόσο, το γεγονός ότι ο εκπαιδευτικός εμφανί-
στηκε ημίγυμνος ενώπιον των μαθητών έχει
προκαλέσει αντιδράσεις, θέτοντας ερωτήματα
για την καταλληλότητα τέτοιων πρακτικών σε
σχολικό περιβάλλον.

Γονέας μαθητή του ίδιου σχολείου μιλώντας
στην «Political» φανερά αναστατωμένος δήλω-
σε: «Πραγματικά έχω πέσει από τα σύννεφα. Αν
ήταν το δικό μου παιδί, θα είχα κινηθεί νομικά.
Αυτή η πρακτική είναι εκτός ορίων της σχολικής
εκπαίδευσης και καλό είναι οι αρμόδιες αρχές
να το κοιτάξουν». Η υπόθεση έχει προκαλέσει
έντονες συζητήσεις στην εκπαιδευτική κοινότη-
τα και αναμένεται να εξεταστεί λεπτομερώς από
τις αρμόδιες αρχές.

του Σωτήρη
Μπαρσάκη
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ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΕΣ ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ

Καρέ καρέ το μασάζ 
μαθητών σε καθηγητή

Ειδικός σύμβουλος δημάρχου φέρεται να εκβίαζε πολίτη 
για 5.000 ευρώ δηλώνοντας «αστυνομικός της Interpol»

Σε μια υπόθεση που προκαλεί σοκ και ερωτήματα, στελέχη
της Υπηρεσίας Εσωτερικών Υποθέσεων Σωμάτων Ασφαλείας
προχώρησαν στη σύλληψη τοπικού συμβούλου διαμερίσμα-
τος δήμου των νοτίων προαστίων το βράδυ της Τετάρτης. Ο
συλληφθείς κατηγορείται για απόπειρα εκβίασης, αντιποίηση
και παραβάσεις του νόμου περί όπλων.

Ο κατηγορούμενος φέρεται να εμφανίστηκε σε πολίτη ως
«αστυνομικός της Interpol», παρουσιάζοντας μάλιστα ψευδή
στοιχεία και πληροφορίες που δήθεν αφορούσαν τον ίδιο.
Προκειμένου να τον εκφοβίσει, επιδεικνύοντας πιστόλι, ζήτη-
σε εκβιαστικά το ποσό των 5.000 ευρώ, απειλώντας τον με
υποτιθέμενη σύλληψη από αστυνομικές δυνάμεις.

Οι αρχές, αφού ενημερώθηκαν για το περιστατικό, οργάνω-
σαν επιχείρηση που κατέληξε στη σύλληψη του δράστη κατά
τη διάρκεια προκαθορισμένης συνάντησης για την παράδοση

προσημειωμένων χαρτονομισμάτων.
Κατά την έρευνα που πραγματοποιήθηκε στον ίδιο και στο

όχημά του, εντοπίστηκαν και κατασχέθηκαν ένα πιστόλι σε
δερμάτινη θήκη, με γεμιστήρα που περιείχε επτά φυσίγγια,
συσκευή προβολής φωτεινών σημάτων προειδοποίησης (φά-
ρος), δερμάτινη θήκη με την ένδειξη «International Police Or-
ganization», καθώς και χρυσό σήμα και κάρτα με το όνομα του
κατηγορούμενου, υπεύθυνη δήλωση χωρίς επικύρωση υπο-
γραφής, ένα κινητό τηλέφωνο.

Ο 53χρονος, ο οποίος από το 2020 κατέχει τη θέση επίσης
του επιστημονικού διευθυντή ασφαλείας πανεπιστημίου της
Αθήνας, καθώς επίσης τη θέση του ειδικού συμβούλου για
θέματα πολιτικής προστασίας του δήμου, οδηγήθηκε ενώπιον
της αρμόδιας εισαγγελικής αρχής. Οι έρευνες συνεχίζονται
για τη διαλεύκανση της υπόθεσης και τυχόν εμπλοκή του σε

άλλες παρόμοιες ενέργειες.
Η σοβαρότητα της υπόθεσης υπογραμμίζει την ανάγκη

επαγρύπνησης και αυστηρού ελέγχου για την προστασία των
πολιτών από περιστατικά εκφοβισμού και εκμετάλλευσης.

Σωτήρης Μπαρσάκης

Πρωτοφανής μέθοδος διδασκαλίας σε ΕΠΑΛ - ΕΔΕ ζήτησε 
ο διευθυντής Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης Εύβοιας Κ. Φράγκος
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Σε μια κίνηση με ιδιαίτερη στρατηγική βαρύτητα, ο πε-
ριφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς υποδέχτηκε στο
γραφείο του τον δήμαρχο της Σαγκάης Gong Zheng, εγ-
καινιάζοντας μια νέα εποχή συνεργασίας μεταξύ των
δύο πλευρών. Η επίσκεψη της πολυμελούς κινεζικής αν-
τιπροσωπείας, στην οποία συγκαταλέγονταν, μεταξύ άλ-
λων, ο πρέσβης της Κίνας στη χώρα μας Fang Qui αλλά
και ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της πολυεθνι-
κής εταιρείας Cosco Shipping Zhu Bixin, κορυφώθηκε
με την υπογραφή μνημονίου πολυεπίπεδης συνεργα-
σίας, το οποίο θέτει τις βάσεις για κοινές δράσεις στους
τομείς του εμπορίου, της ναυτιλίας, του τουρισμού, του
πολιτισμού και της βιώσιμης ανάπτυξης.

Αυτό που ξεχώρισε ωστόσο ήταν η ευκαιρία που δό-
θηκε στον κ. Χαρδαλιά να παρουσιάσει το στρατηγικό

σχέδιο για την αναβάθμιση του Πειραιά κατά τη διάρκεια
επίσημου γεύματος στα γραφεία που διατηρεί η Cosco

στο μεγαλύτερο λιμάνι της χώρας μας. Ο περιφερειάρ-
χης αναφέρθηκε εκτενώς στην επικείμενη επέκταση του
προβλήτα κρουαζιέρας, χαρακτηρίζοντάς την έργο-ορό-
σημο που θα ενισχύσει τον ρόλο του λιμανιού ως πύλης
μεταξύ Ανατολής και Δύσης. Ήταν η δεύτερη υψηλού
συμβολισμού θεσμική συνάντηση του Νίκου Χαρδαλιά
με τον δήμαρχο της Σαγκάης σε λιγότερο από έναν χρό-
νο, καθώς ο περιφερειάρχης είχε επισκεφτεί την κινεζι-
κή μητρόπολη πέρυσι τον Μάιο, όπου μεταξύ άλλων είχε
συναντηθεί και με τον πρόεδρο και CEO της COSCO Zhu
Bixin στις τοπικές εγκαταστάσεις της πολυεθνικής εται-
ρείας. Μάλιστα, όπως μαθαίνουμε, στο πρώτο διεθνές
φεστιβάλ Πολιτισμού, που προγραμματίζει να θεσμοθε-
τήσει η Περιφέρεια Αττικής από το 2026, τιμώμενη χώρα
θα είναι η Κίνα.

E
πειτα από πολλούς μήνες έρευνας
τα έμπειρα στελέχη της Διεύθυν-
σης Αντιμετώπισης Οργανωμένου

Εγκλήματος κατάφεραν τελικά να εξαρ-
θρώσουν εγκληματική οργάνωση με πα-
ράνομες συνταγογραφήσεις. Όλα ξεκίνη-
σαν έπειτα από μια καταγγελία αλλοδα-
πού, ο οποίος ανακάλυψε ότι στον ΑΜΚΑ
του είχαν συνταγογραφηθεί φάρμακα, αν
και δεν είχε πάει σε γιατρό. Αυτό οδήγησε
στην έναρξη της έρευνας που κατέληξε
στη σύλληψη του κυκλώματος.

Όπως προέκυψε, από τον Αύγουστο του
2021 οι κατηγορούμενοι είχαν συστήσει ή
ενταχθεί σε εγκληματική οργάνωση με σα-
φώς καθορισμένους ρόλους. Ο στόχος
τους ήταν η κατ’ επάγγελμα διάπραξη απα-
τών και πλαστογραφιών σε βάρος του ΕΟ-
ΠΥΥ, καθώς και η παράνομη διακίνηση
ναρκωτικών ουσιών. Οι ιατροί-μέλη της
οργάνωσης συστηματικά εξέδιδαν ψευ-
δείς συνταγογραφήσεις, χρησιμοποιών-
τας ονόματα αλλοδαπών που δεν είχαν
ενεργοποιήσει την άυλη συνταγογράφηση.

Κατά τη διάρκεια της μεγάλης επιχείρη-
σης της Ελληνικής Αστυνομίας, η οποία
έγινε την Πέμπτη 23 Ιανουαρίου, συνελή-
φθησαν τουλάχιστον έξι μέλη του κυκλώ-

ματος, ενώ πραγματοποιήθηκαν προσα-
γωγές και κατ’ οίκον έρευνες. Σύμφωνα
με πληροφορίες, ανάμεσα στους συλλη-
φθέντες είναι ένας παθολόγος, τρεις φαρ-
μακοποιοί -των οποίων οι συλλήψεις
πραγματοποιήθηκαν στην Καλλιθέα- κα-
θώς και ένας Αιγύπτιος και ένας λογιστής.
Στην υπόθεση εμπλέκονται και άλλα άτο-
μα, ανάμεσά τους πέντε ιατροί διαφορετι-
κών ειδικοτήτων, οκτώ ιδιοκτήτες και δια-
χειριστές φαρμακείων στην Αττική και
δύο επιπλέον πρόσωπα, εκ των οποίων το
ένα λειτουργούσε ως μεσάζον.

Η εικονική εταιρεία
στο όνομα αλλοδαπής

Σύμφωνα με την Αστυνομία, τα φάρμα-
κα που παρανόμως συνταγογραφούνταν
ήταν κυρίως ψυχοτρόπα ή άλλης κατηγο-
ρίας, που απαιτούσαν συνταγή για αγορα-
στές από τα φαρμακεία. Οργανώνονταν
στη συνέχεια πωλήσεις τους σε μέλη,

προκαλώντας οικονομικά στον ΕΟΠΥΥ.
Μέχρι στιγμής, η έρευνα έχει αποκαλύψει
ότι έχουν γραφτεί πάνω από 1.000 συντα-
γές, ενώ έχει ενταχθεί μια εικονική εται-
ρεία που ιδρύθηκε από τον λογιστή στο
όνομα αλλοδαπής.

Η εγκληματική οργάνωση φέρεται να
λειτουργούσε τα τελευταία 5-6 χρόνια,
δηλαδή από το 2019-2020. Σύμφωνα με
πληροφορίες, διερευνάται επίσης η δρά-
ση αλλοδαπού που φέρεται να πουλά ναρ-
κωτικά χάπια σε τοξικομανείς και μπορεί
να υπάρχει σύνδεση με την προηγούμενη
σύλληψή του για κατοχή ναρκωτικών.

Ο ρόλος του λογιστή ήταν κρίσιμος, κα-
θώς είχε στήσει ένα δίκτυο εταιρειών που

προσλάμβανε αλλοδαπούς, στους οποί-
ους εκδίδονταν ΑΜΚΑ για να γράψουν σε
παρανόμους συνταγογραφήσεις. Κατά τη
διάρκεια της έρευνας εντοπίστηκαν πολλά
έγγραφα που υπόκεινται σε έλεγχο.

Ο εισαγγελέας προχώρησε στην άσκη-
ση ποινικής δίωξης για τα έξι πρώτα άτο-
μα, με τα αδικήματα να αφορούν την κατ’
εξακολούθηση διακεκριμένη περίπτωση
διακίνησης ναρκωτικών, νομιμοποίηση
παράνομων εσόδων, ψευδή βεβαίωση,
απάτη, πλαστογραφία, παράνομη πρό-
σβαση σε σύστημα αρχειοθέτησης δεδο-
μένων προσωπικού χαρακτήρα, σύσταση
συμμορίας και κατοχή γνήσιων ταξιδιωτι-
κών εγγράφων τρίτων προσώπων.

Μέχρι στιγμής η έρευνα έχει καταδεί-
ξει την έκδοση τουλάχιστον 1.016 ψευ-
δών συνταγών - οι αντιστοιχίες σε 96.499
τεμάχια φαρμακευτικών σκευασμάτων,
κυρίως ναρκωτικών και ψυχοτρόπων
ουσιών.

Ο μεσάζων από
την Αίγυπτο, ο γιατρός, 
οι φαρμακοποιοί και
ο ρόλος του λογιστή

ΕΞΑΡΘΡΩΣΗ ΚΥΚΛΩΜΑΤΟΣ ΠΑΡΑΝΟΜΩΝ ΣΥΝΤΑΓΟΓΡΑΦΗΣΕΩΝ

Πώς το ελληνικό FBI έφτασε στα ίχνη της εγκληματικής οργάνωσης
που εξέδωσε τουλάχιστον 1.016 ψευδείς συνταγές
- Ποινική δίωξη στους έξι πρώτους συλληφθέντες

Ο ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ ΕΝΙΣΧΥΕΙ ΤΟΥΣ ΔΕΣΜΟΥΣ ΜΕ ΤΗΝ ΑΧΑΝΗ ΑΓΟΡΑ ΤΗΣ ΚΙΝΑΣ
Το γεύμα εργασίας στα γραφεία της Cosco και τα σχέδια για το λιμάνι του Πειραιά
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Τ
ο Τμήμα Γεωπονίας, Ιχθυολογίας και
Υδάτινου Περιβάλλοντος του Πανεπι-
στημίου Θεσσαλίας συμμετέχει ενεργά

στο Erasmus+ πρόγραμμα DiBluCa (The Digi-
tal Blue Carrier for a Post-Carbon Future), μια
πρωτοβουλία που επικεντρώνεται στη βιώσιμη
ανάπτυξη της υδατοκαλλιέργειας μέσω καινο-
τόμων εκπαιδευτικών εργαλείων και μεθόδων.

Στο πρόγραμμα συμμετέχουν πανεπιστήμια
και ερευνητικά κέντρα από την Τουρκία, την
Ουκρανία, τη Λιθουανία, την Κροατία και την
Ελλάδα. Το Πανεπιστήμιο Θεσσαλίας, με επι-
κεφαλής τον αναπληρωτή καθηγητή Δημήτρη
Κλαουδάτο και τη συμμετοχή του υποψήφιου
διδάκτορα Δημήτρη Πάφρα, έχει αναλάβει καί-
ριο ρόλο στην ανάπτυξη καινοτόμων εργαλεί-
ων που θα εξοπλίσουν τη νέα γενιά επιστημό-
νων και επαγγελματιών του κλάδου.

Ο Δημήτρης Κλαουδάτος, αναπληρωτής κα-
θηγητής στο Τμήμα Γεωπονίας, Ιχθυολογίας
και Υδάτινου Περιβάλλοντος, εξηγεί τη συμβο-
λή τού Πανεπιστημίου Θεσσαλίας στο πρό-
γραμμα: «Η κλιματική αλλαγή επιφέρει σημαν-
τικές προκλήσεις στον τομέα της υδατοκαλ-
λιέργειας. Μέσα από το DiBluCa, αναπτύσσου-
με εκπαιδευτικά προγράμματα που εστιάζουν
στη βιωσιμότητα και στη μείωση του περιβαλ-
λοντικού αποτυπώματος της υδατοκαλλιέργει-
ας. Το Πανεπιστήμιο Θεσσαλίας συνδυάζει την
έρευνα με την εκπαίδευση, δημιουργώντας
λύσεις που θα επηρεάσουν θετικά την επιστή-
μη και την αγορά εργασίας».

Ο ίδιος επισημαίνει ότι το τμήμα εστιάζει σε
πρακτικές που συνδυάζουν την τεχνολογία με
την προστασία του περιβάλλοντος: «Στοχεύου-
με στην ανάπτυξη βιώσιμων συστημάτων υδα-
τοκαλλιέργειας, τα οποία μπορούν να προσαρ-
μοστούν στις αλλαγές του κλίματος και στις
απαιτήσεις της κοινωνίας για ασφαλή και φιλι-
κά προς το περιβάλλον προϊόντα».

Ο Δημήτρης Πάφρας, υποψήφιος διδάκτο-
ρας στο τμήμα, περιγράφει τη δική του εμπει-
ρία: «Η συμμετοχή μου στο πρόγραμμα DiBlu-
Ca είναι μια μοναδική ευκαιρία να συνεισφέρω
στην ανάπτυξη εργαλείων που ενσωματώνουν

τη θεωρία και την πράξη. Έχουμε την ευθύνη
να εκπαιδεύσουμε τη νέα γενιά επιστημόνων
με γνώσεις που θα τους βοηθήσουν να αντιμε-
τωπίσουν τις προκλήσεις της κλιματικής αλλα-
γής στον τομέα της υδατοκαλλιέργειας».

Οι τρεις βασικοί τομείς
Ο κ. Πάφρας τονίζει τη σημασία της διεθνούς

συνεργασίας στο πλαίσιο του προγράμματος:
«Το DiBluCa φέρνει κοντά επιστήμονες και εκ-
παιδευτικούς από διαφορετικές χώρες, ενι-
σχύοντας την ανταλλαγή γνώσεων και εμπει-
ριών. Αυτό μας επιτρέπει να δημιουργήσουμε
εκπαιδευτικό περιεχόμενο που έχει πραγματι-
κό αντίκτυπο σε διεθνές επίπεδο».

Το Τμήμα Γεωπονίας, Ιχθυολογίας και Υδάτι-
νου Περιβάλλοντος επικεντρώνεται σε τρεις
βασικούς τομείς στο πλαίσιο του προγράμμα-
τος DiBluCa:

1. Ανάπτυξη βιώσιμων συστημάτων υδατο-
καλλιέργειας: Επικέντρωση σε πρακτικές που
μειώνουν το περιβαλλοντικό αποτύπωμα και
βελτιώνουν την αποδοτικότητα.

2. Ψηφιακά εργαλεία εκπαίδευσης: Δημι-
ουργία περιεχομένου που διευκολύνει την εκ-
μάθηση μέσω καινοτόμων ψηφιακών μεθόδων.

3. Ανάλυση επιπτώσεων της κλιματικής αλ-
λαγής: Μελέτη των αλλαγών που επηρεάζουν
τις υδατοκαλλιέργειες και ανάπτυξη προσαρ-
μοστικών στρατηγικών.

Το DiBluCa αποτελεί ένα σημαντικό βήμα
προς τη διαμόρφωση ενός πιο βιώσιμου μέλ-
λοντος για την υδατοκαλλιέργεια. Το Πανεπι-
στήμιο Θεσσαλίας, με την ενεργή συμμετοχή
του, συμβάλλει στην παραγωγή νέας γνώσης
και εκπαιδευτικών εργαλείων που θα εξοπλί-
σουν τους φοιτητές και επαγγελματίες του
μέλλοντος.

Ολοκληρώνοντας, ο κ. Κλαουδάτος σημει-
ώνει: «Η συνεργασία σε ευρωπαϊκό επίπεδο
μας δίνει τη δυνατότητα να αναπτύξουμε λύ-
σεις που δεν περιορίζονται σε εθνικά πλαίσια,
αλλά επηρεάζουν την υδατοκαλλιέργεια σε
παγκόσμιο επίπεδο. Το Πανεπιστήμιο Θεσσα-
λίας είναι περήφανο που συμμετέχει σε αυτή
τη διεθνή προσπάθεια».

Ο κ. Πάφρας προσθέτει: «Η επένδυση στη
βιώσιμη εκπαίδευση και την καινοτομία είναι
το κλειδί για την αντιμετώπιση των προκλήσε-
ων του μέλλοντος. Το DiBluCa είναι ένα εξαιρε-
τικό παράδειγμα του πώς μπορούμε να επιτύ-
χουμε αυτόν τον στόχο».

ΤΜΗΜΑ ΓΕΩΠΟΝΙΑΣ, ΙΧΘΥΟΛΟΓΙΑΣ ΚΑΙ ΥΔΑΤΙΝΟΥ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ ΤΟΥ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟΥ ΘΕΣΣΑΛΙΑΣ

Συμμετέχει στο ευρωπαϊκό 
πρόγραμμα DiBluCa στην Κροατία 

Τι λένε ο αναπληρωτής καθηγητής στο Τμήμα Γεωπονίας, 
Ιχθυολογίας και Υδάτινου Περιβάλλοντος Δημήτρης Κλαουδάτος

και ο υποψήφιος διδάκτορας στο τμήμα Δημήτρης Πάφρας
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Μ
έχρι και στο τελευταίο… χωριό της χώ-
ρας θα λειτουργεί το σύστημα IRIS σε
μερικούς μήνες, κάνοντας υποχρεωτι-

κές, αλλά και πιο εύκολες τις πληρωμές,
ενώ αυξάνεται το όριο των άμεσων πλη-
ρωμών στα 1.000 ευρώ. 

Στο νομοσχέδιο του υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομικών για την ενί-
σχυση της κεφαλαιαγοράς που θα αναρτη-
θεί σε δημόσια διαβούλευση το επόμενο
διάστημα, θα περιλαμβάνεται διάταξη που
ρυθμίζει τη συγκεκριμένη επέκταση. Τα
επόμενα βήματα για την πλήρη εφαρμογή
του συστήματος εξετάστηκαν σε σχετική σύσκεψη
που πραγματοποιήθηκε χθες στο υπουργείο Εθνι-
κής Οικονομίας, το οποίο αισιοδοξεί ότι μέσω της
καθολικής επέκτασης θα καταστεί ακόμη πιο εύ-
κολη η δουλειά της Εφορίας, σε σχέση με την πά-
ταξη της φοροδιαφυγής. 

Σήμερα όλοι οι πολίτες μπορούν να ενεργοποι-
ήσουν στην εφαρμογή για κινητά της τράπεζάς
τους (mobile banking) το προϊόν IRIS και να διε-
νεργούν άμεσες μεταφορές χρημάτων με άλλους
πολίτες έως 500 ευρώ την ημέρα χωρίς τραπεζι-

κές προμήθειες. Επιπλέον, με πρόσφατη νομο-
θετική πρωτοβουλία της κυβέρνησης, οι ελεύθε-
ροι επαγγελματίες και οι αυτοαπασχολούμενοι

υποχρεωτικά δέχονται πλέον άμεσες πλη-
ρωμές από πελάτες τους και με αυτόν τον
τρόπο πληρώνουν σημαντικά χαμηλότερες
προμήθειες σε σχέση με αυτές που θα πλή-
ρωναν αν η συναλλαγή πραγματοποιούνταν
μέσω της χρήσης POS.

Το σύστημα άμεσων πληρωμών IRIS απο-
τελεί πλέον κομμάτι της καθημερινότητας
3,5 εκατ. πολιτών και 560.000 εγγεγραμμέ-
νων επαγγελματιών με πολύ σημαντική δι-

είσδυση στις ηλεκτρονικές συναλλαγές, όπως
αυτό αποτυπώνεται και από τα επίσημα στοιχεία
της ΔΙΑΣ ΑΕ. Συγκεκριμένα η Ελλάδα έχει τη 2η
υψηλότερη αύξηση από το 2022 στη διαθεσιμότη-

τα άμεσων πληρωμών σε όλη την Ευρωπαϊκή
Ένωση, μετά την Ολλανδία, σύμφωνα με την Έκ-
θεση SPACE της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπε-
ζας. Πέρυσι καταγράφηκε αύξηση 137% στις συ-
ναλλαγές IRIS (57,3 εκατομμύρια), με συνολική
αξία 6,1 δισ. ευρώ (+110% ετήσια αύξηση).

Το πλέον εντυπωσιακό στοιχείο είναι ότι σχε-
δόν επτά στους δέκα χρήστες (65%) ανήκουν στην
ηλικιακή ομάδα 18-35 ετών, ενώ οι εγγεγραμμέ-
νοι επαγγελματίες αυξήθηκαν κατά 259% σε σχέ-
ση με το 2023. Επιπλέον, το 2024 δεκαπλασιά-
στηκε η συνολική αξία των συναλλαγών που δέ-
χτηκαν, ενώ το πλήθος των εγγεγραμμένων εμ-
πόρων/eshops στην υπηρεσία IRIS eCommerce,
ανήλθε σε 6,9 χιλ. το 2024, ενισχυμένο κατά σα-
ράντα έξι φορές σε σχέση με το 2020.

Όπως δήλωσε ο υπουργός Εθνικής Οικονομίας
και Οικονομικών Κωστής Χατζηδάκης, η κυβέρ-
νηση θα ενισχύσει και θα ενθαρρύνει τους πολί-
τες και τους επαγγελματίες να χρησιμοποιούν το
σύστημα IRIS λόγω των μηδενικών προμηθειών
για συναλλαγές μεταξύ πολιτών και των σημαντι-
κά χαμηλών προμηθειών για πληρωμές που δέ-
χονται οι επαγγελματίες.
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Πάνω από 3,5 εκατ. πολίτες 
έχουν εγγραφεί στο σύστημα

- Στα 1.000 ευρώ αυξάνεται το όριο
για τις άμεσες πληρωμές

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΤΣΙΝΑΒΟΣ
Ο Σερραίος 
που έδωσε αξία 
400 εκατ. στο παγωτό

ATTICA GROUP
Ανθεκτικά μεγέθη 
με μείωση δανεισμού
και επενδύσεις
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Σύστημα IRIS μέχρι και 
στο… τελευταίο χωριό! 
Σύστημα IRIS μέχρι και 
στο… τελευταίο χωριό! 
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Κ
ατά την άνοιξη αναμένεται η κυ-
βέρνηση να έχει έτοιμη μια νο-
μοθετική λύση για τους δανει-

ολήπτες που έλαβαν στεγαστικά δάνεια
αποτιμημένα σε ελβετικό φράγκο κατά
την τριετία 2006-2008. Τα δάνεια αυτά
έχουν συνάψει περίπου 70.000 δανει-
ολήπτες, όμως συνολικά επηρεάζουν
την οικονομική κατάσταση περίπου
200.000 οικογενειών, αν συνυπολογι-
στούν οι εμπλεκόμενοι συνοφειλέτες και

εγγυητές, οι οποίοι πολλές φορές
καλούνται να καλύψουν την απο-
πληρωμή του δανείου.

Το πρόβλημα δημιουργήθηκε
κατά το 2008, όταν άλλαξε ταχύτατα
προς το χειρότερο η συναλλαγματι-
κή σχέση του ευρώ με το ελβετικό
νόμισμα, το οποίο ανατιμήθηκε κα-

τακόρυφα, γεγονός που έπληξε τους δα-
νειολήπτες.

Σύμφωνα με τα όσα υποστηρίζουν όσοι
αναζήτησαν εκείνη την τριετία καλύτε-
ρους δανειακούς όρους, τα δάνεια αυτά
χορηγήθηκαν χωρίς να υπάρχει ένα
επαρκές θεσμικό πλαίσιο προστασίας και
ενημέρωσης από τις τράπεζες, αλλά ούτε
και κάποια προγράμματα αντιστάθμισης
του συναλλαγματικού κινδύνου. Έτσι μοι-
ραία οι καταναλωτές, ενώ από τη μία πλη-
ροφορούνταν για το καλύτερο επιτόκιο σε
σχέση με τα προϊόντα σε ευρώ, την ίδια
στιγμή δεν μάθαιναν για τον ουσιαστικό
συναλλαγματικό κίνδυνο που αναλάμβα-
ναν σε απόλυτο βαθμό.  Να σημειωθεί ότι
εκείνη την περίοδο που εκταμιεύτηκαν τα
δάνεια η ισοτιμία των δύο νομισμάτων
ήταν 1 ευρώ προς 1,67 ελβετικά φράγκα,
ενώ σήμερα έχει πάει το 1 ευρώ προς 0,94
ελβετικά φράγκα. Αυτό σημαίνει ότι το
κεφάλαιο του δανείου έχει αυξηθεί κατά
70% συμπαρασύροντας και το ύψος των
τόκων και ο συναλλαγματικός κίνδυνος
έχει περάσει εξολοκλήρου στους δανει-
ολήπτες-καταναλωτές.

Οι λύσεις που προωθούνται
Σύμφωνα με τις πληροφορίες που κα-

ταγράφουν τις επερχόμενες εξελίξεις,
ως πιθανή λύση είναι να προχωρήσει ένα
σχέδιο το οποίο προβλέπει ένα κούρεμα
ανάλογο της αύξησης που έχει επιφέρει
η αλλαγή της ισοτιμίας ελβετικού φράγ-
κου. Το υπουργείο Οικονομικών και οι
τράπεζες βρίσκονται εδώ και καιρό σε
ανοιχτή γραμμή επικοινωνίας, αναγνω-
ρίζοντας μεν ότι το πρόβλημα έχει πάρει
σοβαρό μέγεθος, αλλά κυρίως ότι οι
οφειλέτες δεν ευθύνονται, καθώς ανα-
ζητούσαν την πιο οικονομική λύση χρη-
ματοδότησης χωρίς να πληροφορούνται
όμως όλα τα δεδομένα, άρα θα πρέπει να

βρεθεί μια κοινά αποδεκτή λύση βασιζό-
μενη και σε πρακτικές άλλων κρατών.

Ήδη υπάρχουν αποφάσεις δικαστη-
ρίων άλλων χωρών, και συγκεκριμένα
στη Γαλλία, Γερμανία, Πολωνία, Ουγγα-
ρία, Κροατία, Ισπανία, Ιταλία, Βουλγαρία
και Σλοβενία, τα οποία έχουν κρίνει ότι
τα δάνεια με ρήτρα αξίας ελβετικού
φράγκου είναι δάνεια με λογιστικό δα-
νεισμό και προκαλούν την άνευ ορίων
μετακύλιση του συναλλαγματικού κιν-
δύνου στον δανειολήπτη. Με βάση τις
αποφάσεις των δικαστηρίων αυτών, οι
πολίτες αποπληρώνουν τα δάνεια χωρίς
τα βάρη της ισοτιμίας, ή αποπληρώνουν
μόνο το κεφάλαιο που έχει απομείνει
χωρίς να καταβάλλουν τόκους.

Τα αιτήματα του σήμερα
Αυτή την περίοδο, η Επιτροπή Πρωτο-

βουλίας Δανειοληπτών Ελβετικού
Φράγκου ζητά συνάντηση με τον υπουρ-
γό Οικονομικών Κωστή Χατζηδάκη, προ-
βάλλοντας τα εξής αιτήματα: 

• Την έκδοση υπουργικής απόφασης
η οποία θα αναστέλλει όλες τις νομικές
ενέργειες που προωθούνται σε βάρος
των δανειοληπτών-εγγυητών-τριτεγ-
γυητών και κληρονόμων, όπως διαταγές
πληρωμής, πλειστηριασμούς και λοιπά
μέτρα αναγκαστικής εκτέλεσης.

• Τη διακοπή αποστολών από τις
τράπεζες επιστολών που προτείνουν τη
μετατροπή των δανείων από ελβετικό
φράγκο σε ευρώ, με αναγκαστική απο-

δοχή ολόκληρου του υπολοίπου του
δανείου και παύση κάθε ενέργειας που
θα μεταβάλει τη σύμβαση του δανείου
τους.

• Την παύση μεταβίβασης των δανεί-
ων από τις τράπεζες στα funds.

Θέλοντας να στηρίξουν αυτά τα αιτή-
ματα, αλλά και την ταχύτατη εξεύρεση
λύσης, διοργανώνουν στις 29 Ιανουαρί-
ου συγκέντρωση διαμαρτυρίας στο
υπουργείο Οικονομικών.

Παράλληλα και ο Σύλλογος Δανειολη-
πτών Ελβετικού Φράγκου (ΣΥΔΑΝΕΦ)
προχωρά στην κατάθεση της πρώτης
αγωγής κατά του ελληνικού Δημοσίου
για την ηθική βλάβη που έχουν υποστεί
τα μέλη του συλλόγου από την άρνηση
του Αρείου Πάγου να αποστείλει στο Ευ-
ρωπαϊκό Δικαστήριο προδικαστικό ερώ-
τημα για την υπόθεση. 

Στη συγκεκριμένη αγωγή έχουν δη-
λώσει μέχρι στιγμής συμμετοχή 1.500
δανειολήπτες, ζητώντας ως ελάχιστο πο-
σό αποζημίωσης 100.000 ευρώ, ενώ το
μέγιστο ποσό που αιτούνται φτάνει τις
170.000 ευρώ. Όπως τονίζει η πρόεδρος
του συλλόγου Δέσποινα Σονιάδου, οι
οφειλέτες που έχουν αποπληρώσει τα
δάνεια σε ελβετικό φράγκο -πολλές φο-
ρές εκποιώντας άλλη περιουσία τους-
δεν θα ωφεληθούν από το όποιο νομο-
θέτημα και άρα μπορούν να δικαιωθούν
μόνο μέσω αποζημίωσης, η οποία θα
επέλθει από δικαστική απόφαση.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Ίσως και πριν το Πάσχα - Υπουργείο Οικονομικών και τράπεζες
βρίσκονται σε ανοιχτή γραμμή επικοινωνίας, αναγνωρίζοντας

ότι το πρόβλημα έχει πάρει σοβαρές διαστάσεις 
και πρέπει να αντιμετωπιστεί

Έρχεται λύση-ανάσα 
για τα δάνεια σε…
ελβετικό φράγκο



Ο
επιχειρηματικός μύθος θέλει τον Γιώργο Τσι-
νάβο -πατέρα του Παναγιώτη Τσινάβου και
ιδρυτή της Κρι Κρι το 1954- να ονομάζει την

εταιρεία του, που είχε και έχει ως έδρα τις Σέρρες, εμ-
πνεόμενος από τον γνωστό κρητικό αίγαγρο τον οποίο
σπανίως πια μπορεί κανείς να εντοπίσει, ίσως κατε-
βαίνοντας το φαράγγι της Σαμαριάς του οποίου η φύση
παραμένει παρθένα. 

Και θα ρωτήσετε εύλογα «γιατί ένας Σερραίος να
επιλέξει κρητικό όνομα;». Η απάντηση είναι ότι
εκείνη τη χρονιά, το 1954, ένας Κρητικός δώρισε
στον Αμερικανό πρόεδρο Ντουάιτ Αϊζενχάουερ
ένα κρι κρι σε ένδειξη ευγνωμοσύνης για τη με-
ταπολεμική αμερικάνικη βοήθεια προς την Ελ-
λάδα. Ο Άικ αποδέχθηκε το δώρο και μάλιστα το
κρητικό ορεσίβιο κατσίκι μεταφέρθηκε στην
Αμερική με τιμές αρχηγού κράτους, με την είδη-
ση να γεμίζει τις σελίδες των εφημερίδων της

εποχής. 
Έτσι, ο Γιώργος Τσινάβος -ένας άνθρωπος που δεν

άφηνε τις ευκαιρίες να πάνε χαμένες-, καθώς βρι-
σκόταν τότε σε αναζήτηση ονόματος για τα παγωτά
που έφτιαχνε το ζαχαροπλαστείο του, αντιλήφθηκε
ότι το σύντομο και επαναλαμβανόμενο όνομα του
κρητικού αγριοκάτσικου ήταν ό,τι έπρεπε για τα πα-
γωτά του, παρά το γεγονός ότι δεν υπήρχε καμία εν-
τοπιότητα ή σχέση του βορειοελλαδίτικου προϊόντος
του με το κρητικό ζώο. 

Η έμπνευση πάντως και η απόφαση αποδείχθηκαν
σοφές και σύντομα τα παγωτά Κρι Κρι έκαναν την εμ-
φάνισή τους στους δρόμους των Σερρών. Οι πρώτες
διανομές γίνονταν με πλανόδιους πωλητές και ειδικά
χειροκίνητα καροτσάκια που είχαν ως ψυκτικό μέσο
τον πάγο και το αλάτι. Τα παγωτά Κρι Κρι και κυρίως το

κασσάτο, ένα «ιδιαίτερο» προϊόν βασισμένο στο πρό-
βειο γάλα με πολύ πλούσια γεύση, άρχισαν γρήγορα
να αποκτούν φήμη και εκτός των ορίων των Σερρών.

Πέρασαν σχεδόν δέκα χρόνια και δυστυχώς το 1963,
σε ηλικία μόλις 33 ετών, ο Γιώργος Τσινάβος φεύγει
από τη ζωή, αφήνοντας την εταιρεία Κρι Κρι στη σύζυ-
γό του Αναστασία και τον μικρό του αδελφό Σπύρο. Εί-
κοσι χρόνια μετά, το 1983, έρχεται η ώρα να αναλάβει
τα ηνία ο γιος του Παναγιώτης, ο οποίος, αν και είχε τε-
λειώσει τις σπουδές του ως χημικός στο Αριστοτέλειο
Πανεπιστήμιο, δεν ακολούθησε ποτέ αυτόν τον δρόμο,
αλλά έφτασε τελικά να είναι ο διευθύνων σύμβουλος
της γαλακτοβιομηχανίας, αφού νωρίτερα είχε περάσει
από διάφορα πόστα στη διοικητική πυραμίδα της εται-
ρείας. Ήταν πάντως αποφασισμένος να ανεβάσει την
Κρι Κρι ακόμη ψηλότερα και για αυτό ολοκλήρωσε ένα
μεταπτυχιακό στον τομέα της γαλακτοκομίας στο Πα-
νεπιστήμιο του Μιλάνου.

Η εποχή της ανάπτυξης
Από τότε μέχρι σήμερα ο Παναγιώτης Τσινάβος πα-

ραμένει ο αρχηγός του «Γαλακτικού Χωριού», μια ονο-
μασία που μπορεί να θυμίζει ίσως κάποια παλιά τηλε-
οπτική σειρά επιστημονικής φαντασίας σε συνδυασμό
με τον Αστερίξ, είναι όμως ο τίτλος που δόθηκε από το
τμήμα μάρκετινγκ στην ευρύτερη περιοχή της κοιλά-

δας του Στρυμόνα, θέλοντας να δείξει ότι το γάλα που
συλλέγει η επιχείρηση για τα προϊόντα της είναι αγνό
και φρέσκο. 

Αν υπάρχει μία σημαντική συμβολή του Παναγιώτη
Τσινάβου στην ανάπτυξη της Κρι Κρι, αυτή είναι η δι-
εύρυνση του δικτύου πωλήσεων της εταιρείας τόσο
στην Ελλάδα όσο και στη βαλκανική αγορά. Από το
1994 που ανέλαβε καθήκοντα διευθύνοντος συμβού-
λου, δημιούργησε μια άκρως αποδοτική γαλακτοβιο-
μηχανία, που κερδίζει διαρκώς πόντους στο εξωτερι-
κό στον τομέα του γιαουρτιού και μεγαλώνει ταυτό-
χρονα στο παγωτό, που αποτελεί τον δεύτερο κύριο
πυλώνα της δραστηριότητας της Κρι Κρι.

Το 2023 η εταιρεία σημείωσε ένα ρεκόρ ξεπερνών-
τας σε πωλήσεις τα 200 εκατομμύρια ευρώ από τα
171,8 εκατομμύρια ευρώ που ήταν ο τζίρος της το 2022.
Με την καθοδήγηση του Παναγιώτη Τσινάβου, δίνεται
μεγάλη σημασία στις εξαγωγές, οι οποίες αποφέρουν
το 47% των εσόδων, με κύριες χώρες προορισμού την
Ιταλία που απορροφά το 36% των προϊόντων, τη Μεγά-
λη Βρετανία που αποδέχεται το 35%, την Ιρλανδία με
3,5%, τη Σουηδία με 3,2% και τις λοιπές χώρες με 22,3%
του συνόλου των εξαγωγών.

Η ανοδική πορεία στην οποία έχει βάλει ο Παναγιώ-
της Τσινάβος την Κρι Κρι αποτυπώνεται και στην εικό-
να της μετοχής της γαλακτοβιομηχανίας, η οποία το
2024 έκανε ένα ράλι που ξεπέρασε το 45% μέσα σε ένα
δωδεκάμηνο, ανεβάζοντας την αποτίμηση της εταιρεί-
ας στα επίπεδα ρεκόρ των 400 εκατομμυρίων ευρώ.
Και επειδή ο Παναγιώτης Τσινάβος θέλει να μοιράζε-
ται την επιτυχία, ήταν και πέρυσι κύριος στο ραντεβού
του με τους μετόχους, δίνοντας για δέκατη χρονιά μέ-
ρισμα που ήταν 0,35 ευρώ ανά μετοχή, μία απόδοση
που αντιστοιχεί στο 2,9%.
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Μια οικογενειακή επιχείρηση από 
τις Σέρρες κατακλύζει την Ελλάδα
και την Ευρώπη, έχοντας ως όνομα, 

Κρι Κρι, το γνωστό αγριοκάτσικο της Κρήτης

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
ΤΣΙΝΑΒΟΣ

Ο Σερραίος που έδωσε αξία 
400 εκατ. στο παγωτό

Ο Σερραίος που έδωσε αξία 
400 εκατ. στο παγωτό

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Έρευνες υδρογονανθράκων: Ο οδικός χάρτης των επενδύσεων Chevron και Helleniq Energy
Με fast track διαδικασίες ξεκινά ο διαγωνισμός
για το δικαίωμα έρευνας και εκμετάλλευσης
υδρογονανθράκων μετά την εκδήλωση ενδιαφέ-
ροντος από τις εταιρείες Chevron και Helleniq
Energy, με το σύνολο των διαδικασιών να ολοκλη-
ρώνεται μέσα στο 2025. Ήδη από την Πέμπτη ο
υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θόδωρος
Σκυλακάκης έχει υπογράψει την απόφαση, σύμ-
φωνα με την οποία προσδιορίζονται τα ακριβή
όρια των θαλάσσιων περιοχών που είναι προς εκ-
μετάλλευση. Είχε προηγηθεί η Υπουργική Από-
φαση που έκανε αποδεκτό το ενδιαφέρον που εκ-

δηλώθηκε από την αμερικανική εταιρεία Che-
vron, καθώς και από τη Helleniq Energy, για τις
περιοχές «Νότια της Πελοποννήσου» και «Μπλοκ
Α2». Τις επόμενες μέρες αναμένεται να δημοσι-
ευτεί η διακήρυξη του διαγωνισμού, η οποία αφο-
ρά την αδειοδότηση νέων περιοχών, με σκοπό την
ανάθεση αποκλειστικών δικαιωμάτων έρευνας
και παραγωγής υδρογονανθράκων.
Η διακήρυξη θα περιλαμβάνει τέσσερις βασικούς
υποφακέλους: α) νομιμοποιητικά έγγραφα, β) έγ-
γραφα οικονομικής ικανότητας, γ) έγγραφα τε-
χνικής ικανότητας και δ) ανταγωνιστικά στοιχεία

και θα δημοσιευτεί στην Εφημερίδα της Κυβερ-
νήσεως και στην Εφημερίδα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για 90 μέρες. Από τη στιγμή που θα υπο-
βληθούν οι προσφορές, θα γίνει η αξιολόγησή
τους από Επιτροπή της ΕΔΕΥΕΠ ώστε να επιλεγεί
η καλύτερη προσφορά και στη συνέχεια θα ακο-
λουθήσει διαπραγμάτευση με τους υποψήφιους
αναδόχους για την οριστικοποίηση των συμβάσε-
ων μίσθωσης. Τέλος, θα γίνουν η υποβολή των τε-
λικών συμβάσεων, η μίσθωση στο Ελεγκτικό Συ-
νέδριο για προσυμβατικό έλεγχο και η κύρωσή
τους από το Ελληνικό Κοινοβούλιο.

Γ
ρήγορο και βαθύ μετασχηματι-
σμό της ηλεκτρικής ενέργειας
έχει επιφέρει στην Ευρωπαϊκή

Ένωση η «πράσινη συμφωνία», με το th-
ink tank Ember να επισημαίνει σε έκθε-
σή του ότι κατά την πενταετία 2019-2024
η Ευρώπη κατάφερε να εξοικονομήσει
59 δισ. ευρώ από τον περιορισμό των
ορυκτών καυσίμων. Μάλιστα, σε ό,τι
αφορά τη χώρα μας, η εξοικονόμηση
υπολογίζεται στα 3,1 δισ. κατά το ίδιο
διάστημα.

Σύμφωνα με τους αναλυτές του Em-
ber που υπογράφουν την έκθεση, το
2024 η ηλιακή ενέργεια αυξήθηκε ακό-
μη περισσότερο και ξεπέρασε για πρώτη
φορά την παραγόμενη ενέργεια από άν-
θρακα, ενώ για πέμπτη συνεχή χρονιά το
φυσικό αέριο μειώνεται. Έτσι, το 11% της
ηλεκτρικής ενέργειας παρήχθη από φω-
τοβολταϊκά, ενώ τα εργοστάσια λιγνίτη
παρήγαγαν το 10%. Η συμβολή των ορυ-
κτών καυσίμων συρρικνώθηκε για πέμ-

πτο συναπτό έτος, καλύπτοντας τελικά το
16% του ενεργειακού μείγματος το 2024.

Αποφεύχθηκαν εισαγωγές
92 δισ. m³ ορυκτού καυσίμου

Με την ηλιακή και αιολική
ενέργεια να οδηγεί την πράσινη
μετάβαση, η Ευρωπαϊκή Ένωση
απέφυγε από το 2019 να εισάγει
92 δισ. κυβικά μέτρα επιπλέον
ορυκτού αερίου και 55 εκατ. τό-
νους περισσότερο λιθάνθρακα,
με το κόστος αυτών να υπολογίζεται στα
59 δισ. ευρώ.

Το 2024 η ηλιακή ενέργεια αποτέλεσε
την ταχύτερα αναπτυσσόμενη πηγή. Οι

νέες εγκαταστάσεις φωτοβολταϊκών
έφτασαν σε επίπεδα-ρεκόρ και η παρα-
γωγή τους αυξήθηκε κατά 22% σε σχέση

με το 2023. Με τις νέες προσθή-
κες ηλιακής ισχύος, τα φωτοβολ-
ταϊκά αντιπροσωπεύουν πλέον το
11,1% του ενεργειακού μείγματος
της ΕΕ στην ηλεκτροπαραγωγή,
ξεπερνώντας τον άνθρακα, ο
οποίος αντιπροσωπεύει το 9,8%.
Μάλιστα, η ηλιακή ενέργεια φαί-
νεται πως αυξάνεται σε όλες τις

χώρες της ΕΕ.
Σε ό,τι αφορά τη χώρα μας, η θέση της

χαρακτηρίζεται ηγετική μεταξύ των υπό-
λοιπων κρατών-μελών της Ευρωπαϊκής

Ένωσης και αυτό διότι διατηρεί τη δεύτε-
ρη θέση ως προς το μερίδιο που κατέ-
χουν τα φωτοβολταϊκά στην ηλεκτροπα-
ραγωγή της με ποσοστό 22%, ενώ μπρο-
στά από την Ελλάδα είναι μόνο η Ουγγα-
ρία με 25%.

Το ποσοστό που κατέχει η αιολική
ενέργεια στο ενεργειακό μείγμα ηλε-
κτροπαραγωγής παρέμεινε σταθερό
(17,4%). Αύξηση από 12,2% σε 13,2% σημεί-
ωσε το μερίδιο της υδροηλεκτρικής ενέρ-
γειας και από 23% σε 23,7% το μερίδιο της
πυρηνικής ενέργειας. Οι Ανανεώσιμες
Πηγές Ενέργειας μέσα στο 2024 έφτασαν
το 47,4% του συνόλου από 44,8% το 2023,
ενώ τα ορυκτά καύσιμα υποχώρησαν σε
28,9% από 32,2% το 2023. Ταυτόχρονα, οι
πηγές χαμηλού ανθρακικού αποτυπώμα-
τος που συμμετέχουν στο μείγμα ηλε-
κτροπαραγωγής της ΕΕ, στις οποίες συμ-
περιλαμβάνονται οι ΑΠΕ, τα υδροηλε-
κτρικά και η πυρηνική ενέργεια, έφτασαν
το 71,1% του συνόλου από 67,8% το 2023. 

Από το 2019 έως το 2024 χάρη στον περιορισμό 
των ορυκτών καυσίμων και τη χρήση των ΑΠΕ

αποταμίευσε το παραπάνω ποσό, ενώ υπολογίζεται 
ότι η χώρα μας το ίδιο διάστημα κέρδισε 3,1 δισ. ευρώ

Η πράσινη
μετάβαση
εξοικονόμησε
στην ΕΕ 59 δισ.

Η πράσινη
μετάβαση
εξοικονόμησε
στην ΕΕ 59 δισ.

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης
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Τ
ο success story του ελληνικού τουρισμού διαμορ-
φώνει συνθήκες περαιτέρω ισχυροποίησης των
ισολογισμών της Attica Group, η οποία αναμένεται

να κλείσει το έτος με σπουδαίες επιδόσεις, ενώ ακόμη
πιο θετικές είναι οι προοπτικές για τη φετινή χρονιά. 

Καταλυτικό στοιχείο για τα μεγέθη αποτέλεσε η ενσω-
μάτωση για πρώτη φορά των μεγεθών της ΑΝΕΚ και των
θυγατρικών εταιρειών της. Λόγω αυτής της εξέλιξης
υπήρξε επιβάρυνση με μη επαναλαμβανόμενα έξοδα, τα

οποία σχετίζονται με τη συγχώνευση και τη λει-
τουργική ενσωμάτωση της ΑΝΕΚ, όπως ενδεικτι-
κά το πρόγραμμα εθελουσίας εξόδου, το κόστος
αναβάθμισης των πλοίων, το κόστος εκπαίδευσης
και ενσωμάτωσης των πληρωμάτων και του προ-
σωπικού ξηράς, καθώς και λοιπά κόστη συγχώ-
νευσης συνολικού ύψους 18,5 εκατ. ευρώ. 

Τι έδειξε ο ισολογισμός
Η τουριστική κίνηση ωφέλησε σημαντικά τα με-

γέθη της Attica Group, αυξάνοντας τις πωλήσεις, ενώ
ελεγχόμενη ήταν η μείωση των κερδών, τα οποία παρα-
μένουν ανθεκτικά. Ειδικότερα:

1. ΟΟ ενοποιημένος κύκλος εργασιών αυξήθηκε κατά
27,4%, φτάνοντας τα 593,4 εκατ. ευρώ από 465,6 εκατ. ευ-
ρώ, κυρίως λόγω της ενσωμάτωσης της ΑΝΕΚ. Ο τζίρος
του ομίλου παρουσίασε αύξηση και στους δύο γεωγραφι-
κούς τομείς δραστηριοποίησης, δηλαδή τόσο στην ελλη-
νική ακτοπλοΐα όσο και στους διεθνείς πλόες.

2. Τα ενοποιημένα κέρδη προ φόρων, χρηματοδοτι-
κών, επενδυτικών αποτελεσμάτων και αποσβέσεων
(EBITDA) περιορίστηκαν στα 93,5 εκατ. έναντι κερδών
121,3 εκατ. ευρώ κατά το αντίστοιχο εννεάμηνο του 2023.

3. Τα ενοποιημένα κέρδη μετά από φόρους μειώθηκαν
στα 45,3 εκατ. έναντι κερδών 59,9 εκατ. ευρώ κατά το αν-
τίστοιχο εννεάμηνο του 2023.

4. Το λειτουργικό κόστος του ομίλου επηρεάστηκε από
την επιβάρυνση για αγορά δικαιωμάτων ρύπων με το πο-

σό των 14,1 εκατ. ευρώ, σύμφωνα με το Σύστημα Εμπο-
ρίας Δικαιωμάτων Εκπομπών της Ευρωπαϊκής Ένωσης
που εφαρμόζεται για πρώτη φορά από 1/1/2024.

5. Ισχυρό στοιχείο των οικονομικών καταστάσεων εν-
νεάμηνου αποτέλεσε η μείωση του δανεισμού στα 578,2
εκατ. ευρώ στις 30 Σεπτεμβρίου 2024, έναντι 588,5 εκατ.
ευρώ στις 31/12/2023. Επιπλέον, τα αχρησιμοποίητα όρια
χρηματοδότησης ανήλθαν σε 34 εκατ. ευρώ. 

6. Τα ταμειακά διαθέσιμα και ισοδύναμα στις
30/9/2024 διαμορφώθηκαν στα 42,3 εκατ. ευρώ και ήταν
μειωμένα σε σχέση με τις 31/12/2024, όταν είχαν διαμορ-
φωθεί στα 103,4 εκατ. ευρώ, κυρίως λόγω του εκτεταμέ-
νου επενδυτικού προγράμματος που υλοποιείται. 

Μεγάλες επενδύσεις και 
ισχυρή επιβατική κίνηση

Ο Όμιλος Attica Group έχει προβεί σε συνολικές επεν-
δυτικές ταμειακές εκροές 145,1 εκατ. ευρώ στο εννεάμη-
νο. Σε αυτές περιλαμβάνονται η προκαταβολή για τη μα-
κροχρόνια ναύλωση με δικαίωμα αγοράς δύο πλοίων τύ-
που Ε-Flexer υπό ναυπήγηση, η απόκτηση του επιβατη-
γού-οχηματαγωγού (Ε/Γ-Ο/Γ) ταχυπλόου πλοίου «High-
speed 3», η άσκηση του σχετικού δικαιώματος εξαγοράς
των επιβατηγών-οχηματαγωγών πλοίων «Κίσσαμος» και
«Κύδων», η αγορά του νέου ξενοδοχειακού συγκροτήμα-

τος στη Νάξο, οι εργασίες ανακαίνισης του ξενοδοχείου
στην Τήνο, τα εκτεταμένα έργα ψηφιοποίησης, καθώς και
οι περιβαλλοντικές αναβαθμίσεις και συντηρήσεις των
πλοίων του ομίλου.

O στόλος του ομίλου με τα εμπορικά σήματα «Superfast
Ferries», «Blue Star Ferries», «Hellenic Seaways» και
«Anek Lines» αριθμεί 43 πλοία, από τα οποία τα 28 είναι
συμβατικά επιβατηγά-οχηματαγωγά πλοία, τα 13 είναι τα-
χύπλοα και 2 πλοία είναι φορτηγά-οχηματαγωγά. Όλα τα
πλοία του ομίλου είναι ιδιόκτητα πλην δύο επιβατηγών-
οχηματαγωγών, τα οποία είναι ναυλωμένα. Κατά το εννεά-
μηνο 2024, τα πλοία του ομίλου πραγματοποίησαν δρομο-
λόγια στην Ελλάδα (Κυκλάδες, Δωδεκάνησα, Κρήτη, ΒΑ
Αιγαίο, Σαρωνικός, Σποράδες) και στη διεθνή γραμμή Ελ-
λάδας - Ιταλίας (Ανκόνα, Μπάρι, Βενετία). Το μεταφορικό
έργο του ομίλου ήταν αυξημένο κατά 12,2%, καθώς δια-
μορφώθηκε σε 6,1 εκατομμύρια επιβάτες, έναντι 5,4 εκα-
τομμυρίων επιβατών, κατά το αντίστοιχο εννεάμηνο του
2023. Επιπλέον, διακινήθηκαν 1,1 εκατομμύριο ΙΧ οχήμα-
τα, έναντι 853.000 ΙΧ το αντίστοιχο χρονικό διάστημα του
2023, ενώ ο αριθμός των φορτηγών που διακινήθηκαν,
έφτασαν τις 407.000 οχήματα έναντι 319.000 οχημάτων το
2023 (αύξηση 27,4%). Τέλος, τα δρομολόγια των πλοίων
για το εννεάμηνο 2024 ανήλθαν σε 14.411 έναντι 13.412 το
εννεάμηνο του 2023 (αύξηση 7,4%). 
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Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Ανθεκτικά μεγέθη 
με μείωση δανεισμού

και επενδύσεις

Ανθεκτικά μεγέθη 
με μείωση δανεισμού

και επενδύσεις

Attica Group

Η εκτίναξη της επιβατικής κίνησης βελτίωσε 
τις οικονομικές καταστάσεις εννεαμήνου 
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Τρ. Πειραιώς: Ορισμός νέου
Chief Audit Executive &
νέου Group Compliance
Office

Νέους ρόλους αναλαμβάνουν στην Τράπε-
ζα Πειραιώς οι γενικοί διευθυντές της Τράπε-
ζας Πειραιώς Παναγιώτης Τσουκάτος, Chief
Audit Executive, και Αργυρή Κασαπάκη,
Group Compliance Officer. Όπως αναφέρεται
σε σχετική ανακοίνωση, κατά τη διάρκεια της
θητείας τους διαδραμάτισαν καθοριστικό ρό-
λο στην εφαρμογή και διατήρηση ενός επαρ-
κούς και αποτελεσματικού συστήματος εσω-
τερικού ελέγχου και κανονιστικής συμμόρ-
φωσης για τον όμιλο. Λαμβάνοντας υπόψη τις
ανωτέρω διοικητικές αλλαγές, το Διοικητικό
Συμβούλιο της Τράπεζας Πειραιώς προέβη
στην από 23/1/2025 συνεδρίασή του: α. στον
ορισμό του Ανδρέα Αναστασίου ως νέου
Chief Audit Executive με ημερομηνία ισχύος
τις 3/2/2025 και β. στον ορισμό του Παναγιώ-
τη Τσουκάτου ως νέου Group Compliance
Officer με ημερομηνία ισχύος τις 17/2/2025.

Πιστοποίηση της Performance
Technologies ως elite partner
της ServiceNow

Η Performance Technologies ανακοινώ-
νει την πιστοποίησή της ως elite partner της
ServiceNow στον τομέα του Consulting &
Implementation και ως elite reseller για την
Ελλάδα και την Κύπρο. Πρόκειται για μια ση-
μαντική διάκριση που καθιστά την Perform-
ance Technologies την πρώτη ελληνική εται-
ρεία που κατακτά το υψηλότερο επίπεδο συ-
νεργασίας με τη ServiceNow, σύμφωνα με
σχετική ανακοίνωση. Η αναγνώριση αυτή αν-
τανακλά τη δέσμευση της Performance στον
σχεδιασμό, την υλοποίηση και την υποστήρι-
ξη επιχειρησιακών ροών εργασίας μέσω της
πλατφόρμας ServiceNow, βοηθώντας μερι-
κούς από τους μεγαλύτερους οργανισμούς
της περιοχής να επιτύχουν τους στόχους τους
στον ψηφιακό μετασχηματισμό. Ο
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Μ
ΙΑΜνημόνιο Συνεργασίας μεταξύ του ΕΒΕΑ και του κινεζι-

κού Συμβουλίου για την Προώθηση του Διεθνούς Εμπορίου
- Τμήμα Σαγκάης (CCPIT - Shanghai) υπέγραψαν ο πρό-
εδρος του ΕΒΕΑ Γιάννης Μπρατάκος και ο πρόεδρος του C-
CPIT Σαγκάης Zhou Minhao, με στόχο η συνέργεια αυτή να
αποτελέσει ένα σημαντικό ορόσημο για την ενίσχυση των
επιχειρηματικών δεσμών μεταξύ Ελλάδας και Κίνας και την
προώθηση νέων αμοιβαία επωφελών ευκαιριών συνεργα-
σίας. Η υπογραφή πραγματοποιήθηκε στο πλαίσιο της εκδή-
λωσης Athens - Shanghai Business Luncheοn, που διοργα-
νώθηκε από το CCPIT Σαγκάης, με τη συμμετοχή υψηλόβαθ-
μων αξιωματούχων και στελεχών φορέων και επιχειρήσεων
από την Ελλάδα και την Κίνα.

Υπογραφή Μνημονίου Συνεργασίας μεταξύ ΕΒΕΑ και CCPIT Σαγκάης

Νέα χρηματοδοτική συμφωνία ύψους
€250 εκατ. με την Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων συνήψε η Εθνική Τράπεζα
(ΕΤΕ) για τη στήριξη πράσινων επενδύσε-
ων από ελληνικές ΜμΕ και επιχειρήσεις
μεσαίας κεφαλαιοποίησης. Η συμφωνία
αυξάνει το συνολικό ποσό που έχει παρα-
σχεθεί μέσω αυτού του προγράμματος
χρηματοδότησης της ΕΤΕπ για επενδύσεις απανθρακοποίησης από
μικρότερες ελληνικές επιχειρήσεις στο ποσό-ορόσημο του 1 δισ.

ευρώ. Η νέα συμφωνία αναμένεται να
δώσει τη δυνατότητα σε εκατοντάδες
ΜμΕ και επιχειρήσεις μεσαίας κεφα-
λαιοποίησης στη χώρα να αποκτήσουν
δάνεια από την ΕΤΕπ με ευνοϊκούς
όρους, όπως μειωμένα επιτόκια, για
επενδύσεις που συμβάλλουν στην αντι-
μετώπιση της κλιματικής αλλαγής. Η

συμφωνία έρχεται ως συνέχεια αντίστοιχων συναλλαγών της ΕΤΕπ
με την ΕΤΕ και την Τράπεζα Πειραιώς από το 2020.

Μ
ε την ισχυρή στήριξη
των μετόχων του ο
Όμιλος Aktor ολο-

κλήρωσε χθες με απόλυτη επι-
τυχία την αναπτυξιακή αύξηση
μετοχικού κεφαλαίου (ΑΜΚ),
ύψους 200 εκατ. ευρώ, η οποία
υπερκαλύφθηκε και θα υπο-
στηρίξει σημαντικές επενδύ-
σεις, ύψους 2 δισ. ευρώ, σε
υφιστάμενους αλλά και και-
νούργιους τομείς δραστηριο-
τήτων που θα φέρουν νέες πη-
γές εσόδων και ένα διαφορο-
ποιημένο χαρτοφυλάκιο.

Μέσα στο 2025 ο όμιλος θα επενδύσει σημαντικά κε-
φάλαια για εξαγορές στο real estate, τις ΑΠΕ, τις κατα-
σκευές και το facility management, έχοντας ως στόχο το
2030 ο κύκλος εργασιών να φτάσει τα 3,240 δισ. ευρώ και
τα κέρδη μετά από φόρους τα 165 εκατ. ευρώ.

Τους επόμενους μήνες αναμένεται να ολοκληρωθεί το
deal με την Prodea (ύψους 582 εκατ. ευρώ), που θα εντά-
ξει στο χαρτοφυλάκιό του σημαντικά ακίνητα σε Ελλάδα
και εξωτερικό, που θα φέρουν νέα έσοδα. Επίσης, προ-

χωρά στην εξαγορά
πολλών έργων ΑΠΕ,
τα οποία θα αυξή-
σουν την ισχύ του
ενεργειακού του
χαρτοφυλακίου κα-
τά 132 MW, ενώ έχει
προγραμματίσει να
προχωρήσει σε πε-
ραιτέρω εξαγορές
351 έργων ΑΠΕ την
επόμενη περίοδο
αλλά και να προ-
ωθήσει επενδύσεις
σε έργα αντλησιοτα-

μίευσης συνολικής ισχύος 1,5 GW τα επόμενα χρόνια.
Παράλληλα, ο Όμιλος Aktor προχωρά στην εξαγορά

ποσοστού 50,1% της εταιρείας Εντελέχεια, η οποία εξειδι-
κεύεται σε ηλεκτρομηχανολογικά έργα για να ενισχύσει
τις κατασκευές, αλλά και ποσοστού 55% στον Όμιλο Oce-
anic Group of Companies, ο οποίος δραστηριοποιείται
στις υπηρεσίες ασφαλείας και διαχείρισης εγκαταστάσε-
ων και θα ενδυναμώσει την προσπάθειά του στο facility
management. 

Υπερκαλύφθηκε 
η ΑΜΚ του Ομίλου Aktor

Εθνική: Νέα χρηματοδοτική συμφωνία ύψους €250 εκατ. με την ΕΤΕπ
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Αναβαθμίζει
βιοκλιματικά το πάρκο
Χαλικάκι ο Δήμος
Ηλιούπολης

Στη βιοκλιματική αναβάθμιση του πάρκου
Χαλικάκι θα προχωρήσει ο Δήμος Ηλιούπο-
λης, καθώς εγκρίθηκε από την Περιφέρεια
Αττικής η ένταξη του συγκεκριμένου έργου,
ύψους 5.100.000 ευρώ. Σύμφωνα με τη μελέ-
τη που συνέταξε η οικεία Υπηρεσία Τεχνικών
Υπηρεσιών, προτείνονται διαμορφώσεις ανά-
πλασης και αποκατάστασης των υφιστάμε-
νων ζημιών, νέες φυτεύσεις και αναβαθμί-
σεις υπαρχόντων, σύγχρονος ηλεκτροφωτι-
σμός, δημιουργία πεζόδρομων και ποδηλα-
τόδρομου, παιδικής χαράς, υπαίθριων παι-
χνιδιών, εγκατάσταση αστικού εξοπλισμού,
κατασκευή αναψυκτηρίου και σύνδεση με
τον περιβάλλοντα αστικό ιστό.

Στο ΣτΕ προσφεύγει 
ο Δήμος ΒΒΒ για 
το Αναπτυξιακό Τέλος

Άμεσα στα αρμόδια ανεξάρτητα όργανα
ελέγχου της νομιμότητας (το Διοικητικό Εφε-
τείο και το Συμβούλιο της Επικρατείας) προ-
σφεύγει η δημοτική αρχή Βάρης-Βούλας-
Βουλιαγμένης κατά της απόρριψης, από την
Αποκεντρωμένη Διοίκηση Αττικής, του Ανα-
πτυξιακού Τέλους, που είχε αποφασίσει κατά
πλειοψηφία το Δημοτικό Συμβούλιο, όπως
δήλωσε ο οικείος δήμαρχος Γρηγόρης Κων-
σταντέλλος. Επιπλέον, ο δήμαρχος δηλώνει
απόλυτα σίγουρος ότι θα δικαιωθεί για ακόμη
μια φορά, όπως «πριν λίγους μήνες, όταν ο
γραμματέας Αποκεντρωμένης Διοίκησης Ατ-
τικής είχε αποπειραθεί και πάλι να ακυρώσει
απόφαση του δήμου μας, για την αναστολή
έκδοσης οικοδομικών αδειών σε όσους έκα-
ναν χρήση των ευνοϊκών διατάξεων του ΝΟΚ
και με αντίστοιχη προσφυγή μας στο Συμβού-
λιο της Επικρατείας είχαμε δικαιωθεί πανη-
γυρικά».

Σύγχρονος πεζόδρομος
2,5 χιλιομέτρων 
στην παραλία 
της Γλυφάδας

Κάθετες διαδρομές για περπάτημα και πο-
δήλατο επιπλέον 2,5 χιλιομέτρων αποκτά το
παραλιακό μέτωπο της Γλυφάδας. Ο δήμαρ-
χος Γλυφάδας Γιώργος Παπανικολάου σε
ανάρτησή του υπενθυμίζει ότι η οριζόντια δια-
δρομή, μήκους περίπου 3,5 χιλιομέτρων κατά
μήκος της ακτογραμμής της Γλυφάδας, έχει
ήδη ολοκληρωθεί και τονίζει πως ο δήμος συ-
νεχίζει τα έργα στην παραλία, κατ’ αρχάς στην
τέταρτη μαρίνα, μετά στο πρώην Καταράλα,
στη συνέχεια στην τρίτη μαρίνα. «Σύντομα θα
τα δείτε όλα αυτά, όπως και την ανάπτυξη
ανοιχτών γηπέδων άθλησης για όλους και χώ-
ρων για παιχνίδι για τα παιδιά», αναφέρει ο
δήμαρχος και καλεί τον κόσμο να απολαύσει
τον νέο και σύγχρονο πεζόδρομο και ποδηλα-
τόδρομο διεθνών προδιαγραφών.

«Δίδυμοι» Δήμοι Φυλής και Βρυξελλών 
στην ενεργειακή αυτονομία

«Δίδυμοι» χαρακτηρίζονται πλέον οι Δήμοι

Βρυξελλών και Φυλής, μετά την ένταξη της

Φυλής στο πρόγραμμα Twin Cities του NetZe-

roCities και τη συνεπαγόμενη ανταλλαγή τε-

χνογνωσίας και καλών πρακτικών στον τομέα

της τοπικής παραγωγής και διαμοιρασμού

ηλεκτρικής ενέργειας μέσω ανανεώσιμων πηγών. Η ένταξη του Δήμου Φυλής στο πρόγραμμα

προσφέρει: Χρηματοδότηση και τεχνική υποστήριξη για έργα ενεργειακής βιωσιμότητας. Ενί-

σχυση της τοπικής οικονομίας, νέες ευκαιρίες για επενδύσεις και θέσεις εργασίας στον τομέα

της καθαρής ενέργειας. Μείωση του ενεργειακού κόστους για δημόσια κτήρια και ευάλωτα νοι-

κοκυριά. Ανθεκτικότητα απέναντι στις κλιματικές προκλήσεις και μείωση των εκπομπών CO₂. Η
δημοτική αρχή Φυλής δεσμεύεται «να αξιοποιήσει πλήρως την ευκαιρία, προωθώντας ένα πιο

βιώσιμο, κοινωνικά δίκαιο και ενεργειακά αποδοτικό μέλλον για όλους τους κατοίκους της».

Σ
την υπογραφή Συμφωνίας
Αδελφοποίησης προχώρη-
σαν ο δήμαρχος Αθηναίων

Χάρης Δούκας και ο δήμαρχος Σαγ-
κάης Zheng Gong, επισφραγίζοντας
την άψογη συνεργασία μεταξύ των
δύο πόλεων. Η συμφωνία υπογρά-
φηκε στο Δημαρχιακό Μέγαρο Αθη-
νών, στο πλαίσιο επίσημης επίσκε-
ψης που πραγματοποιεί ο δήμαρχος
Σαγκάης στην Ελλάδα ως επικεφα-
λής μεγάλης αντιπροσωπείας.

Ο κ. Δούκας στις δηλώσεις του
επισήμανε χαρακτηριστικά: «Τις δύο
πόλεις μας τις συνδέουν η μακραίωνη πολιτιστική παράδοση, οι στενές εμπορικές, οικονομικές
και επιχειρηματικές σχέσεις, που δημιουργούν ένα σταθερό υπόβαθρο για την ανάπτυξη και την
ευημερία των ευρύτερων περιοχών μας. Κοινός μας στόχος είναι η ενδυνάμωση των δεσμών μας».

Από την πλευρά του ο δήμαρχος της Σαγκάης Zheng Gong μίλησε με θερμά λόγια για τη συνερ-
γασία με τον Δήμο Αθηναίων. Μεταξύ άλλων σημείωσε: «Έχοντας σαν νέα αφετηρία την αδελφο-
ποίηση τώρα των δύο πόλεών μας, είμαστε πρόθυμοι να επιτύχουμε ακόμα υψηλότερο επίπεδο
αμοιβαίου οφέλους και win-win αποτελέσματα».

Υπενθυμίζεται ότι οι σχέσεις Αθήνας και Σαγκάης είναι άριστες και έχουν ήδη υπογραφεί τέσσε-
ρα Μνημόνια Συνεργασίας, κατά τα έτη 2009, 2011, 2013 και 2017. 

Με στήριξη τουδημάρχου
δικαιώθηκαν 31 εργαζόμενοι
στον Άγιο Δημήτριο

Για μεγάλη νίκη κάνει λόγο το Σωματείο Ερ-
γαζομένων του Δήμου Αγίου Δημητρίου ανα-
φορικά με τη δικαστική απόφαση που επιτρέ-
πει σε 31 εργαζόμενους να παραμείνουν στην
εργασία τους έως τις 10 Δεκεμβρίου 2025. Σε
ανακοίνωσή του το σωματείο εξαίρει την αμέ-
ριστη συμπαράσταση του δημάρχου Στέλιου
Μαμαλάκη για τη δικαίωση των 31 εργαζομέ-
νων του δήμου και προσθέτει πως η συμβολή
του αντιδημάρχου Κώστα Κυριακάκη υπήρξε
καθοριστική στη θετική έκβαση της υπόθεσης
καθώς και των νομικών συμπαραστατών δή-
μου και εργαζομένων.

Οδηγός διαχείρισης
ογκωδών απορριμμάτων 
στον Δήμο Λυκόβρυσης-
Πεύκης

Ο Δήμος Λυκόβρυσης-Πεύκης, με στόχο τη
διατήρηση της καθαριότητας, την προστασία
του περιβάλλοντος και τη βελτίωση της καθη-
μερινότητας των δημοτών, καλεί όλους τους
πολίτες να ακολουθήσουν τη σωστή διαδικα-
σία για την απόρριψη ογκωδών απορριμμάτων
και προϊόντων κηπευτικών εργασιών.

Σε σχετικό οδηγό που εξέδωσε ο δήμος
αναφέρονται τρία απλά βήματα (δείγμα πολιτι-
σμού) για την απόρριψη ογκωδών απορριμμά-
των: «Πού και πότε απορρίπτω, Πώς και τι
απορρίπτω, Πόσο πληρώνω».

«Ψήνεται» παράταση 
ρύθμισης οφειλών 
Δεν τα «καταφέρνουν», όπως όλα δείχνουν, για να ρυθ-
μίσουν τις οφειλές τους προς τους δήμους και τα νομικά
τους πρόσωπα οι οφειλέτες μέχρι τις 31 Ιανουαρίου που
εκπνέει η προθεσμία. Τα συνολικά χρέη υπολογίζονται
σε 3,6 δισ. ευρώ και τα αιτήματα ρύθμισης «στοιβάζον-
ται» στα γκισέ των δημοτικών υπηρεσιών, ενώ η διαχεί-
ριση των υποθέσεων δυσχεραίνεται από την έλλειψη βα-
σικών υποδομών σε πολλούς δήμους της χώρας. 
Προς τούτο, οι δήμαρχοι πιέζουν να δοθεί μια ακόμη πα-
ράταση, διάρκειας έξι μηνών, με επιχείρημα πως θα δώ-
σει μεγαλύτερη ευχέρεια ρύθμισης στους οφειλέτες και
ταυτόχρονα χρόνο στους δήμους να οργανώσουν καλύ-
τερα τις υπηρεσίες τους.

Άναψαν τα αίματα στο Περιστέρι 
Έντονες αντιδράσεις και βαθιά απο-

γοήτευση έχει προκαλέσει στους κατοί-
κους του Περιστερίου η απόφαση του
ΑΣΔΑ (Αναπτυξιακός Σύνδεσμος Δυτι-
κής Αθήνας) για απένταξη από το ΕΣΠΑ
του έργου «Αντιπλημμυρική προστασία
της περιοχής Τσαλαβούτα του Δήμου
Περιστερίου», συνολικού προϋπολογι-
σμού 1.550.000 ευρώ.

Η δημοτική αντιπολίτευση καταγγέλ-
λει άμεσα τη διοίκηση του Ανδρέα Παχατουρίδη ότι πέντε χρόνια αδιαφορούσε κι έλεγε ψέματα για
το έργο. Προσθέτει, δε, πως ο ΑΣΔΑ (πρόεδρος του οποίου ήταν ο κ. Παχατουρίδης) ματαίωσε το
έργο, το οποίο εκκρεμούσε από το 2019, λόγω αδυναμίας του Δήμου Περιστερίου να ανταποκριθεί
στο πρόγραμμα κατασκευής για το οποίο είχε δεσμευτεί.

Η Λαϊκή Συσπείρωση Περιστερίου επισημαίνεται με νόημα: «Το ψέμα έχει κοντά ποδάρια. Επω-
μίζονται τεράστιες ευθύνες εκείνοι που αδιαφορούν συστηματικά για τη λήψη μέτρων προστασίας
από τις εντεινόμενες φυσικές καταστροφές που ήδη έχουν προκαλέσει πολλούς θανάτους και
αφανισμό του φυσικού περιβάλλοντος. Πολύ περισσότερο είναι πολιτικά υπόλογοι όσοι παραπλα-
νούν τον λαό με ψέματα».

Αδελφές πόλεις Αθήνα και Σαγκάη 
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Η
ΑΒ Βασιλόπουλος διακρίθηκε,

για μια ακόμα φορά, ως «Κο-

ρυφαίος Εργοδότης» στην Ελ-

λάδα για το 2025. Η συγκεκριμένη διά-

κριση απονέμεται από το Top Employ-

ers Institute. Σημειώνεται ότι χάρη στις

βέλτιστες πρακτικές και τις σύγχρονες

μεθοδολογίες που εφαρμόζει καθημε-

ρινά η ΑΒ Βασιλόπουλος στο σύνολο

της λειτουργίας της σημείωσε 11% αύ-

ξηση στη βαθμολογία της, στο πλαίσιο

του θεσμού Top Employer, σε σχέση με

το προηγούμενο έτος. Επίσης, η εται-

ρεία επενδύει στην κατάρτιση των αν-

θρώπων της, αφιερώνοντας πάνω από

363.000 ώρες στην εκπαίδευση. Πα-

ράλληλα, η ΑΒ Βασιλόπουλος διατηρεί

τη δέσμευσή της για εσωτερική ανέλι-

ξη, καλύπτοντας το 85% των νέων θέσε-

ων από εργαζομένους της, εσωτερικά.

Η Μαρία-Ελένη Αραμπατζή, VP Hu-

man Resources της ΑΒ Βασιλόπουλος,

σημείωσε μεταξύ άλλων: «Στην ΑΒ Βα-

σιλόπουλος, οι άνθρωποί μας είναι ο

πυρήνας της επιτυχίας μας. Στόχος μας

είναι να προσφέρουμε σε όλους τους

συναδέλφους τα μέσα για να αξιοποι-

ήσουν τις δυνατότητές τους, να εκφρά-

σουν το ταλέντο, τις ιδέες και τις γνώ-

σεις τους. Είμαστε ιδιαίτερα χαρούμε-

νοι που η ΑΒ Βασιλόπουλος συνεχίζει

να αποτελεί έναν από τους καλύτερους

εργοδότες στην Ελλάδα, εφαρμόζοντας

πρακτικές που στοχεύουν στην ανά-

πτυξη των ανθρώπων της και την ενί-

σχυση της συνολικής προόδου της». 

Εξαιρετικό περιβάλλον εργασίας αναδείχτηκε η ΔΕΗ
Ανανεώσιμες, για τέταρτη συνεχή χρονιά, αποκτώντας
και φέτος την πιστοποίηση Great Place to Work στην Ελ-
λάδα. Η συγκεκριμένη διάκριση αποδίδεται μετά τη διε-
ξαγωγή έρευνας από τον οργανισμό Great Place to Work
Hellas. Ο διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες
Κωνσταντίνος Μαύρος τόνισε: «Η τέταρτη διαδοχική πι-
στοποίηση ως Great Place to Work είναι ιδιαίτερα τιμητι-
κή για την εταιρεία μας. Από τη μία, ενισχύει ακόμη πε-
ρισσότερο το αίσθημα υπερηφάνειας και ευθύνης για

τους στόχους που έχουμε κατακτήσει και από την άλλη,
μας ωθεί να γινόμαστε διαρκώς καλύτεροι, να εξελισσό-
μαστε και να στηρίζουμε τους ανθρώπους μας». Η ΔΕΗ
Ανανεώσιμες είναι 100% θυγατρική εταιρεία του Ομίλου
ΔΕΗ και δραστηριοποιείται πρωτοποριακά, τόσο σε εθνι-
κό όσο και σε ευρωπαϊκό επίπεδο, στην αιολική και ηλια-
κή ενέργεια από τη δεκαετία του ’80.

Για 4η συνεχή χρονιά 
η ΔΕΗ Ανανεώσιμες 
Great Place to Work 

� Νέες καινοτόμους παροχές για εταιρικούς πελάτες της εισάγει η
ΔΕΗ, ενισχύοντας τη βιωσιμότητα και την ακρίβεια στην παρακο-

λούθηση και διαχείριση της κατανάλωσης ενέργειας, προσφέροντας:
(i) Διαχείριση εγγυήσεων προέλευσης (Guarantees of Origin - GOs):
Πλήρη διαφάνεια στην αναφορά και διαχείριση των εγγυήσεων προ-
έλευσης, με τη δυνατότητα να παρακολουθούν οι μεγάλοι εταιρικοί
πελάτες πού και πότε παράγεται η ενέργεια που καταναλώνουν, ακόμα
και σε ωριαίο επίπεδο. (ii) Βιώσιμη επιχειρηματικότητα: Οι εταιρικοί
πελάτες μπορούν να αποκτήσουν ακριβή αναφορά των εκπομπών 
Scope 2, διευκολύνοντας τη συμμόρφωση με τις περιβαλλοντικές και
κανονιστικές απαιτήσεις τους και ενισχύοντας τις προσπάθειές τους
για μείωση του ανθρακικού αποτυπώματος και την επίτευξη των στό-
χων net-zero.

� Μία θέση μεταξύ των 500 κορυ-
φαίων επιχειρήσεων του κό-

σμου που ξεχώρισαν για τις επιδό-
σεις τους στον τομέα της βιώσιμης
ανάπτυξης εξασφάλισε η Eurobank,
μέσω της συμμετοχής της στη διε-
θνή λίστα «World’s Best Companies
in Sustainable Growth 2025» του περιοδικού «Time». Η τράπεζα κατάφε-
ρε να συγκεντρώσει την υψηλότερη βαθμολογία μεταξύ των τριών, συνο-
λικά, ελληνικών επιχειρήσεων που συμπεριλήφθηκαν στη συγκεκριμένη
λίστα, επιβεβαιώνοντας, όπως επισημαίνεται σε σχετική ανακοίνωση, την
ηγετική της θέση, αλλά και τη δέσμευσή της στη διαρκή υιοθέτηση των
βέλτιστων βιώσιμων επιχειρηματικών πρακτικών. Η λίστα «World’s Best
Companies in Sustainable Growth 2025» βασίστηκε σε μια νέα μεθοδο-
λογία, βάσει της οποίας εντοπίστηκαν και αναδείχτηκαν επιχειρήσεις από
όλο τον κόσμο που επιδεικνύουν, ταυτόχρονα, εξαιρετικές οικονομικές
και περιβαλλοντικές επιδόσεις.

� Η Telekom, στον όμιλο της οποίας μέλος είναι η Cosmote, είναι για
άλλη μια φορά «μία από τις πιο επιτυχημένες και πολύτιμες μάρκες

παγκοσμίως», σύμφωνα με τη μελέτη «Brand Finance Global 500». Ει-
δικότερα, βρίσκεται στην ενδέκατη θέση στον κόσμο, αποτελώντας τη
μοναδική, όπως επισημαίνεται, ευρωπαϊκή εταιρεία στο top 20 της
παγκόσμιας κατάταξης, που περιλαμβάνει μεταξύ άλλων τις Apple, Mi-
crosoft, Google και Amazon, ενώ παραμένει το κορυφαίο brand στην
Ευρώπη. Όσον αφορά τον κλάδο των τηλεπικοινωνιών, η Telekom πα-
ραμένει το πολυτιμότερο brand στον κόσμο, ξεπερνώντας τις Verizon
και AT&T. Σύμφωνα με τη μελέτη, η τρέχουσα αξία του brand Telekom
είναι η υψηλότερη στην 30ετή ιστορία της εταιρείας και ανέρχεται στα
85,3 δισ. δολάρια. Σε σύγκριση με την προηγούμενη χρονιά, η αξία του
αυξήθηκε κατά 16,4%, μια αύξηση-ρεκόρ 12 δισ. δολαρίων. 

Mικρά - μικρά

Spec 140.000 ευρώ από 
τη ΔΥΠΑ για υλοποίηση 
ενημερωτικής καμπάνιας

H Δημόσια
Υπηρεσία Απα-
σχόλησης (ΔΥ-
ΠΑ) προκηρύσ-
σει ανοιχτό ηλε-
κτρονικό δημό-
σιο διαγωνισμό

για την ανάδειξη αναδόχου που θα αναλάβει την παρο-
χή υπηρεσιών σχετικά με την «Ενημερωτική καμπάνια
σε κάθε πόλη για τις επόμενες έξι Ημέρες Καριέρας»,
με κριτήριο ανάθεσης την πλέον συμφέρουσα από οι-
κονομική άποψη προσφορά. Η εκτιμώμενη αξία της
σύμβασης ανέρχεται στο ποσό των 142.600 ευρώ συμ-
περιλαμβανομένου του ΦΠΑ. Ημερομηνία λήξης της
ηλεκτρονικής υποβολής των προσφορών ορίζεται η
7η/2/2025.

Νέα υπηρεσία Cosmote
5G WiFi: Γρήγορο Ίντερνετ
σε κάθε γωνιά της Ελλάδας

Μια νέα υπηρεσία που φέρνει γρήγορο σταθερό Ίντερνετ σε
κάθε σπίτι, παντού σε όλη την Ελλάδα, με τη δύναμη του δι-
κτύου Cosmote 5G, προσφέρει η Cosmote. Πρόκειται για μια
εναλλακτική λύση σε παραδοσιακές σταθερές συνδέσεις 
(DSL), αλλά και σε δορυφορικές συνδέσεις, που χρησιμοποιεί
ασύρματη σύνδεση για να παρέχει γρήγορο Ίντερνετ σε σπίτια
και επιχειρήσεις. Η νέα υπηρεσία Cosmote 5G WiFi αξιοποιεί
την τεχνολογία Fixed Wireless Access (FWA). 

Το Κέντρο Ημερήσιας Φροντίδας
Ηλικιωμένων (ΚΗΦΗ) Ανατολικής
Θεσσαλονίκης, που δημιουργήθηκε με
δωρεά της εταιρείας Παπαστράτος, εγ-
καινίασε στις 22 Ιανουαρίου ο δήμαρ-
χος Θεσσαλονίκης Στέλιος Αγγελού-
δης, παρουσία του προέδρου και διευ-
θύνοντος συμβούλου της Παπαστρά-
τος Γιώργου Μαργώνη. Η νέα κοινωνι-
κή δομή έρχεται να υποστηρίξει αν-
θρώπους τρίτης ηλικίας και τις οικογέ-

νειές τους. Η Παπαστράτος ανέλαβε εξ
ολοκλήρου τις εργασίες διαμόρφωσης
του χώρου με βάση τις ισχύουσες προ-

διαγραφές προσβασιμότητας, καθώς
και την προμήθεια του απαραίτητου
εξοπλισμού για την παροχή υπηρεσιών
ημερήσιας και νοσηλευτικής φροντί-
δας, ατομικής υγιεινής και δημιουργι-
κής απασχόλησης. Η εταιρεία ανέλαβε,
επίσης, την αναβάθμιση του εξοπλι-
σμού αντίστοιχης μονάδας στη δυτική
πλευρά της πόλης και την κάλυψη των
αναγκών αναλωσίμων των δύο δομών
για ένα έτος.

Top Employer 2025: Κορυφαίος εργοδότης η ΑΒ Βασιλόπουλος, αυξάνοντας 11% τη βαθμολογία της

Εγκαινιάστηκε το ΚΗΦΗ Ανατ. Θεσσαλονίκης με δωρεά της Παπαστράτος 
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Τα σενάρια περί «αρπαγής» της Νατα-
λίας Γερμανού από άλλα κανάλια

έχουν επανέλθει δυναμικά και όχι άδικα,
αφού στο παρελθόν πολλοί
βρέθηκαν πολύ κοντά στο
να την «κλέψουν». Σύμ-
φωνα με τις πληροφο-
ρίες μας, ωστόσο, μια
άτυπη συμφωνία που
υπάρχει ανάμεσα στα με-
γάλα κανάλια φαίνεται ότι
αφήνει τον πρώτο λόγο στον Alpha. Όπως
μαθαίνουμε, οι σταθμοί έχουν συμφωνή-
σει πως, όταν ένας παρουσιαστής βρίσκε-
ται στο «συν 1» του συμβολαίου του, δεν
κάνουν καμία κίνηση «αρπαγής» προσώ-
που, παρά μόνο αν το κανάλι δεν εκδηλώ-
σει την επιθυμία της συνέχισης της συνερ-
γασίας τους. Κάτι τέτοιο δεν υπάρχει έν-
δειξη ότι συμβαίνει στην περίπτωση της
Ναταλίας Γερμανού και του Alpha και
εκτός απροόπτου, οι δύο πλευρές αναμέ-
νεται να συναντηθούν μέσα στο επόμενο
διάστημα, προκειμένου να επεκτείνουν τη
συνεργασία τους για ακόμα έναν χρόνο.

� Εισιτήριο και για την επόμενη
σεζόν παίρνει ο Γιώργος Θα-

ναηλάκης, καθώς το «Deal» που έκα-
νε με τον Alpha αποδείχτηκε άκρως
επιτυχημένο. Το δημοφιλές τηλεπαι-
χνίδι επέστρεψε φέτος με νέο πα-
ρουσιαστή και η επιτυχία του στους
πίνακες τηλεθέασης της Nielsen εί-
ναι δεδομένη, αφού κάποιες μέρες
ξεπερνά και το 20%. Για αυτό τον λό-
γο, λοιπόν, ξεκινά από τώρα και μέχρι
τα τέλη Μαρτίου νέο casting παικτών
στην Αθήνα και στη συνέχεια και
στην υπόλοιπη Ελλάδα. Οι παίκτες
που θα λάβουν μέρος στο παιχνίδι θα
είναι οι πρωταγωνιστές των επεισο-
δίων που θα δούμε την επόμενη τη-
λεοπτική σεζόν.

� Σε τροχιά επιστροφής φαίνεται πως
βρίσκεται η Όλγα Τρέμη, καθώς βρί-

σκεται σε προχωρημένες συζητήσεις με
το Attica TV. Η γνωστή δημοσιογράφος θα
εμφανίζεται στο κεντρικό
δελτίο του σταθμού μία
φορά την εβδομάδα για
να κάνει το δικό της
σχόλιο. Επίσης, η Όλγα
Τρέμη θα εμφανίζεται
και δύο φορές την εβδο-
μάδα στην εκπομπή «Χωρίς
Μακιγιάζ». Η επιστροφή της στην οθόνη,
σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, αναμέ-
νεται να γίνει μέσα στον Φεβρουάριο.

Όλοι οι παρουσιαστές του Mega πρόκειται
τους επόμενους μήνες να καθίσουν στο τραπέζι
των συζητήσεων με τους ανθρώπους του σταθ-
μού, καθώς τα περισσότερα συμβόλαια
οδεύουν προς την ολοκλήρωσή τους το ερχό-
μενο καλοκαίρι.

Η Φαίη Σκορδά μοιάζει να είναι η πιο εύκολη
περίπτωση, καθώς εκτός απροόπτου βαδίζει
ολοταχώς προς την ενεργοποίηση του «συν 1»
του συμβολαίου της. Βέβαια, ενδιαφέρον στη

συγκεκριμένη εκπομπή θα έχει να δούμε τι θα
γίνει με τους υπόλοιπους συνεργάτες, όπως,
για παράδειγμα, με τον Δημήτρη Ουγγαρέζο, ο
οποίος θα συζητήσει με το κανάλι τα πάντα από
την αρχή. Με τα σενάρια για αλλαγή τυπολογίας
της μεσημεριανής ζώνης του Mega να πυκνώ-
νουν, η Δανάη Μπάρκα θα πρέπει να συζητήσει
αρκετά πράγματα με τον σταθμό, προκειμένου
να ανανεώσουν τη συνεργασία τους για την
επόμενη χρονιά. Το ίδιο θα κάνουν και οι πα-

ρουσιαστές της μεσημεριανής ζώνης του Σαβ-
βατοκύριακου, Κώστας Τσουρός και Νατάσα
Γιάμαλη, οι οποίοι δέχονται φέτος υψηλές πιέ-
σεις από τον ανταγωνισμό.

Το συμβόλαιο της Σίσσυς Χρηστίδου λήγει
επίσης το καλοκαίρι, όπως και των συνεργατών
της. Η ίδια αναμένεται να μπει σε συζητήσεις με
το Mega, όμως οι πληροφορίες μας λένε πως οι
επιδόσεις της εκπομπής δεν προκαλούν ανη-
συχία για το μέλλον της.

«Νίκος Μουτσινάς Βραδιάτικα», μια εκπομπή που
συζητήθηκε για πολλούς λάθος λόγους πριν καν βγει
στον αέρα, συνεχίζει να απασχολεί το τηλεοπτικό ρε-
πορτάζ, καθώς όλα όσα συμβαίνουν στο παρασκήνιο
αλλά και στο προσκήνιο είναι έντονα και δημιουργούν
διαρκώς νέα δεδομένα.

Η αιφνίδια παραίτηση της αρχισυντάκτριας Αγγελι-
κής Γιαννακοπούλου το βράδυ της Δευτέρας ήταν η κο-
ρύφωση μιας σειράς γεγονότων που από τον περασμέ-
νο Σεπτέμβριο, όταν ξεκίνησε η προετοιμασία, μέχρι
τώρα έχουν δημιουργήσει ένα εκρηκτικό κλίμα. Φαίνε-
ται πως η κριτική για το περιεχόμενο της εκπομπής, σε
συνδυασμό με τα άπειρα τεχνικά ζητήματα που δεν
επέτρεψαν να εφαρμοστεί η αρχική σκαλέτα που είχε
στο μυαλό του ο Νίκος Μουτσινάς, λειτούργησε κατα-
λυτικά για τη ρήξη που δημιουργήθηκε ανάμεσα στους δύο συνεργάτες μετά
την επιστροφή του παρουσιαστή από τις πολυήμερες διακοπές του. Σύμφωνα
με τις πληροφορίες μας, το 2025 βρήκε τους εργαζόμενους της εκπομπής σε

μια αναμονή ακόμα και για το ενδεχόμενο αλλαγής
εταιρείας παραγωγής, κάτι που φυσικά δεν έγινε ποτέ.
Παράλληλα, η προσπάθεια της Αγγελικής Γιαννακο-
πούλου να επικοινωνήσει με τον Νίκο Μουτσινά το
διάστημα που έλειπε στο εξωτερικό, ώστε να προχω-
ρήσουν σε κάποιες βελτιωτικές κινήσεις περιεχομέ-
νου, έπεσε στο κενό. Η συνάντηση που είχε ο Νίκος
Μουτσινάς με τους συνεργάτες της εκπομπής του την
περασμένη Δευτέρα λέγεται ότι συνοδεύτηκε από αρ-
κετές στιγμές έντασης. Έτσι, το βράδυ της ίδιας μέρας
η Αγγελική Γιαννακοπούλου ενημέρωσε τους αρμόδι-
ους διευθυντές του Alpha πως αποχωρεί από το πρό-
τζεκτ. Επίσημα δεν έχει αλλάξει η ημερομηνία της
πρεμιέρας, στις 30 Ιανουαρίου. Θεωρείται, ωστόσο,
πρακτικά αδύνατο με τις παρούσες συνθήκες να κατα-

φέρει η εκπομπή να βγει στον αέρα εκείνη τη μέρα. Εξάλλου, σιγοψιθυρίζεται
ότι μπορεί πλέον και ο ίδιος ο Νίκος Μουτσινάς να μην επιθυμεί μια τέτοια επι-
στροφή. Όλα τα σενάρια παραμένουν ανοιχτά…

Σε αρχικό στάδιο συζητήσεων βρίσκονται οι
παρουσιαστές της ψυχαγωγίας του ΣΚΑΪ σχε-
τικά με το τηλεοπτικό τους μέλλον και τη συ-
νεργασία τους με τον σταθμό. Χρήστος Φε-
ρεντίνος, Μάρκος Σεφερλής, Γιώργος Λια-
νός, Γιώργος Καπουτζίδης και Κατερίνα Κα-
ραβάτου βρίσκονται σε αναμονή, η οποία σε κά-
ποιες περιπτώσεις αναμένεται να κρατήσει για
αρκετό διάστημα ακόμα.

Ο Χρήστος Φερεντίνος πραγματοποίησε
ραντεβού με τους ανθρώπους του ΣΚΑΪ πριν
από μερικές μέρες. Ο παρουσιαστής είχε
υπογράψει συμβόλαιο για τρία χρόνια με τον
σταθμό. Οι συζητήσεις μεταξύ των δύο πλευρών
κινούνται γύρω από το ενδεχόμενο να αναλάβει ένα νέο
τηλεπαιχνίδι ή μια εκπομπή talk show.

Ο Μάρκος Σεφερλής, από την άλλη, συναντήθηκε με
τη διοίκηση του ΣΚΑΪ πριν από μία εβδομάδα και ενώ το
συμβόλαιό του ολοκληρώνεται το ερχόμενο καλοκαίρι. 

Ο σταθμός θέλει να κρατήσει πάση θυσία τις θεατρικές πα-
ραστάσεις του ηθοποιού και συζητά μαζί του για μια νέα εκπομπή σα-

τιρικού περιεχομένου. Ο Γιώργος Λιανός έχει
πραγματοποιήσει μια συνάντηση με τον
ΣΚΑΪ, όπου του τονίστηκε ότι επιθυμούν να
συνεχιστεί η συνεργασία. Το συμβόλαιο του
παρουσιαστή, όμως, είναι με την Acun Me-

dya και από αυτό θα κριθεί το μέλλον της συ-
νεργασίας τους. 

Ο ίδιος έχει εκφράσει την επιθυμία να στα-
ματήσει τα μακρινά ταξίδια και κάπως έτσι
αυξάνονται οι πιθανότητες να τον δούμε τε-
λικά στην παρουσίαση του «The Floor».

Το «The Voice» είναι το πρότζεκτ που θέλει
οπωσδήποτε ο ΣΚΑΪ να κρατήσει στη φαρέτρα

του και στην παρουσίαση αυτού θα συνεχίσει,
εκτός απροόπτου, ο Γιώργος Καπουτζίδης.

Όσο για την Κατερίνα Καραβάτου, αν προκύψει επι-
στροφή πρότζεκτ όπως το «Power of Love» ή το «My

Style Rocks» θα το αναλάβει η ίδια, δηλαδή, ο σταθμός δεν
θα αναζητήσει άλλο πρόσωπο. Ωστόσο, όπως μαθαίνουμε,

το πλατό του «My Style Rocks» ξεστήνεται, κάτι που σημαίνει τέ-
λος οριστικό.

Στον αέρα ο Νίκος Μουτσινάς - Το χρονικό της ρήξης

Τα πρόσωπα του Mega που θα μπουν σε συζητήσεις

Τι συμβαίνει με τους παρουσιαστές ψυχαγωγίας του ΣΚΑΪ;
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Μίμης Δομάζος: 1942 - 2025

Ο «στρατηγός» των ρεκόρ,
η πορτοκαλάδα που

τον... πήγε στο «τριφύλλι»
και το απωθημένο του

Θ
λίψη και πανελλήνια συγκίνηση σκόρπισε ο θάνατος
του Μίμη Δομάζου. Του «στρατηγού» του ελληνικού
ποδοσφαίρου. Από τις 22 Ιανουαρίου ο 83χρονος

παλαίμαχος ποδοσφαιριστής έδωσε τη μάχη του στο νοσο-
κομείο «Ερυθρός Σταυρός», όμως δεν τα κατάφερε και λύγι-
σε χθες στις 10.20 το πρωί, σύμφωνα με το ιατρικό ανακοινω-
θέν, βυθίζοντας στο πένθος την οικογένειά του, την οικογέ-

νεια του Παναθηναϊκού αλλά και του ελληνικού
ποδοσφαίρου.

Ο άνθρωπος που από τις αλάνες των Αμπελο-
κήπων έφτασε έως το Γουέμπλεϊ και τον τελικό
του Κυπέλλου Πρωταθλητριών, δεν ονομάστηκε
τυχαία «στρατηγός» από φίλους κι αντιπάλους.
Δυνατός, παθιασμένος, οξυδερκής, εκτελεστής,
ο Μίμης Δομάζος τα είχε όλα. Όσοι τον έχουν δει
να παίζει λένε χαρακτηριστικά πως «Δομάζος
δεν ξαναβγαίνει». Είναι χαρακτηριστικό πως

ακόμη και φίλοι του Ολυμπιακού αλλά και άλλων ομάδων δεν
έλεγαν «Δομάζος» αλλά «στρατηγός».

Από τα γεννοφάσκια του στη Λεωφόρο
Γεννημένος στις 22 Ιανουαρίου 1942, ο Μίμης Δομάζος

ήταν... καταδικασμένος να παίξει ποδόσφαιρο, συγκεκριμένα
στον Παναθηναϊκό. Γεννήθηκε στο «Έλενα», δίπλα δηλαδή
από το γήπεδο της Λεωφόρου, και μεγαλώνοντας έπαιζε στις
αλάνες δίπλα από αυτό. Το ποδόσφαιρο ήταν όλη η ζωή του
και δεν υπήρχε περίπτωση να μην παίξει. Θα έκανε τα πάντα
για να παίξει, όπως και εντέλει… τα έκανε. Κρυφά από τη μη-
τέρα του και δηλώνοντας ψεύτικη ηλικία γιατί ήταν μόλις 13
ετών, θα βγάλει το πρώτο δελτίο στην Άμυνα Αμπελοκήπων.

Στα 15 του ο Σβέτισλαβ Γκλίσοβιτς εισηγείται
να τον πάρει στον Παναθηναϊκό. Η μεταγραφή
κλείνει… αστραπιαία, με την Άμυνα Αμπελο-
κήπων να παίρνει ως αντάλλαγμα ένα… σετ
εμφανίσεις για την ομάδα και τον Μίμη Δομάζο
μια πορτοκαλάδα. Αυτή η πορτοκαλάδα έφερε
στον Παναθηναϊκό τον άνθρωπο που θα έγρα-
φε χρυσές σελίδες ιστορίας για το «τριφύλλι»
και θα κατέγραφε μια σειρά από ρεκόρ αξεπέ-
ραστα έως σήμερα. Θα γινόταν το ένα και μονα-
δικό «10άρι» των «πρασίνων», αν και αρχικά
αγωνίστηκε με το «7» και σε θέση έξω δεξιά,
μέχρι ο τότε προπονητής του, ο Αντώνης Μη-
γιάκης, να τον τοποθετήσει στη θέση του επιτε-
λικού μέσου και να γίνει έκτοτε ο μοναδικός
«στρατηγός» του Παναθηναϊκού και του ελλη-
νικού ποδοσφαίρου.

Δάσκαλος στη μάνα του: «Να τον κάνεις λούστρο»
Ο ίδιος έχει πει σε συνέντευξή του πως «αν δεν έπαιζα

μπάλα, θα γινόμουν τορναδόρος. Πήγαινα στη Σεβαστοπού-
λειο. Τεχνική σχολή, δίπλα από το γήπεδο, δίπλα από το Γυ-
μνάσιο. Αλλά ζούσα μόνο για το ποδόσφαιρο. Στο σχολείο πο-
τέ δεν διάβαζα. “Να τον κάνεις λούστρο”, έλεγε ο διευθυντής
στη μάνα μου». Το ποδόσφαιρο όμως, που υπηρέτησε πιστά
και καλύτερα από τον καθένα στη χώρα μας, ήταν η μεγάλη
του αγάπη. «Το έβλεπα αλλιώς το ποδόσφαιρο. Το αγαπούσα
τόσο. Για μένα είναι ο έρωτας, η αγάπη και η ζωή μαζί. Αυτά
τα δύο έχω. Την οικογένειά μου και το ποδόσφαιρο», έλεγε ο
Μίμης Δομάζος.

Η ποδοσφαιρική του καριέρα, μοναδική. O Μίμης Δομάζος
κατέχει το ρεκόρ του παίκτη με τις περισσότερες εμφανίσεις
στην πρώτη κατηγορία έχοντας καταγράψει 536 αγώνες με-
ταξύ 1959 και 1980.

Τις 502 από αυτές τις συμμετοχές τις κατέγραψε με τον Πα-
ναθηναϊκό (134 τέρματα), ενώ έκανε και δύο σεζόν στην ΑΕΚ
με 34 ματς και 5 τέρματα. Ο «στρατηγός», σε μια εποχή που
δεν ήταν τόσοι πολλοί και οι αγώνες των Εθνικών ομάδων,
κατέγραψε 50 παρουσίες με τη γαλανόλευκη.

Αυτό ίσως ήταν και ένα από τα απωθημένα του. Ότι δεν
έφτασε σε μια μεγάλη διάκριση με την Εθνική ομάδα, όπως

θα μπορούσε. Ο αποκλεισμός του από την Εθνική ομάδα στα
προκριματικά του Μουντιάλ στο ματς με τη Ρουμανία λόγω
μιας παρεξήγησης με τον Νταν Γεωργιάδη θα στερήσει από
την Εθνική ομάδα τον Δομάζο και την ευκαιρία να προκριθεί
στο Μουντιάλ του 1970. «Αν πηγαίναμε, πολλά παιδιά από
εμάς θα είχαμε πάρει μεταγραφή για το εξωτερικό», ισχυρι-
ζόταν ο ίδιος.

«Στο Γουέμπλεϊ  δεν χάσαμε τίποτα»
Η μεγαλύτερη στιγμή του ήταν ο τελικός του Γουέμπλεϊ.

Ο Μίμης Δομάζος οδήγησε ως αρχηγός τον Παναθηναϊκό
στον τελικό του Κυπέλλου Πρωταθλητριών το 1971 απέναν-
τι στον Άγιαξ. Το παιδί που τη δεκαετία του ’50 κλοτσούσε
αυτοσχέδιες μπάλες στις αλάνες των Αμπελοκήπων ήταν ο
αρχηγός τής μιας εκ των δύο φιναλίστ στον τελικό που γι-
νόταν στον «ναό του ποδοσφαίρου στο Λονδίνο». Αν υπάρ-
χει καλύτερη ιστορία από αυτή, ίσως θα ήταν η ίδια, αλλά
με τον Παναθηναϊκό να κατακτά το τρόπαιο. Ο Δομάζος
πάντως δεν ένιωθε ότι έχασε σε εκείνο τον τελικό. Το αντί-
θετο!

«Δεν χάσαμε τίποτα σε εκείνο το ματς. Κερδίσαμε πολ-
λά. Μας έμαθε όλος ο κόσμος. Έμαθε όλος ο κόσμος το ελ-

ληνικό ποδόσφαιρο. Τον Παναθηναϊκό και
τι χρώμα φανέλα φοράει», έλεγε ο Μίμης
Δομάζος, ο οποίος έπειτα από αρκετά
χρόνια, ως παλαίμαχος πια, πήρε… άτυπη
ρεβάνς στο Άμστερνταμ βάζοντας γκολ
στους παλαίμαχους του Άγιαξ.

Γιατί αυτός ήταν ο «στρατηγός». Ακόμη
και τώρα αν έμπαινε σε γήπεδο και έβλεπε
μπροστά του μπάλα, θα ήταν αδύνατο να
μην την κλοτσήσει. Όπως θα ήταν και αδύ-
νατο να του την πάρει κανείς. Αυτό το πά-
θος και η θέληση για το ποδόσφαιρο και τη
νίκη, μαζί με τα υπόλοιπα μοναδικά χαρα-
κτηριστικά του και το ταλέντο του, ήταν
που του χάρισαν και τα 10 πρωταθλήματα,
(9 με τον Παναθηναϊκό και 1 με την ΑΕΚ),
τα 3 Κύπελλα και το Βαλκανικό του 1977. 

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

«Αν δεν έπαιζα μπάλα, θα γινόμουν 
τορναδόρος», είχε πει κάποτε - Ευτυχώς 

δεν τον κέρδισε ο τόρνος κι έτσι 
έγινε ίσως ο κορυφαίος 

παίκτης του ελληνικού ποδοσφαίρου
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Θ
Μίμης Δομάζος ήταν ένας πραγμα-
τικός σταρ του ποδοσφαίρου και ο
μεγάλος έρωτας, που κατέληξε σε

γάμο τον Μάιο του 1967, με τον «θηλυκό Κα-
ζαντζίδη», τη Βίκυ Μοσχολιού, αποτέλεσε
ένα από τα μεγαλύτερα κοσμικά γεγονότα
όχι μόνο της εποχής αλλά διαχρονικά για τη
χώρα. Υπολογίζεται ότι στη Μητρόπολη Αθη-
νών βρέθηκαν πάνω από 10.000 άνθρωποι -
άλλοι μιλούν και για 30.000- που ήθελαν να
δουν τον «στρατηγό» των γηπέδων γαμπρό
και τη μεγάλη σταρ του πάλκου νύφη! Οι
μπομπονιέρες του γάμου είχαν πάνω τους
κεντημένο το τριφύλλι του Παναθηναϊκού
και ένα κλειδί του σολ, συμβολίζοντας τη
σύνδεση του ζευγαριού με τον αθλητισμό και
τη μουσική. Το ζευγάρι μάλιστα αναγκάστη-
κε να πληρώσει για τις φθορές που προκλή-
θηκαν στον περιβάλλοντα χώρο του ναού λό-
γω του πλήθους που συγκεντρώθηκε.

Ο γιος που χάθηκε και 
το πρόβλημα της Βίκυς

Από τον γάμο του με τη Βίκυ Μοσχολιού, που
έληξε ξαφνικά το 1978 και επίσης αποτέλεσε
αντικείμενο συζήτησης, ο Μίμης Δομάζος απέ-
κτησε δύο κόρες, τη Ράνια και την Ευαγγελία.
Το ζευγάρι απέκτησε και έναν γιο που γεννήθη-
κε πρόωρα το 1973, αλλά δεν μπόρεσε να κρα-
τηθεί στη ζωή. Ο θυελλώδης έρωτας του άσου
της μπάλας και της σταρ του πάλκου έληξε
άδοξα αλλά χωρίς μίση και πάθη.

Η αείμνηστη Μοσχολιού είχε πει χαρακτη-
ριστικά το 2002 πως «δεν είχαμε προβλήμα-
τα. Το μόνο μου πρόβλημα ήταν το δικό μου...
Δηλαδή ότι τον αγαπούσα πολύ τον άντρα
μου, ήταν η πρώτη μου αγάπη και δεν τον χαι-
ρόμουν. Μια βδομάδα με τον Παναθηναϊκό
στο ξενοδοχείο, μετά άλλη μια βδομάδα με
την Εθνική στο ξενοδοχείο, δεν προλάβαινα
να τον δω...».

Αργότερα ο Μίμης Δομάζος, που δεν ήθε-
λε να σχολιάζει το παρελθόν, παντρεύτηκε
την Ηώ Θεοδώρου, με την οποία απέκτησε
άλλη μία κόρη, τη δημοσιογράφο Πόπη Δο-
μάζου. «Δεν θέλω να γυρίζω στο παρελθόν,
έχω άλλη οικογένεια πλέον», είχε πει χαρα-
κτηριστικά σε μια από τις τελευταίες του συ-
νεντεύξεις.

Το «αντίο» από τα παιδιά του
Οι δύο μεγάλες κόρες του έγραψαν ένα

συγκινητικό μήνυμα στα social media μετά
τον θάνατό του: «Έφυγες γρήγορα από κοντά
μας. Ήσουν τόσο γρήγορος και ανυπόμονος
όπως και μέσα στα γήπεδα, όπως έλεγες ότι
η ζωή σου ήταν το ποδόσφαιρο. Μόνο που
εμείς σε θέλαμε και άλλο κοντά μας. Δεν πει-
ράζει. Καλό δρόμο εκεί ψηλά και καλή αντά-
μωση με τη μαμά. Αντίο, αγαπημένε μας
μπαμπά».

Η είδηση του θανάτου του Μίμη Δομάζου,

όπως ήταν φυσικό, έφερε πένθος σε όλη την
οικογένεια του Παναθηναϊκού. ΠΑΕ, ΚΑΕ και
Ερασιτέχνης εξέδωσαν συλλυπητήριες ανα-
κοινώσεις, ενώ ξεχωριστή δήλωση έκανε
και ο πρόεδρος της ΠΑΕ Παναθηναϊκός Γιάν-
νης Αλαφούζος. Αντίστοιχα ήταν και τα μη-
νύματα από την Ελληνική Ολυμπιακή Επι-
τροπή, την ΕΠΟ, τη Super League αλλά και
άλλες ομάδες.

Ράγισε καρδιέςο Αντωνιάδης
Τα μηνύματα όμως που ράγισαν καρδιές

ήταν αυτά των παλιών συμπαικτών του. Του
alter ego του Αντώνη Αντωνιάδη, του Βασί-
λη Κωνσταντίνου, του Τότη Φυλακούρη και
όλης εκείνης της σπουδαίας γενιάς του Πα-
ναθηναϊκού. «Είμαι συγκλονισμένος από
τον θάνατο του στενού μου φίλου σχεδόν
έξι δεκαετιών, του μυθικού αθλητή και

σπουδαίου ανθρώπου Μίμη Δομάζου»,
αναφέρει μεταξύ άλλων ο Αντώνης Αντω-
νιάδης. «Αντίο, μοναδικέ μου φίλε», ήταν η
φράση με την οποία έκλεισε το μήνυμά του
ο «Ψηλός»…

Μηνύματα από Μητσοτάκη, 
Ανδρουλάκη

Συλλυπητήριο μήνυμα έστειλε και ο πρω-
θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, αναφέ-
ροντας μεταξύ άλλων ότι «η εμβέλειά του ξε-
πέρασε τις οπαδικές περιχαρακώσεις τιμών-
τας τις φανέλες με το τριφύλλι και το εθνόση-
μο. Ενώ και μετά τη θητεία του στα γήπεδα
παρέμεινε σε αυτά, εμπνέοντας νεαρούς
αθλητές. Ο Μίμης Δομάζος υπήρξε σύμβολο
της ευφυΐας, της αγωνιστικότητας και του
ήθους στο ποδόσφαιρο. Και έτσι θα μείνει για
πάντα».

Ανάλογο μήνυμα και από τον αρχηγό της
αξιωματικής αντιπολίτευσης Νίκο Ανδρου-
λάκη: «Ήταν ο μόνος “στρατηγός” που τα γα-
λόνια τα απένειμε ο ίδιος ο λαός, οι Έλληνες
φίλαθλοι. Ο Μίμης Δομάζος δεν είναι πια μα-
ζί μας. Ο θρυλικός αρχηγός του Παναθηναϊ-
κού που τίμησε τη φανέλα με το εθνόσημο
ανήκει από σήμερα στο πάνθεον των μεγά-
λων του ελληνικού ποδοσφαίρου».

Λαϊκό προσκύνημα
στη Μητρόπολη

Χιλιάδες είναι και τα μηνύματα απλών φι-
λάθλων, όλων των ομάδων και όλων των ηλι-
κιών, ενώ κοσμοσυρροή αναμένεται τη Δευ-
τέρα, καθώς η σορός του Μίμη Δομάζου θα
τεθεί σε λαϊκό προσκύνημα στη Μητρόπολη
Αθηνών από τις 9 το πρωί. Η κηδεία θα γίνει
την ίδια μέρα στις 15.00, στο Α’ Νεκροταφείο
Αθηνών. 

Ο έρωτας με τη Μοσχολιού,
οι δύο γάμοι και οι τρεις κόρες

Η πανελλήνια συγκίνηση, τα συλλυπητήρια
και το τελευταίο «παρουσιάστε» 

στον «στρατηγό» που θα γίνει τη Δευτέρα
στις 15.00 στο Α’ Νεκροταφείο Αθηνών
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Τέλος στην αγωνία χιλιάδων ιδιοκτητών ή υποψήφιων αγοραστών ηλε-
κτρικών αυτοκινήτων αναμένεται να βάλει σύντομα το υπουργείο Υποδο-
μών και Μεταφορών, καθώς η ηλεκτρονική πλατφόρμα θα ξεκινήσει και
πάλι να δέχεται αιτήσεις για την επιδότηση αγοράς ηλεκτρικών αυτοκινή-
των, δίκυκλων, microcars αλλά και ηλεκτρικών ποδηλάτων.

Συγκεκριμένα και σύμφωνα με πληροφορίες της «Political», εντός των
επόμενων εβδομάδων το πρόγραμμα επιδότησης αγοράς ηλεκτρικών οχη-

μάτων θα ενισχυθεί με περίπου 20 εκατ. ευρώ, τα οποία αρκούν για να κα-
λύψουν πάνω από 3.000 ιδιοκτήτες ηλεκτρικών αυτοκινήτων.

Μάλιστα η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών
επιδιώκει να αντλήσει επιπλέον ποσά από το λεγόμενο «εμπόριο ρύπων»
αλλά και από το περιβαλλοντικό τέλος, ώστε το πρόγραμμα να συνεχίσει την
απρόσκοπτη λειτουργία του έως και τα τέλη Απριλίου, οπότε και λήγει το
«Κινούμαι Ηλεκτρικά 3».

Πόσα χρήματα έρχονται στο «Κινούμαι Ηλεκτρικά 3»;

Π
ροχωρημένο σχεδιαστικά, άνετο στον δρό-
μο, με ευρύχωρο εσωτερικό και πραγματικά
μεγάλη αυτονομία, το νέο αμιγώς ηλεκτρικό

EV3 της Kia έρχεται να ταράξει τα νερά στην κατηγο-
ρία του ρίχνοντας το γάντι στους ανταγωνιστές.

Το Kia EV3 αποτελεί μια αμιγώς ηλεκτρική πρότα-
ση της κορεατικής μάρκας στην κατηγορία των Β
SUV αυτοκινήτων, το οποίο η ίδια η εταιρεία χαρα-
κτηρίζει ως «μικρό SUV Hatchback», και αναμένεται
να αντιπαρατεθεί με γνωστά μοντέλα άλλων αυτοκι-
νητοβιομηχανιών.

Βέβαια η τιμή διάθεσης από 28.990 ευρώ του νέου
Kia EV3 (συμπεριλαμβανομένης και της κρατικής
επιδότησης από το πρόγραμμα «Κινούμαι Ηλεκτρι-
κά 3») σίγουρα θα προβληματίσει έντονα τον αντα-
γωνισμό…

Ο Ανδρέας Χριστοφορίδης, γενικός διευθυντής
Εισαγωγικών Εταιρειών Αυτοκινήτων του Ομίλου
Βασιλάκη, κατά τη διάρκεια της παρουσίασης του
Kia EV3, στην οποία παρευρέθηκε και η «Political»,
τόνισε μεταξύ άλλων: «Εισήλθαμε σε μια περίοδο
έντονων αλλαγών, καθώς το διάστημα 2025-2030 οι
αυτοκινητοβιομηχανίες θα πρέπει να πετύχουν τους
στόχους των χαμηλών εκπομπών CO2 που έχει θέ-
σει η ΕΕ. Η μείωση των μέσων εκπομπών CO2 σί-
γουρα φέρνει ανακατωσούρα στο επιχειρηματικό
κομμάτι. Θα είναι πραγματικά μια δύσκολη εποχή,
αλλά όσο περνά ο καιρός τα πράγματα θα βελτιώνον-
ται. Η Kia διευρύνει την γκάμα των ηλεκτρικών της
αυτοκινήτων και με το EV3 εισβάλλει στα χαμηλά οι-
κονομικά στρώματα της ελληνικής αγοράς».

Ένα μικρό EV9
Το νέο Kia EV3 αποτελεί ένα αμιγώς ηλεκτρικό

μοντέλο που βασίζεται στη πλατφόρμα Electric-Glob-
al Modular Platform (E-GMP) της Kia, η οποία παρα-
πέμπει ευθέως στον μεγαλύτερο αδελφό, το EV9!

Μάλιστα οι Κορεάτες σχεδιαστές κατάφεραν με
έναν μοναδικό τρόπο να δημιουργήσουν ένα αυτοκί-
νητο που μοιάζει πολύ μεγαλύτερο από ό,τι είναι
πραγματικά (μήκος 4,3 μέτρα) με την τοποθέτηση
των μεγάλων τροχών στα άκρα αλλά και το μεγάλο
μεταξόνιο (2,68 μέτρα).

Στο εμπρόσθιο μέρος με τους κάθετους στενούς
προβολείς και τα φώτα ημέρας (τεχνολογίας LED),
οι «διογκωμένοι» θόλοι των φτερών που φιλοξενούν
τους μεγάλους τροχούς των 19 ιντσών, αλλά και το
εξίσου εντυπωσιακό πίσω τμήμα με τα κάθετα φα-
νάρια (επίσης τεχνολογίας LED) διαμορφώνουν ένα
σύνολο που σε κερδίζει άμεσα.

Φουτουριστικός σχεδιασμός
Στην καμπίνα επιβατών του EV3 κυριαρχεί ο φου-

τουριστικός σχεδιασμός. Τρεις οθόνες διαδοχικά
τοποθετημένες, εκ των οποίων η μια 12,3 ιντσών σε
ρόλο πίνακα οργάνων, η δεύτερη 5,3 ιντσών για τον
έλεγχο του κλιματισμού και η τρίτη 12,3 ιντσών για το
σύστημα πολυμέσων καλύπτουν σχεδόν το μισό
ταμπλό δίνοντας έναν τόνο υψηλής τεχνολογίας!

Οι άνετοι χώροι για όλους αποτελούν ένα ακόμα
πλεονέκτημα του EV3, το οποίο μπορεί να φιλοξενή-
σει εύκολα έως 5 άτομα. Την ευρυχωρία ενισχύει και
το μεγάλο πορτ μπαγκάζ των 460 λίτρων, ενώ κάτω
από το εμπρόσθιο καπό υπάρχουν επιπλέον 25 λίτρα
αποθηκευτικού χώρου.

204 ίπποι
Την κίνηση του Kia EV3 έχει αναλάβει ένας ηλε-

κτροκινητήρας απόδοσης 204 ίππων και 283Nm ρο-

πής, ο οποίος προσδίδει εξαιρετικές επιδόσεις στο

ηλεκτρικό μοντέλο.

Η Standard έκδοση του μοντέλου διαθέτει μπατα-

ρία 58,3 kWh με αυτονομία κίνησης 435 χιλιομέτρων

(WLTP), ενώ στη Long Range version η μπαταρία των

81,4 kWh εκτοξεύει την εμβέλεια κίνησης στα 605 χι-

λιόμετρα. Η φόρτιση σε ταχυφορτιστή από το 10% στο

80% μπορεί να επιτευχθεί σε μόλις 31 λεπτά.

Ευέλικτο και οικονομικό
Το αμιγώς ηλεκτρικό Kia EV3 απέδειξε από τα

πρώτα κιόλας μέτρα ότι διαθέτει μια εξαιρετική ποι-

ότητα κύλισης, η οποία απορρέει από την κορυφαία

ανεξάρτητη ανάρτηση σε κάθε τροχό όπως επίσης

και από την πολύ καλή ηχομόνωση.

Την ίδια στιγμή, το αυτοκίνητο στα χέρια ενός συν-

τηρητικού οδηγού θα κινηθεί για πολλά χιλιόμετρα

(πάνω από 550 χλμ.) με μία μόλις φόρτιση χωρίς βέ-

βαια να υστερεί σε επιτάχυνση όταν το θέλει ο οδη-

γός του. Παρά τους μεγάλους τροχούς των 19 ιντσών

και το 50άρι προφίλ των ελαστικών που φορούσε η

μεγάλη έκδοση Long Range με κορυφαίο επίπεδο

εξοπλισμού GT-Line που οδηγήσαμε, η απόσβεση

των αναρτήσεων εξασφαλίζει κορυφαία άνεση ακό-

μα και όταν το αυτοκίνητο περνούσε πάνω από σα-

μαράκια. 

Υπό πίεση η μαλακή ρύθμιση των αναρτήσεων και

το αυξημένο ύψος αναπόφευκτα επιφέρουν την

ανάπτυξη κλίσεων στις στροφές, παρ’ όλα αυτά το

στιβαρό πλαίσιο και το ακριβές τιμόνι επιτρέπουν

στον οδηγό να επιμείνει ακολουθώντας δίχως πρό-

βλημα έναν γρήγορο ρυθμό.

Οδηγούμε στην Ελλάδα το νέο 
Kia EV3 με τους 204 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής



Στην 11η θέση η Ελλάδα
Οι νίκες του Ολυμπιακού και του ΠΑΟΚ, επί

των Πόρτο (1-0) και Σλάβια Πράγας (2-0) αντί-
στοιχα, πρόσφεραν σημαντικούς βαθμούς στο
ελληνικό ποδόσφαιρο και το ανέβασαν στην 11η
θέση στην κατάταξη που διατηρεί η UEFA. Θέση,
στην οποία η Ελλάδα ήταν για τελευταία φορά
πριν από 14 χρόνια.

Ξανά στην 
Τούμπα ο Πέλκας

Με τίτλο «The Joker is back!», η ΠΑΕ ΠΑΟΚ
ανακοίνωσε και επίσημα την απόκτηση του Δη-
μήτρη Πέλκα, με ελεύθερη μεταγραφή από την
Μπασακσεχίρ. Ο 31χρονος διεθνής ποδοσφαιρι-
στής υπέγραψε συμβόλαιο συνεργασίας για 2,5
χρόνια και μετά από 4,5 χρόνια γυρίζει στην
Τούμπα, όπου από το 2012 έως το 2020 είχε 125
παρουσίες και 21 γκολ. 

Σίνερ και Ζβέρεφ 
για τον τίτλο

Υπόθεση… ενός σετ αποδείχτηκε για τον Για-
νίκ Σίνερ ο ημιτελικός του Australian Open με
αντίπαλο τον Αμερικανό Μπεν Σέλτον. Ο Ιταλός
τενίστας, κάτοχος του τίτλου στη Μελβούρνη και
επικεφαλής της παγκόσμιας κατάταξης, πήρε
την πρόκριση στον αυριανό τελικό, όπου θα τεθεί
αντιμέτωπος με τον Γερμανό Αλεξάντερ Ζβέρεφ.

Ανανέωση 
για Νάγκελσμαν

Η ποδοσφαιρική ομοσπονδία της Γερμανίας
στηρίζει απόλυτα τον Γιούλιαν Νάγκελσμαν, πι-
στεύει στη δουλειά του στην εθνική ομάδα και
αποφάσισε να επεκτείνει για δύο ακόμη χρόνια
το συμβόλαιό της με τον 37χρονο κόουτς, έως το
Euro του 2028. Ο Νάγκελσμαν ανέλαβε τη «μάν-
σαφτ» τον Σεπτέμβριο του 2023, παίρνοντας τη
θέση του Χάνσι Φλικ. 

Επιστρέφει ο Όρτα
Άλλη μια μεταγραφή ετοιμάζεται να ολοκληρώ-

σει ο Ολυμπιακός, που περιμένει ακόμα και σήμε-

ρα στην Ελλάδα τον Αντρέ Όρτα. Ο Πορτογάλος μέ-

σος, που και πέρσι έπαιξε στους «ερυθρόλευκους»

και συνέβαλε τα μέγιστα για να κατακτηθεί το Con-

ference League, αναμένεται να πιάσει ξανά λιμάνι

και σύντομα να τεθεί στη διάθεση του Χοσέ Λουίς

Μεντιλίμπαρ. 
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Ν
τέρμπι «αιωνίων» στο «Γεώργιος Κα-
ραϊσκάκης» αύριο, στη σκιά της απώ-
λειας του μεγάλου «στρατηγού» Μίμη

Δομάζου. Ολυμπιακός και Παναθηναϊκός συγ-
κρούονται σε ένα ματς που θα κρίνει πολλά για
την πορεία του πρωταθλήματος.

Ο πρωτοπόρος Ολυμπιακός πηγαίνει στη
«μάχη» με τον Παναθηναϊκό έχοντας πανηγυ-
ρίσει μια σπουδαία νίκη επί της Πόρτο, μέσα
στην Πορτογαλία, την ίδια ώρα που ο Παναθη-
ναϊκός του Ρούι Βιτόρια δείχνει μια ομάδα που
έχει γίνει συμπαγής, ξέρει να παίρνει αποτελέ-
σματα και προφανώς στο Φάληρο θα διεκδική-
σει τη νίκη.

Από σημαντική ευρωπαϊκή νίκη προέρχεται και ο ΠΑΟΚ
που επικράτησε 2-0 της Σλάβια Πράγας για το Europa
League και έχει σοβαρές ελπίδες για πρόκριση στην επό-

μενη φάση. Οι Θεσσαλονικείς θα αντιμετωπίσουν στην
Τούμπα αύριο τον Λεβαδειακό, ενώ σήμερα η ΑΕΚ θα
υποδεχτεί στη Νέα Φιλαδέλφεια τον επικίνδυνο Παναιτω-
λικό.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Τα βλέμματα στο Φάληρο

Συνάντηση 
γιγάντων…

Δύο σπουδαία «δεκάρια» του παγκόσμιου ποδοσφαίρου θα ανταμώσουν 
ξανά εκεί ψηλά. Είχαν βρεθεί αντίπαλοι και στα γήπεδα, Δομάζος 
και Πελέ, και είχαν χτίσει μια σχέση αλληλοεκτίμησης. 
Όταν το «μαύρο διαμάντι» ερχόταν στην Ελλάδα, πάντα συναντούσε τον «στρατηγό». 

Το πρόγραμμα της 20ής αγωνιστικής

ΗΜ/ΝΊΑ ΩΡΑ ΑΓΩΝΑΣ

24/1 ..............20.00............................................Βόλος - Ατρόμητος

25/1 ..............17.00 .....................Asteras Aktor - Athens Kallithea

25/1 ..............17.00 ........................................ΟΦΗ - Πανσερραϊκός

25/1 ..............20.00..........................................ΑΕΚ - Παναιτωλικός

26/1 ..............17.00..............................................ΠΑΣ Λαμία - Άρης

26/1 ..............19.30 ........................................ΠΑΟΚ - Λεβαδειακός

26/1 ..............20.30 ...........................Ολυμπιακός - Παναθηναϊκός
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5 «Τα μεγάλα Συλλαλητήρια 
για τη Μακεδονία 2018-2019»

Π
λήθος κόσμου κατέκλυσε την αί-
θουσα του περιπτέρου «Αιμίλιος
Ριάδης» της ΔΕΘ στην επίσημη

παρουσίαση του βιβλίου-ντοκουμέντο «Τα
μεγάλα συλλαλητήρια για τη Μακεδονία»
(εκδόσεις Ubaria) του έγκριτου δημοσιο-
γράφου Στέργιου Καλόγηρου, την περα-
σμένη Τρίτη. 

Μια επταετία μετά τις πανεθνικές διαμαρ-
τυρίες που πέρασαν στην Ιστορία και στις
οποίες πήραν μέρος εξέχουσες προσωπικό-
τητες της δημόσιας ζωής με προεξάρχοντα
τον αείμνηστο Μίκη Θεοδωράκη, ο μιντιακός
επιχειρηματίας φέρνει στο φως άγνωστα γε-
γονότα και πλούσιο παρασκήνιο. Στις σελί-
δες της συγκλονιστικής έκδοσης αναδει-
κνύονται με αμεσότητα η μυστική διπλωμα-
τία της ταραχώδους περιόδου πριν από την
υπογραφή της Συμφωνίας των Πρεσπών, η
διοργάνωση των μαζικών συλλαλητηρίων
για τη Μακεδονία και όλοι όσοι εργάστηκαν
για την περιφρούρησή τους, οι κινήσεις αντι-
περισπασμού από τις δυνάμεις που επιθυ-
μούσαν διακαώς την υπογραφή της συμφω-
νίας, άγνωστες πτυχές και πρωταγωνιστές
της περιόδου.

Όπως χαρακτηριστικά τόνισαν και οι δη-
μοσιογράφοι Χριστίνα Τσόρμπα και Αντώνης
Μυλωνάκης, το βιβλίο είναι ένα μοναδικό
στο είδος του ιστορικό ντοκουμέντο που φι-
λοξενεί τις εμπειρίες του Στέργιου Καλόγη-
ρου που υπήρξε πρωτεργάτης της διοργά-
νωσης των μεγάλων συλλαλητηρίων, αλλά
ταυτόχρονα είναι και αποτέλεσμα πολύχρο-
νης ερευνητικής δημοσιογραφίας.

Υπογραφή της Συμφωνίας Πρεσπών-
Παραβάσεις των Σκοπίων

«Είναι κοινό μυστικό ότι ένα μέρος του
πολιτικού μας συστήματος ελέγχεται και ότι
υπάρχουν κόμματα μίας χρήσης. Κόμματα
που διαλύθηκαν μετά την υπογραφή της
Συμφωνίας των Πρεσπών. Η διάλυση του
κράτους των Σκοπίων είναι θέμα χρόνου.
Εμείς σε αυτό το διάστημα τι κάνουμε; Υπάρ-
χουν χιλιάδες βλαχόφωνοι με ελληνική συ-
νείδηση στα Σκόπια και ήμουν ο πρώτος που
ανέδειξα αυτό το θέμα. Πρέπει η χώρα μας
να αναγνωρίσει αυτή τη μειονότητα στα Σκό-
πια. Πρέπει όλοι να συνειδητοποιήσουμε ότι
ο πατριωτισμός, ο αγώνας για την πατρίδα
δεν είναι προνόμιο ούτε της Δεξιάς ούτε της

Αριστεράς. Αυτός ο αγώνας συνεχίζεται»,
τόνισε μεταξύ άλλων ο δημοσιογράφος και
συγγραφέας Στέργιος Καλόγηρος.

Στην εκδήλωση με διοργανωτές τη Βερ-
γίνα Τηλεόραση και τη Βεργίνα Κύπρου πα-
ρέστησαν εκπρόσωποι της Μητρόπολης
Θεσσαλονίκης και της Μητρόπολης Καλα-
μαριάς, μεταφέροντας τους χαιρετισμούς
του Παναγιώτατου Μητροπολίτη Θεσσαλο-
νίκης Φιλόθεου και του Σεβασμιώτατου
Μητροπολίτη Νέας Κρήνης και Καλαμα-
ριάς Ιουστίνου.

Για το βιβλίο μίλησαν ο Λάζαρος Κυρίζο-
γλου, πρόεδρος ΚΕΔΕ, δήμαρχος Αμπελο-
κήπων-Μενεμένης, ο οποίος τόνισε ότι η
ΚΕΔΕ ήταν από την αρχή στον αγώνα κατά
της Συμφωνίας των Πρεσπών: «Αυτή η
συμφωνία υπογράφτηκε τότε βιαστικά χω-
ρίς καμία ενημέρωση και είναι επιζήμια για
τη χώρα και τον λαό μας. Η μοναδική τηλεό-
ραση που κάλυψε και μετέδωσε τα συλλα-
λητήρια, το μοναδικό κανάλι που στάθηκε
στο ύψος των περιστάσεων ήταν η Βεργίνα
Τηλεόραση».

Παίρνοντας τον λόγο ο Ιγνάτιος Καϊτεζί-
δης, πρόεδρος ΠΕΔΚΜ, δήμαρχος Πυλαί-

ας-Χορτιάτη, δήλωσε πως το βιβλίο του δη-
μοσιογράφου Στέργιου Καλόγηρου αποκα-
λύπτει άγνωστα γεγονότα εκείνης της πε-
ριόδου και είναι ένα ντοκουμέντο για τη
σύγχρονη ιστορία της Ελλάδας, ενώ ο στρα-
τηγός εα Λάζαρος Καμπουρίδης αναφέρ-
θηκε στην ιστορία και τον πολιτισμό της Ελ-
λάδας, αλλά και στους τρόπους με τους
οποίους πολλοί προσπαθούν να καπηλευ-
τούν αυτή την πολύτιμη κληρονομιά.

Κώστας Γκιουλέκας: «Οι γείτονες
δεν τιμούν την υπογραφή τους»

Την εκδήλωση χαιρέτισαν -μεταξύ άλ-
λων- ο υφυπουργός Εσωτερικών, αρμόδιος
για θέματα Μακεδονίας-Θράκης Κώστας
Γκιουλέκας, ο οποίος χαρακτήρισε επιζή-
μια τη Συμφωνία των Πρεσπών, υποστηρί-
ζοντας ότι οι γείτονες δεν τιμούν ούτε τη δι-
κή τους υπογραφή. «Τα ανοιχτά εθνικά θέ-
ματα όταν δεν κλείνουν προς όφελος της
Ιστορίας είναι προτιμότερο να μένουν ανοι-
χτά», τόνισε ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης
Στέλιος Αγγελούδης, συμπληρώνοντας ότι
«το βιβλίο του Στέργιου Καλόγηρου μας
βοηθά να αναλογιστούμε την Ιστορία».

Την παρουσίαση χαιρέτισε η περιφερει-
άρχης Κεντρικής Μακεδονίας Αθηνά Αη-
δονά, ενώ μνήμες από τους αγώνες και τη
συμμετοχή στα συλλαλητήρια ανέδειξαν ο
πρώτος πρόεδρος της Πανελλήνιας Ομο-
σπονδίας Πολιτιστικών Συλλόγων Μακε-
δόνων (Παμμακεδονική Ένωση Ελλάδος)
και δήμαρχος Σιντικής Γιώργος Τάτσιος, ο
Μιχαήλ Πατσίκας, ένας από τους πρωτερ-
γάτες των συλλαλητηρίων, και ο Γιάννης
Αμπατζόγλου, πρόεδρος της Επιτροπής
Ελληνισμού.

Στην επιτυχημένη παρουσίαση παρευ-
ρέθηκαν ο εκπρόσωπος του γραφείου του
πρωθυπουργού στη Θεσσαλονίκη Γιάννης
Παπαγεωργίου, ο πρώην υφυπουργός
Μακεδονίας-Θράκης και βουλευτής ΝΔ
Κοζάνης Ευστάθιος Κωνσταντινίδης, ο
βουλευτής ΝΔ Β’ Θεσσαλονίκης Θεόδω-
ρος Καράογλου, ο ανεξάρτητος βουλευτής
Μιχάλης Χουρδάκης, η πρώην αντιπερι-
φερειάρχης Βούλα Πατουλίδου, δήμαρ-
χοι, ακαδημαϊκοί, πανεπιστημιακοί, διε-
θνολόγοι, δικηγόροι καθώς και ο επίτιμος
πρόξενος του Λουξεμβούργου Ιωάννης
Βεργίνης. 

Επτά ακριβώς χρόνια από το μεγάλο συλλαλητήριο 
για τη Μακεδονία στη Θεσσαλονίκη (21/1/2018) 
ο έγκριτος δημοσιογράφος Στέργιος Καλόγηρος 

σύστησε σε πολυπληθές κοινό 
τη συγκλονιστική έκδοση (21/1/2025)

ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ ΒΙΒΛΙΟΥ

Ο Στέργιος Καλόγηρος 
στο βήμα Ο υφυπουργός 

Μακεδονίας-Θράκης 
Κώστας Γκιουλέκας

Ο δήμαρχος 
Θεσσαλονίκης 

Στέλιος Αγγελούδης
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«Aρκάντια»:
Πρεμιέρα 

με λαμπερές 
εμφανίσεις

Σ
ινεφίλ, δημοσιογράφοι και εκπρόσωποι
της κινηματογραφικής βιομηχανίας πα-
ρευρέθηκαν στην κεντρική αίθουσα της

Στέγης του Ιδρύματος Ωνάση, στην αθηναϊκή
πρεμιέρα της πολυαναμενόμενης ταινίας «Αρ-
κάντια» του Γιώργου Ζώη.
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Γιώργος Ζώης, Χριστίνα Χειλά - Φαμέλη Κωνσταντίνα, Αγγελική και Φιλοποίμην Παπούλιας

Έμιλυ Κολιανδρή, Όλγα ΜιχαλοπούλουΓιάννης Καλφακάκος, Ντορέττα Παπαδημητρίου Γιώργος Παπαγεωργίου, Δανάη Μιχαλάκη

Γιώργος Καραμίχος Δανάη Σκιάδη, Νικόλας Παπαδάκης Μαριέλλα Σαββίδου

Σάντυ Χατζηιωάννου Δήμητρα Σιγάλα Έλενα Μαυρίδου
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Ε
να συναρπαστικό ταξίδι στον κόσμο του

θεάτρου, όπου η αρχαία ελληνική τρα-

γωδία συναντά την ιαπωνική παράδο-

ση, πραγματοποιήθηκε στην ημερίδα του Ευ-

ρωπαϊκού Πολιτιστικού Κέντρο Δελφών και της

Δραματικής Σχολής του Ωδείου Αθηνών.

Η
κοπή της πρωτοχρονιάτικης πίτας

στο Θέατρο Ήβη για τον θίασο και

τους συντελεστές της παράστασης

«Μπα-Μπαμπά» ανέδειξε τυχερό της χρονιάς

τον Θοδωρή Αθερίδη.

Διασταυρώσεις
πολιτισμών

Το φλουρί 
στον Αθερίδη
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Φωτεινή και Θοδωρής Αθερίδης, Κατερίνα Παναγιωτάκη Αθηνά Μουστάκα, Πάρις Θωμόπουλος

Κλήμης Εμπέογλου, Αναστάσης Ροϊλός, Ανδρέας ΓκόφαςΙωάννα Κόλλια, Κωνσταντίνος Αρβανιτάκης Παναγιώτης Ροϊλός, Ko Shiratori

Άννα Κουτσαφτίκη,
Γιάννης Κακλέας,
Ελίνα Λαζαρίδου,

Θοδωρής Αθερίδης

Φωτογραφίες: Studio Panoulis

Παναγιώτης 
και Αναστάσης 

Ροϊλός

Κώστας Μαγκλάρας, Θέμης Καραμουρατίδης, 
Στεφανία Σωτηροπούλου



Dr. Χρήστος Πανόπουλος, Παθολόγος - Ογκολόγος 
Dr. Τιμόθεος Σακελλαρίδης, Χειρουργός, MSc 

Dr. Γεώργιος Σάρλης, Χειρουργός - Γυναικολόγος 
Dr. Νικόλαος Παπουλίδης, Ορθοπαιδικός Χειρουργός, 

MSc Dr. Αλέξανδρος Παπασταύρου, 
Πλαστικός Χειρουργός

ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ 
ΑΜΑΡΟΥΣΙΟΥ

Hμερίδα  
για την υγεία  

με καλό σκοπό
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  
ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Μια ξεχωριστή ημερίδα με θέμα 
«Υγεία & Ευεξία» πραγματοποιήθη-
κε στο δημαρχείο Αμαρουσίου, με 

τη συμμετοχή πλήθους κόσμου. 
Η διοργάνωση ήταν μια πρωτοβουλία της 
δημοσιογράφου και προέδρου της εταιρείας 
Υγεία Support Advisors, Ιωάννας Λάκα, με 
σκοπό την ευαισθητοποίηση του κοινού σε 
ζητήματα υγείας και ευεξίας. 
Η Ιωάννα Λάκα, με πολυετή εμπειρία στον 
χώρο, συνεχίζει να προωθεί το όραμά της 
για μια κοινωνία όπου η υγεία βρίσκεται στο 
επίκεντρο. Η ίδια προσπαθεί να συνδυάζει 
την αξιόπιστη πληροφόρηση με τη συνεργα-
σία κορυφαίων επιστημόνων στον τομέα της 
υγείας, ώστε να προσφέρει στους πολίτες 
τις απαραίτητες γνώσεις προς βελτίωση της 
ποιότητας της ζωής τους. 
Η εταιρεία, που έχει ως στόχο τη συνεχή εκ-
παίδευση και ενημέρωση του κοινού, παρα-
μένει αφοσιωμένη στο κοινωνικό της έργο, 
εξακολουθώντας να είναι αρωγός της υγείας 
και της ευεξίας, πάντα με οδηγό την υπευθυ-
νότητα και την αξιοπιστία. Με επίκεντρο την 
υπεύθυνη παροχή γνώσης, η Υγεία Support 
Advisors διοργανώνει τακτικά εκδηλώσεις, 
ημερίδες και εκπαιδευτικές δράσεις που 
απαντούν στις ανάγκες των πολιτών για πλη-
ροφόρηση και κατάρτιση σε θέματα υγείας. 
Κατά τη διάρκεια της ημερίδας, η κ. Λάκα 
υπογράμμισε τη δέσμευση της εταιρείας να 
στηρίζει τους ανθρώπους μέσα από πρω-
τοβουλίες που αναδεικνύουν τη σημασία 
της πρόληψης και της σωστής διαχείρισης 
της υγείας. «Η υγεία είναι το πολυτιμότερο 
αγαθό, και αποστολή μας είναι να ενισχύ-
ουμε την ενημέρωση και να προσφέρουμε 
έγκυρη στήριξη στους πολίτες, πάντα με τη 
συνεργασία αξιόπιστων επιστημόνων», ανέ-
φερε χαρακτηριστικά.

Dr. Τιμόθεος Σακελλαρίδης
Dr. Αλέξανδρος Παπασταύρου

Dr. Γεώργιος Σάρλης
Dr. Νικόλαος Παπουλίδης

Ειρήνη Μαρία Χαλιώτη 
(Αντιδήμαρχοs Δημοσίων 

Σχέσεων Αμαρουσίου) 
Ιωάννα Λάκα

Dr. Γιάννης Κεχρής 
(Χειρουργός - Εντατικολόγος)



ΛΕΣΧΗ ΑΞΙΩΜΑΤΙΚΩΝ  
ΕΝΟΠΛΩΝ ΔΥΝΑΜΕΩΝ

Επίσημο δείπνο  
των τμημάτων  

HJ43 Aristotelis  
και Υπατία D443 

 ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΑΥΛΟΥ

Με επιτυχία πραγματοποιήθηκε στη Λέσχη Αξιωματικών Ενό-
πλων Δυνάμεων το επίσημο δείπνο και η κοπή της βασιλό-
πιτας των τμημάτων της AHEPA HJ43 Aristotelis οf Attica –με 

πρόεδρο τον Παντελή Μαραβέλια– και Υπατία D443 –με πρόεδρο 
την ΑΘηνά Ποζιού–, που κάλεσαν γνωστούς και φίλους να παρευρε-
θούν σε αυτή την όμορφη γιορτή.
Τη βραδιά τίμησαν με την παρουσία τους η θρησκευτική, πολιτική και 
στρατιωτική ηγεσία. H εκδήλωση ολοκληρώθηκε με την απονομή τι-
μητικών διακρίσεων στον Μητροπολίτη Λιβύης Γεννάδιο, στον πρώην 
υφυπουργό Παιδείας και Θρησκευμάτων Άγγελο Συρίγο, στην εκ-
πρόσωπο Τύπου της Ελληνικής Αστυνομίας Κωνσταντία Δημογλίδου, 
στη δημοσιογράφο-επιχειρηματία Αναστασία Μάνου και στα παιδιά 
των μελών των τμημάτων Aristotelis of Attica και Yπατία D443, που 
αρίστευσαν στις μαθητικές τους επιδόσεις. 
Αυτή η λαμπερή γιορτή εξελίχθηκε σε μια σπουδαία και ξεχωριστή 
βραδιά τόσο για τους επίσημους προσκεκλημένους όσο και για τα 
μέλη και τους φίλους, όπως αρμόζει στη διεθνή οργάνωση της οι-
κογένειας AHEPA. Οι πρόεδροι των τμημάτων ευχήθηκαν καλή και 
δημιουργική χρονιά, με δράσεις ανάλογες της διεθνούς οργάνωσης.

Άγγελος Συρίγος
Κωνσταντίνος Κωνσταντινίδης

Η Αθηνά Ποζιού (Πρόεδρος Chapter #ΥΠΑΤΙΑD443)
με την Κωνσταντία Δημογλίδου και τα μέλη της τμήματος

Αναστασία 
Μάνου 

Σωτήριος 
Ταβουλάρης 

(Υποστράτηγος)

Γεννάδιος 
(Μητροπολίτης Λιβύης) 

Βασίλειος 
Βασιλογιαννακόπουλος 

(Υποναύαρχος) 
Αθηνά Ποζιού 

 Γεωργία Χατζάκη 
Δημήτριος Φωτειάδης

Μαρία Μπουγιούρη 
Μανώλης Κεφαλογιάννης

Κωνσταντίνος Μίνωας Χαρής 
Γεώργιος Σκάρπας

Μιχάλης Χατζάκης 
Αναστάσιος Σπανός

Παντελής Μαραβέλιας 
(Πρόεδρος ΑΧΕΠΑ)

Σωτήριος Ταβουλάρης 
(Υποστράτηγος)



ΡΙΤΑ ΜΩΡΑΪΤΑΚΗ-ΠΙΚΡΟΥ

Λαμπερή γιορτή  
στο Saint George Lycabettus 

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Μια λαμπερή γιορτή διοργάνωσε η Ρίτα Μωραϊτάκη-Πικρού στο ξενοδοχείο Saint 
George Lycabettus για την κοπή της πρωτοχρονιάτικης πίτας της. Η εντεταλμένη 
σύμβουλος για θέματα Αλσών - Πάρκων & Υγείας Ζώων Περιφέρειας Αττικής 

προσκάλεσε γνωστούς, φίλους και συνεργάτες για να κόψουν τη βασιλόπιτα, προκειμέ-
νου να τους ευχαριστήσει και να περάσουν μαζί ένα ξεχωριστό πρωινό. 
Όλοι ανταποκρίθηκαν στο κάλεσμα της κ. Μωραϊτάκη και βρέθηκαν στο πλευρό της 
εκείνη την ιδιαίτερη ημέρα. Ανάμεσα στους προσκεκλημένους που παρευρέθηκαν στην 
ασφυκτικά γεμάτη αίθουσα ήταν και ο υπουργός Πολιτικής Προστασίας, Βασίλης Κικί-
λιας. 
«Ας είναι μια χρονιά προσφοράς, αλληλεγγύης και ανθρωπιάς. Μια χρονιά όπου ο 
ένας θα στέκεται δίπλα στον άλλον, στηρίζοντας ο ένας τον άλλο σε κάθε βήμα της 
ζωής μας. Ας γιορτάσουμε τη συντροφικότητα, την αλληλοστήριξη και την ελπίδα για 
έναν κόσμο καλύτερο, πιο ανθρώπινο», ευχήθηκε η κ. Μωραϊτάκη, ενώ ευχές στους 
παρευρισκόμενους για ευημερία και ανάπτυξη έδωσε και ο Αλέξανδρος Μωραϊτάκης. 
Χαιρετισμό απηύθυναν επίσης ο Νίκος Χυδήρογλου, ο ομότιμος καθηγητής Λαυρέντιος 
Δελλασούδας, ο πρόεδρος του ΕΟΦ Ευάγγελος Μανωλόπουλος και στελέχη από γρα-
φεία ποιότητας νοσοκομείων. 
Ιδιαίτερη συγκίνηση προκάλεσαν τα τραγούδια από νέα παιδιά, όπως η Καρολίνα Ρόκ-
κα. Την πίτα έκοψε ο αρχιμανδρίτης Αθηναγόρας Σουπουρτζής.

Βασίλης Κικίλιας 
Ρίτα Μωραϊτάκη-Πικρού

Λαυρέντιος Δελλασούδας

Αλέξανδρος  
Μωραϊτάκης  
Ευάγγελος 

Μνωλόπουλος

Αλεξάνδρα Προμπονά 
Σόφη Χαιδεμένου

Λυδία Μουζάκα 
Πανοσιολογιότατος  

Αρχιμανδρίτης 
Αθηναγόρας Σουπουντζής 

Άντζη Μαργαρίτη 
Άντριους Ρίτσαρντ Τζάκσον

Τζίνα Θανοπούλου 
Σοφία Αμουτζά 

Νίκος Χυδήρογλου 
Κωνσταντίνος 

Παπακωνσταντίνου



Ραφαέλ Αριστοτέλους, Νικόλας Καλιδώνης
Ορέστης Τρίκας, Τζούλι Τσόλκα 

Παναγιώτης Δελαβίνιας, Ρίνο Τζάνι 
Κωνσταντίνος Τσουμπάρης, Δημήτρης Μπαμπανιώτης

Βασιλική Εφραίμογλου 
Νίκη Παλληκαράκη 

Δημήτρης Εφραίμογλου 
Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου 

Θρασύβουλος Γιάτσιος 
Κωνσταντίνα Νικολαΐδη

Ελίνα Γιαννάκη 
Ειρήνη Αγγελοπούλου

ΚΕΝΤΡΟ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ  
«ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΚΟΣΜΟΣ»

Κοπή πίτας για την παράσταση  
«Οι Άθλιοι»

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Σε ευχάριστο κλίμα και με χαρούμενη διάθεση, ο θίασος και οι συντελεστές 
της παράστασης «Οι Άθλιοι», στο «Θέατρον» του Κέντρου Πολιτισμού «Ελ-
ληνικός κόσμος», έκοψαν τη βασιλόπιτα για το νέο έτος. Παρόντες ήταν η 

αντιπρόεδρος του Ιδρύματος Μείζονος Ελληνισμού, Σοφία Κουνενάκη-Εφραίμο-
γλου, και ο διευθύνων σύμβουλος, Δημήτρης Εφραίμογλου. Τυχερές της ημέρας 
ήταν η Ειρήνη Αγγελοπούλου και η Ελίνα Γιαννάκη, που κέρδισαν το φλουρί. 
Την παράσταση, που έχει κερδίσει το κοινό και έχει καταφέρει να συγκινήσει 
μικρούς και μεγάλους, μπορεί κανείς να απολαύσει κάθε Σάββατο και Κυριακή 
έως και τις 23 Φεβρουαρίου.
Τη θεατρική διασκευή και τη σκηνοθεσία του δημοφιλούς αριστουργήματος του 
19ου αιώνα υπογράφει η Κωνσταντίνα Νικολαΐδη και μαζί με έναν θίασο 23 κα-
ταξιωμένων και ταλαντούχων ηθοποιών μεταφέρουν στη σκηνή το κλασικό έργο 
της παγκόσμιας λογοτεχνίας που αποτελεί διαχρονικό πρότυπο ζωής για τον άν-
θρωπο. Μέσα από τις ζωές των ηρώων και του κεντρικού ήρωα, Γιάννη Αγιάννη, 
ο Βίκτωρ Ουγκό αποκαλύπτει, με έναν μοναδικό τρόπο, την αγωνιώδη πορεία του 
ανθρώπου από το σκοτάδι στο φως. Όπως γράφει, «Να αγαπάς. Είναι αρκετό. 
Μη ζητάς τίποτε άλλο. Δεν υπάρχει άλλο μαργαριτάρι να βρεθεί στα κατάβαθα 
της ζωής». Το βιβλίο κυκλοφορεί από πολλές εκδόσεις σε διασκευές ειδικά επιμε-
λημένες για παιδιά και εφήβους.

Φιλίππα Κουτούπα, Ελίνα Γιαννάκη
Βασιλική Ανδρίτσου, Χριστίνα Φωτεινάκη, 

Ειρήνη Αγγελοπούλου 
Κωνσταντίνος Μουταφτσής, Στεφανία Δράκου

Τάσος Χαλικιάς, Ελίνα Γιαννάκη 
Ειρήνη Αγγελοπούλου, Κωνσταντίνος Τσουμπάρης



Ο
ιός Coxsackie είναι μια συχνή αιτία λοι-
μώξεων, ιδιαίτερα στα μικρά παιδιά. Ανή-
κει στην οικογένεια των εντεροϊών και

χωρίζεται σε δύο ομάδες, Α και Β, καθεμία από τις
οποίες περιλαμβάνει διαφορετικούς ορότυπους.
Οι λοιμώξεις από αυτούς τους ιούς είναι συνήθως
ήπιες και αυτοπεριοριζόμενες, αλλά σε κάποιες
περιπτώσεις μπορεί να είναι σοβαρότερες, ιδιαί-
τερα σε ευάλωτες ομάδες πληθυσμού. «Οι λοιμώ-
ξεις από ιούς Coxsackie εμφανίζονται συνήθως
σε βρέφη και παιδιά κάτω των 10 ετών. Για αυτό
συχνά χαρακτηρίζεται ως νόσος του παιδικού
σταθμού ή του σχολείου. Η περίοδος επώασης
του ιού διαρκεί από 3 έως 6 μέρες και η μετάδοσή
του γίνεται εύκολα, καθιστώντας τη σωστή υγιεινή
απαραίτητη», αναφέρει η Σοφία Παπανικολάου,
επιμελήτρια παιδίατρος, και συνεχίζει με τους
τρόπους μετάδοσης, τα συμπτώματα, την πρόλη-
ψη και τη θεραπεία του ιού.

Η μετάδοση του ιού Coxsackie γίνεται κυρίως
μέσω της κοπρανοστοματικής οδού, των σταγονι-
δίων από τον βήχα, το φτέρνισμα ή το γέλιο, των
μολυσμένων αντικειμένων και της επαφής με δερ-
ματικές βλάβες. Επιπλέον, μπορεί να μεταδοθεί
από τη μητέρα στο έμβρυο ή στο νεογνό, όπου η
λοίμωξη μπορεί να αποδειχτεί σοβαρή. Οι λοιμώ-
ξεις από τον ιό Coxsackie παρουσιάζουν ευρύ φά-
σμα συμπτωμάτων, από ήπια έως σοβαρά. Ήπιες
περιπτώσεις: πυρετός, εξάνθημα, φαρυγγαλγία ή

γαστρεντερικές διαταραχές. Λοιμώξεις του ανα-
πνευστικού: κοινό κρυολόγημα, βρογχιολίτιδα ή
βρογχοπνευμονία. 

Νόσος χεριών-ποδιών-στόματος: φυσαλιδώδεις
βλάβες στο στόμα, τα χέρια και τα πόδια, συνοδευό-
μενες από πυρετό. Πλευροδυνία: αιφνίδιος πόνος
στον θώρακα με πυρετό. Αιμορραγική επιπεφυκίτι-
δα: ερυθρότητα, πόνος και δακρύρροια. Σπανιότερα
ο ιός Coxsackie μπορεί να προκαλέσει σοβαρές επι-
πλοκές όπως μυοκαρδίτιδα, περικαρδίτιδα, άσηπτη
μηνιγγίτιδα ή εγκεφαλίτιδα. Η διάγνωση βασίζεται

κυρίως στην κλινική εικόνα. Οι εργαστηριακές εξε-
τάσεις απαιτούνται σπάνια, κυρίως σε πιο σοβαρές
περιπτώσεις. Η θεραπεία είναι υποστηρικτική και
περιλαμβάνει: αντιπυρετικά και αναλγητικά, επαρκή
ενυδάτωση, μαλακές και δροσερές τροφές για την
ανακούφιση από τον πόνο στον στοματοφάρυγγα. Η
νόσος υποχωρεί συνήθως σε δύο έως δέκα μέρες
με πλήρη ανάρρωση του ασθενούς.

Είναι σημαντικό να επικοινωνήσετε με γιατρό
αν το παιδί παρουσιάζει αδυναμία λήψης υγρών ή
τροφής, επιμονή ή επιδείνωση των συμπτωμάτων,
έντονη κεφαλαλγία, λήθαργο ή δυσκολία στην
αναπνοή. Η τήρηση βασικών κανόνων υγιεινής εί-
ναι το κλειδί για την πρόληψη της μετάδοσης: σχο-
λαστικό πλύσιμο χεριών πριν από το φαγητό και
μετά τη χρήση της τουαλέτας, κάλυψη στόματος
και μύτης κατά το φτέρνισμα ή τον βήχα, τακτικός
αερισμός των χώρων, απομάκρυνση του παιδιού
από σχολικές δραστηριότητες έως την υποχώρη-
ση των συμπτωμάτων.
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Οι λοιμώξεις από αυτούς τους ιούς
εμφανίζονται συνήθως σε βρέφη και 
παιδιά κάτω των 10 ετών. Για αυτό συχνά
χαρακτηρίζεται ως νόσος του παιδικού
σταθμού ή του σχολείου

Πιθανότητες
επανεμφάνισης

Μια προηγούμενη λοίμωξη προσφέρει ανο-
σία μόνο στον συγκεκριμένο ορότυπο του ιού,
επομένως είναι πιθανή η μόλυνση από διαφο-
ρετικό στέλεχος στο μέλλον. Η ενημέρωση και
η πρόληψη παραμένουν τα ισχυρότερα όπλα
για τη διατήρηση της υγείας των παιδιών. «Συ-
νοψίζοντας, η λοίμωξη από ιούς Coxsackie εί-
ναι συχνή στα παιδιά και ιδιαίτερα στη νηπιακή
ηλικία, συνήθως διαδράμει ήπια και χωρίς επι-
πλοκές, αλλά ενίοτε μπορεί να είναι πιο σοβαρή
και να οδηγήσει το παιδί στο νοσοκομείο», κα-
ταλήγει η κυρία Παπανικολάου.

Σοφία Παπανικολάου,
επιμελήτρια παιδίατροςΙός Coxsackie

Συμπτώματα και κίνδυνοι



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Αυτό το διήμερο είναι έντονα πολύπλο-
κο και γεμάτο ανατροπές για εσάς που
έχετε κουραστεί αυτή την περίοδο. Ανα-
παυτείτε και κάντε τα πιο σημαντικά την
Κυριακή, εκτός από τις 11.40 έως τις
15.40, όπου η Σελήνη βρίσκεται σε κενό
πορείας.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Για εσάς τους Ταύρους, αυτό το διήμερο
θα έχει μια σχετικά καλή πορεία, αλλά
μην αφήσετε τα παράπονα και τη με-
λαγχολία να σας κυριεύσουν. Πολύ πι-
θανό να κάνετε ένα ευχάριστο ταξίδι την
Κυριακή, ή θα γνωρίσετε ένα πολύ εν-
διαφέρον πρόσωπο.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους Διδύμους, το Σάββατο θα
είναι μια δύστροπη μέρα, αλλά θα σας
ανταμείψει η Κυριακή, βάζοντας καλά
γεγονότα να τρέχουν σε προσωπικό επί-
πεδο, αλλά και στα οικονομικά σας.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Αυτό το διήμερο ξεκινά με κάποια πε-
ρίεργη ατμόσφαιρα σε θέματα που σας
απασχολούν. Μπορεί επίσης να κρυώ-
σετε ή να έχετε κάποια αδιαθεσία. Η
Κυριακή είναι καλύτερη και προωθούν-
ται οι προσωπικοί σας στόχοι.

Λέων
(23/7-22/8)
Για εσάς τους Λέοντες, η υπερβολή και η
βιασύνη θα αποδειχτούν αυτό το διήμε-
ρο το γκρίζο σημείο που θα πρέπει να
αποφύγετε. Την Κυριακή μην αφήσετε
τα συναισθήματα να σας βάλουν σε πα-
θογόνες σκέψεις.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Είναι πολύ σημαντικό να κατανοήσετε
ότι δεν μπορείτε πάντα να είστε αρεστοί
στους άλλους, με τους συγγενείς και με
τις επιλογές κάποιων προσώπων που
κάποτε νιώθατε καλά μαζί τους. Τα
πράγματα δεν είναι πάντα όπως θα επι-
θυμούσατε, όπως επίσης μην αφήσετε
να σας παρασύρουν οι αυταπάτες.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Για εσάς τους Ζυγούς, αυτό το διήμερο

είναι κουραστικό και μάλλον θα σας

αποσυντονίσει. Είστε μάλλον έτοιμοι

να φτιάξετε κάτι στο σπίτι σας, να σας

επισκεφτούν φίλοι, ή να κάνετε κάποι-

ες ενδιαφέρουσες συζητήσεις με αγα-

πημένα σας πρόσωπα.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Αυτό το χειμωνιάτικο διήμερο θα σας

βάλει σε σκέψεις και θα κάνετε κάποι-

ες δραστηριότητες που μάλλον δεν θα

σας αρέσουν. Το απόγευμα της Κυρια-

κής θα κυλήσει καλύτερα και ίσως συ-

ναντηθείτε με αγαπημένα σας πρόσω-

πα.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Για εσάς τους Τοξότες, αυτό το διήμερο

θα έχει έναν μελαγχολικό απόηχο, με

παλιές και νέες καταστάσεις να βρί-

σκονται πολύ κοντά σας, αλλά με αδυ-

ναμία να τις διαχειριστείτε σωστά.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Για εσάς τους Αιγόκερους, πολλά πράγ-

ματα θα έχουν μια μουντάδα αυτό το διή-

μερο, όπως επίσης θα υπάρξει μια έντο-

νη κυκλοθυμία που δεν θα σας αφήσει

να χαρείτε τις μικροχαρές που βρίσκον-

ται γύρω σας, αλλά δεν τις βλέπετε.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Το πείσμα σας θα έχει μεγαλύτερη δύ-
ναμη από τα γεγονότα που προσπαθούν
να σας ρίξουν τη διάθεση. Φροντίστε
να εμπιστευτείτε τη διαίσθησή σας για
ένα θέμα που σας αφορά.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Για εσάς τους Ιχθύς, αυτό το Σαββατο-

κύριακο ξεκινά με παγωμένα συναι-

σθήματα, αλλά η Κυριακή θα αποδει-

χτεί καλή μέρα για να ηρεμήσετε και να

λυθούν οι παρεξηγήσεις.
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Mέσα σε αυτό το διήμερο θα υπάρξουν
πολλά θέματα που θα έχουν καλή
εξέλιξη, ενώ η Κυριακή θα αποδειχτεί

μέρα πολλών γεγονότων και θα γίνουν
συναισθηματικές προσεγγίσεις από το παρελθόν.
Καλό είναι την Κυριακή από τις 11.40 έως τις
15.40 να μην κάνουμε σημαντικά πράγματα
και να μην ξεκινήσουμε νέα εγχειρήματα. 




